
احمدی مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان اعلام کرد

۲۴ هزار هکتار مرتع در جنوب کرمان 
 به مجریان احاله مدیریت شد
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پیش بینی برداشت بیش از ۲۰۰ تن پسته تر از باغات جنوب کرمان

 مدیر کل دیوان محاسبات استان کرمان:

دستگاه های متولی 
ساخت و ساز مسکن، مشکلات 

 مردم را حل کنند
مدیر کل دیوان محاسـبات اسـتان کرمان تاکید کرد: 
درخواسـت داریـم کلیـه دسـتگاه هایی کـه در بحـث 

ساخت و ساز مسـکن متولی امر هسـتند با برپایی جلسات در اسـتان در راستای 
مقررات، مشـکلات مـردم را حـل کند.

اختلاف هـا در شـورای شـهر جیرفـت ادامـه دارد.
جلسـه ای کـه قـرار بـود امـروز پنج شـنبه ۲۴ شـهریور به 

منظـور پاسـخ معناصـری شـهردار ایـن شـهر پیرامـون سـوالات برخـی از اعضای 
شـورا برگـزار شـود، لغـو شـد. پنـج عضـو در جلسـه ای خـارج از برنامـه بـرای 

شـهرداری سرپرسـت انتخـاب کردنـد.

بازگشـت واحدهای راکـد و غیرفعـال اسـتان کرمان به 
ریل تولید از اولویت های اساسـی شـرکت شـهرک های 

صنعتـی کرمان اسـت. 
حسـین میجانـی بـا حضـور در واحـد صنعتـی ایـران تایـل، مایع ژیـکا و فـراورده 
گوشـتی ترنـگ کـه جـز واحد هـای شناسـایی شـده غیر فعـال در شـهرک صنعتی 
شـماره یک کرمان اسـت به بررسـی مشـکلات ایـن واحدهـا در جهت بازگشـایی 

مجـدد پرداخـت.

 مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی کرمان:

اولویت راه اندازی واحدهای 
 غیرفعال شهرک های صنعتی است

چالش های شورای شهر جیرفت ادامه دارد

اعضای همسو شورای 
شهر جیرفت برای شهرداری 

 سرپرست انتخاب کردند
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چالش های جنگلبانانچالش های جنگلبانان
  برای حفاظت از منابع طبیعی  برای حفاظت از منابع طبیعی

مدیر امـور باغبانـی سـازمان جهاد کشـاورزی جنـوب کرمـان گفت: 
پیـش بینی می شـود از ۳۰۶ هکتـار باغات بـارور جنـوب کرمان ۲۰۰ 

تن پسـته برداشـت شـود.

صـادق حسـین زاده از آغـاز برداشـت پسـته در جنـوب کرمـان 
خبـرداد و افـزود: بـا توجـه بـه تغییـرات گسـترده اقلیمـی و بحـران 
خشکسـالی یکـی از سیاسـت های وزارت جهـاد کشـاورزی کشـت 

و پـرورش ارقـام اقتصـادی بـا نیـاز آبـی کـم اسـت کـه در این راسـتا 
درخـت پسـته یکـی از درختـان متحمـل بـه شـوری و مقـاوم بـه کم 

آبـی اسـت.

 یک نماینده مجلس گفت:
پرونده "مهسا امینی" قابل هضم نیست

علت غیبت رئیسی در ضیافت شام سران سازمان شانگهای چه بود؟سخنگوی وزارت امور خارجه: امید به احیای برجام کمرنگ نشده است

نماینده مردم فارس در مجلس شورای اسلامی 
مینی(  با اشاره به کما رفتن زنی جوان )مهسا ا
پس از انتقال به یک مقر انتظامی از سوی گشت 
ارشاد گفت: به عنوان نماینده مردم و به عنوان 
کسی که از مردم رأی گرفته، در چارچوب قانون 
ین موضوع و موضوعات قبلی را پیگیری  حتماً ا

می کنم.
یسنا، جلال رشیدی کوچی درباره  به گزارش ا
گزارش نیروی انتظامی در خصوص مهسا امینی 
نتظامی  ا محترم  نیروی  که  رشی  گزا گفت: 
داده اند این بوده که ایشان به جلسه کلاس های 
م  ین یک گا توجیهی دعوت شده بوده است، ا
قابل پیشرفت و قابل تحسین بوده که بخواهند 
نجام دهند  ا ا ر ر ین کا در کلاس های توجیهی ا
ینکه ما  ده باید بررسی شود. ا تفاق رخ دا ولی ا
نسته  نی که می توا ین راحتی یک دختر جوا به ا
سال ها زندگی داشته باشد و خانواده اش را با این 
نوع رفتار آزار دهیم، قابل قبول نیست، حداقل 
برای من این موضوعات قابل هضم نیست. حتماً 
این موضوع را به صورت ویژه پیگیری خواهیم 

کرد و نتیجه اش را شفاف به مردم خواهم گفت.
او با تاکید بر این که »نباید اجازه دهیم مردم را 
به نظام بدبین کنند و اگر در این مسئله قصوری 

ید به صورت  یا تقصیری متوجه کسی باشد، با
ین پس طوری  ز ا شفاف به مردم گفته شود و ا
ئلی نباشیم«،  ر شود که شاهد چنین مسا فتا ر
اظهار کرد :حتماً من این موضوع را از مجموعه 
ز  نتظامی و ا وزارت بهداشت، مجموعه نیروی ا
ظرفیت مجلس پیگیری خواهم کرد و نتیجه را 
به صورت شفاف به مردم خواهم گفت؛ چرا که 
معتقدم شفافیت معجزه می کند و قصور و تقصیر 
نقلاب و  ید باعث لطمه به کل ا چند شخص نبا

نظام شود.
منتظر  »من  ین که  ا بیان  با  کوچی  رشیدی 
گزارشات تکمیلی از دستگاه های مرتبط هستم 
ا  ر ا  ماجر ین  ا در  ریوهای مطرح شده  تا سنا
ز تکمیل  ید قبل ا د: نبا مه دا دا رزیابی کنم«، ا ا
گزارش ها قضاوت کرد ولی این اتفاق از دو حالت 
خارج نیست؛ برخی در فضای مجازی می گویند 
شبهاتی وجود دارد که یا برخورد فیزیکی اتفاق 
افتاده است. اگر این ادعا اثبات شود هیچ جای 
قانون ما این اجازه نداده که یک فرد را برای تذکر 
ر دهند.  حجاب یا تنبیه مورد ضرب و شتم قرا
برخی هم می گویند در حین تذکر حجاب به 
قدری به او استرس وارد شده که قلبش کشش 
این همه استرس را نداشته است. اگر هم این ادعا 

تفاقی بیفتد  صحت داشته باشد چرا باید چنین ا
ر بزرگان  فتا دث و ر ین حوا و چه نسبتی بین ا

انقلاب وجود دارد؟
ا پیش شهید لاجوردی  یک متهمی ر فزود: و ا ا
مام خمینی توهین کرده  آوردند. آن متهم به ا
و  ز ا بود. وقتی لاجوردی درباره نحوه برخورد ا
ل پرسید، گفت: »مأمور شما به من سیلی  سوا
زده است.« شهید لاجوردی از متهم خواست یک 
سیلی به مأمور بزند و وقتی آن سیلی زده شد، به 
مام  متهم گفت: »الان من به توهینی که تو به ا
کردی رسیدگی می کنم. آن مأمور ما حق نداشته 
تو را بزند.« ما هم به عنوان یک مس ئول مدعی 
انقلاب باید از خودمان بپرسیم که آن رفتار آقای 
لاجوردی براساس اصول و مبانی انقلاب و اسلام 

بوده یا رفتاری که امروز انجام شده است؟ 
یان تاکید کرد: قطعاً  ین نماینده مجلس در پا  ا
و یقیناً من با جدیت تمام همان طور که عرض 
کردم در چارچوب قانون، شرع و اصول انقلاب 
ین به بعد هر  ز ا هم کرد و ا حتماً پیگیری خوا
موضوعی که به وجود بیاید و بخواهد به اعتماد 
مردم نسبت به انقلاب و نظام جمهوری اسلامی 
ضربه بزند، بدون اینکه ملاحظه ای داشته باشم 

در این چارچوب قدم برخواهم داشت.

ناصرکنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه با رد برخی 
از اظهارنظرها مبنی بر این که امید به احیای برجام 
کمرنگ شده است، گفت: مانع جدی به عنوان مسائل 
پادمانی در روند توافق برجام یا به عبارت دیگر احیای 
توافق وجود ندارد؛ چرا که مباحثی که آژانس مطرح 

می کند، ناشی از پرونده سازی سیاسی است.
ناصر کنعانی اعلام کرد: جمهوری اسلامی ایران آمادگی 
دارد در خصوص موضوعاتی که آژانس مطرح می کند 
در یک همکاری سازنده با آژانس این موضوع ها را 
بررسی کند تا پرونده بسته و ضمانتی ایجاد شود که 
این موضوعات مجدداً در روند اجرایی توافق به عنوان 

مانع ظاهر نشود.
بخشی از این گفت وگو با سخنگوی وزارت امور خارجه، 

به شرح زیر است:
در روز دوشنبه، مدیرکل آژانس بین المللی 

انرژی اتمی در بیانیه و نشست مطبوعاتی 
خود تاکید کرد که ایران با ما همکاری نمی کند 

و ما نمی توانیم صلح آمیز بودن فعایت های 
هسته ای ایران را تایید کنیم، شما نیز در روز 
دوشنبه گفتید که ما آماده همکاری با آژانس 

هستیم، با توجه به این اظهارات روند همکاری 
با آژانس چگونه خواهد بود؟

در ارتباط با همکاری های جمهوری اسلامی ایران با 
آژانس، ایران هم عضو آژانس و هم عضو موافقتنامه 
جامع پادمانی آژانس است. همکاری های جمهوری 
اسلامی ایران با آژانس همواره همکاری های مثبت 
و رو به جلو بوده است و ما به آژانس به عنوان یک 
سازمان فنی و تخصصی در حوزه فعالیت های هسته ای 
نگاه می کنیم. در ارتباط با حضور جمهوری اسلامی 
در آژانس، ما عضو فعال، موثر و نقش آفرین در آژانس 
بوده و هستیم، ما کشوری هستیم که بر ضرورت 
حفظ جایگاه تخصصی و حرفه ای آژانس به عنوان 
مرجع اصلی ناظر بر فعالیت های هسته ای کشورها 

تأکید داریم.
معتقد هستیم که باید تلاش شود مرجعیت آژانس به 
عنوان یک سازمان حرفه ای تخصصی و غیرسیاسی در 
نظارت بر فعالیت های هسته ای کشورهای دنیا حفظ 
شود و این اعتبار در نتیجه رویکردهای سیاسی و 

گرایش های سیاسی خاص کشورها مخدوش نشود.
با این رویکرد، جمهوری اسلامی ایران به آژانس به 
عنوان یک سازمان تخصصی نگاه کرده و همواره 
همکاری های ایران با آژانس همکاری های سازنده ای 
بوده و سفرای ما در آژانس از سفرای توانمند، حرفه ای 

و خبره ما بوده اند.
تحولات سال های اخیر هم ناشی از این است که برخی 
از کشورها تلاش کرده اند جایگاه فنی و تخصصی آژانس 
را مبتنی بر مسائل و دیدگاه های سیاسی خودشان 

مخدوش کنند و بازکردن پرونده هسته ای صلح آمیز 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک پرونده مورد 
مناقشه بین المللی با یک رویکرد سیاسی انجام شده 

است.
نگاه جمهوری اسلامی ایران این بوده است که همکاری 
با آژانس می تواند کمک کننده برای رفع ابهاماتی که 
دیگران با انگیزه های سیاسی ایجاد کردند، باشد و با 

همین نگاه به جلو رفته ایم.
جمهوری اسلامی ایران تاکنون، هم به صورت دوجانبه 
با آژانس همکاری کرده و ارتباطات خودش را از سالیان 
گذشته تقویت کرده است و هم در چارچوب برجام و 
توافق ۲۰۱۵، همکاری حداکثری با آژانس داشته است 
و نتیجه این همکاری این بود که آژانس پس از امضای 
برجام در بیش از ۱۵ گزارشی که به شورای حکام ارائه 
کرده بود، صلح آمیز بودن فعالیت های هسته ای ایران را 
تایید کرده است. بعد از خروج آمریکا از برجام در سال 
۲۰۱۸ میلادی، متاسفانه اتهام زنی ها مجدداً شروع شد 

و فضای ایران هراسی تشدید شد.
با توجه به همکاری های خوب و سازنده جمهوری 
اسلامی ایران با آژانس در حوزه دوجانبه به عنوان کشور 
عضو و پایبند به موافقتنامه جامع پادمانی آژانس و هم 
در ارتباط با وظایف نظارتی که به آژانس در توافق برجام 
محول شده بود، طرح ادعاهای جدید، به معنای این 
است که متاسفانه برخی طرف ها پای آژانس را به مسائل 

سیاسی باز کرده اند.

ضیافت شام سران کشورهای عضو سازمان 
همکاری شانگهای شامگاه پنجشنبه در 
حالی در سمرقند برگزار شد که آیت الله 
رییسی رییس جمهور کشورمان در این 

مراسم حضور نیافت.
ایرنا از منابع مطلع اطلاع یافت که علت 
حضور نداشتن رئیس جمهور ایران در این 
ضیافت، تاکید بر پروتکل های جمهوری 
اسلامی ایران در مراسم شام بوده است؛ از 
این رو آیت الله رئیسی پس از شرکت در 
آیین غرس نهال یادبود اجلاس، عازم مسجد 
اهل بیت رسول الله)ص( شهر سمرقند 
شد تا ضمن ادای فریضه نماز، در جمع 
نمازگزاران مردم مسلمان این شهر نیز 

حضور یابد.
با این حال برخی فعالان رسانه ای عکسی از 
روسای جمهور حاضر در این اجلاس منتشر 
کرده اند که نشان می دهد رئیسی در کنار 
همتایان خود دور یک میز پذیرایی حضور 
دارد که بررسی خبرنگار ایرنا نشان می 
دهد این تصویر مربوط به پیش از برگزاری 
مراسم غرس نهال توسط سران کشورها 

است.

حضور رئیسی در جمع نمازگزاران مسجد 
اهل بیت رسول الله )ص( سمرقند

در این ارتباط مهدی خانعلی زاده از 
خبرنگاران حاضر در اجلاس شانگهای 
نیز در نوشتاری در فضای مجازی این باره 
توضیح داد: سران شرکت کننده در اجلاس 
شانگهای برای حضور در مراسم درختکاری 
چند دقیقه قبل از مراسم در سالنی کنار 
هم جمع شدند تا مراسم شروع شود. آقای 
رئیسی به دلیل برنامه های متعدد آخرین 
نفری است که به جمع ملحق می شود و 
به محض رسیدن با دعوت رئیس جمهور 

ازبکستان به محل درختکاری می روند.
پایان  از  »بعد  خانعلی زاده،  گفته  به 
درختکاری همه روسا به سمت سالن 
ضیافت رسمی شام می روند به جز یک نفر؛ 
سید ابراهیم رئیسی که به جای ضیافت برای 
نماز و گفت و گو با مردم مسلمان سمرقند به 
مسجد اهل بیت)ع( می رود. البته این عدم 
عضور یک علت دیگر هم داشت، تاکید بر 
پروتکل های جمهوری اسلامی ایران در 

مراسم شام«.
آیت الله رئیسی که به دعوت رسمی 

همتای ازبکستانی خود به سمرقند سفر 
کرده است، در نخستین روز سفر و پس 
از استقبال رسمی دیدارهای دوجانبه با 
شوکت میرضیایف رئیس جمهور ازبکستان 
داشت که به امضای ۱۷ سند همکاری میان 
دو کشور انجامید. اسناد عضویت ایران در 
سازمان شانگهای نیز در روز نخست به 
امضای حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 

خارجه رسید.
در روز دوم این سفر نیز آیت الله رئیسی 
پاکستان،  روسیه،  جمهور  روسای  با 
تاجیکستان، قرقیزستان و دبیر کل سازمان 
همکاری شانگهای دیدار و گفت وگو کرد 
و توسعه روابط همسایگی و منطقه ای را 
سیاست اصولی جمهوری اسلامی ایران 
برشمرد. دیدار با تجار ایرانی در ازبکستان، 
حضور در جمع نمازگزاران مسجد سمرقند، 
غرس نهال یادبود از دیگر برنامه  های 

رئیسی در روز دوم سفر بود.
رئیس جمهور کشورمان امروز نیز با روسای 
جمهور چین و بلاروس دیدار کرد و در 
اجلاس سران سازمان همکاری شانگهای 

حضور یافت.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱4۰۱ مــاه  شــهریور   ۲۷ یکشــنبه          ۱3۲۰ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

خطر دوقطبی شدن 
 جامعه زنان

ایجـاد تعـادل و سـازگاری میـان 
باورها و ارزش ها و نیـز برقراری نوعی 
هم پذیـری میـان آحـاد جامعـه، بـا 
توجه بـه تنـوع و تفاوت هـای فکری 
و ارزشـی در جوامع امروزی، از جمله 
ایـران، اسـباب ثبـات و پیشـرفت 
اجتماعـی را فراهـم می سـازد. لازمـه 
در  سیاسـتگذاری  و  زمامـداری 
چنیـن جوامعـی، پذیـرش تنـوع  و 
اهتمـام در بهـره وری از آن در راسـتای 
اهـداف اجتماعـی و ملـی اسـت. در 
یـک سـده اخیـر رشـد جنبش هـای 
اجتماعی و گسـترش مدرنیزاسـیون 
از یک سـو و افزایـش سـطح آگاهـی 
و تحصیـلات از دیگـر سـو، تنوعـات 
و دگرگونی های فراوانـی در گروه های 
مختلـف اجتماعـی از جملـه زنـان، 
بـه وجـود آورده  اسـت. بـا برآمـدن و 
بسـط تجـدد، جوامـع و گروه هـای 
سـنتی از هم شـکلی و یک دسـتی 
سـابق خـارج شـده و بسـتر فعـال 
شـدن شـکاف میـان بخـش متجدد 
 و سـنتی در آنهـا فراهم شـده  اسـت.

زنـان نیـز بـه عنـوان قشـر عظیمـی از 
جامعـه از فراینـد چنیـن دگرگونی ها 
مصـون  تقسـیم بندی هایی  و 
نمانـده و زمینـه بـرای فعـال شـدن 
شـکاف های جنسـی و جنسـیتی در 
سـطح جامعـه فراهـم شـده اسـت. 
بـا تشـدید و تعمیـق این شـکاف ها، 
نقش هـای جدیـدی در راسـتای 
دوگانـه سـنت/تجدد در میـان ایـن 
قشـر اجتماعـی ظهـور و بـروز یافتـه 
اسـت. طبیعـی اسـت کـه چنیـن 
فرآینـدی از دگرگونـی و تغییـر، از 
 منازعه و خشـونت نیز عاری نباشـد.
نبایـد اجـازه داد دوقطبی هـای ایجاد 
شـده بر سـر نگرش های متفـاوت به 
نقش هـا و موضوعـات جنسـیتی، 
زمینه سـاز واگرائـی و تقابل میـان دو 
طیـف سـنتی و مـدرن زنـانِ جامعـه 
شـود. زنـانِ وابسـته بـه هـر دو طیف 
و یـا کسـانی کـه در میانـه آن دو قـرار 
دارنـد، بایـد دریابند کـه رشـد و تعالی 
ایـن قشـر از جامعـه در گرو تشـریک 
مسـاعی و همراهـی آنهـا در راسـتای 
تحقق آرمان هـای بلندتری قـرار دارد 
کـه فـارغ از تفاوت هـای ظاهـری و 
دیدگاه هـای متنـوع، بتوانـد آنهـا را 
توانمندتـر کـرده و راه را بـرای احقـاق 
بسیاری از حقوق فروگذار شده ایشان 
هموار سـازد. زنان ایران زمین اکنون 
بیش از هر زمانی نیازمنـد هم پذیری 
برای رسیدن به فهمی مشـترک از زن 
بودن خـود دارنـد؛ امری که به سـبب 
فرهنگ پدرسـالاری و حضور پررنگ 
مردان در تمامی عرصه های زیسـت، 
مجالـی بـرای بـروز و ظهـور نیافتـه و 
امـروزه فقـدان آن موجـب واپـس 
مانـدن زنـان در عرصه هـای مختلف 

سیاسـی و اجتماعـی شـده اسـت.

ادامه در صفحه 8

کاهش کیفیت آب به دنبال 
برداشت بی رویه آب

سفره های آب زیرزمینی استان سالانه ۶۰ سانتیمتر افت پیدا می کند

یادداشت

 ندا حاجی وثوق

مدیـرکل منابع طبیعـی و آبخیـزداری جنـوب کرمـان گفـت: در اجرای 
شـیوه نامه فنـی و اجرایـی بهره بـرداری از مراتع کشـور نسـبت بـه احاله 
طرح هـای مرتعـداری تهیـه شـده، تعـداد ۱۵ طـرح مرتعـداری بـه 
مسـاحت ۲۴ هـزار و ۶۷۱  هکتار در منطقـه جنوب کرمان بـه مجریان 

احالـه شـد. حمـزه احمـدی در آییـن امضـای قـرارداد احالـه مدیریـت 
طرح های مرتعداری که در دفترخانه اسـناد رسمی شهرستان جیرفت 
منعقد شـد اظهارداشـت: تا زمانی که مشـارکت جوامع محلی نباشـد 

مدیریـت مراتـع دچـار مشـکل خواهد شـد.

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شماره 191/ج/6- 1401 م 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع :
 ساخت مخزن 500 مترمکعبی مهن آباد رودبار جنوب را با برآورد : 21.275.841.992 ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 
1.063.800.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره 2001005963000249 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید.

لذا کلیه شرکت هایی که دارای صلاحیت معتبر در رشته آب با حداقل رتبه 5 از ساجات و همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی 
می باشند، دعوت می شود. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.06.23 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز سه شنبه تاریخ 1401.07.12 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 1401.07.26 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.07.26 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 09:00 روز چهارشنبه تاریخ 1401.07.27 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
مدیریت روابط عمومی وآموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768
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آب امانتی الهی برای همگان، پس با صرفه جویی در آن، امانتداری صالح باشیم
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کرمانی ها، 2 مدال طلای 
جشنواره بین المللی ابن سینا 

را کسب کردند
دختران کرمانــی در جشــنواره بین المللی ابن ســینا در محورهای 

بیوتکنولوژی و سمینار علمی، ۲ مدال طلا را کسب کردند.
دانش آموزان مدال آور کرمانی که در هفتمین جشنواره بین المللی دانش 
آموزی ابن سینا مدال طلا را کسب کرده اند، امروز در کرمان مورد استقبال 
خانواده هایشان و مسئولان قرار گرفتند.  خسروی، مسئول استعداد های 
درخشان آموزش و پرورش استان کرمان گفت: هفتمین دوره جشنواره 
بین المللی دانش آموزی ابن سینا به صورت آموزش محور و رویکرد های 
جدید آموزشی و شناختی و پس از ۲ مرحله داوری مستندات پروژه ها 
و ویدیو های ارسالی دانش آموزان برگزار و برگزیدگان به صورت آنلاین 
انتخاب شدند. او افزود: در این مسابقات، دانش آموزان دبیرستان فرزانگان 
دوره اول ناحیه ۲ استان کرمان در محور ها بیوتکنولوژی و سمینار علمی 
موفق به کسب ۲ مدال طلا شدند و به مسابقات بین المللی راه پیدا کردند.

مسئول استعداد های درخشان آموزش و پرورش استان کرمان بیان داشت: 
جشنواره ابن سینا با حضور ۲ هزار و 4۰۰ تیم دانش آموزی در 3 مقطع 
دبستان، دبیرســتان دوره اول و دوم و با حضور دانش آموزان ۸ کشور از 
قاره های مختلف برگزار شد.  او افزود: همچنین نمایشگاهی از دستاورد های 
راه یافتگان به مرحله حضوری هفتمین جشنواره ابن سینا با حضور نزدیک 
به هزار شرکت کننده در روز های ۲۱ و ۲۲ شهریورماه در سالن حجاب 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوان برگزار شد.
مسئول استعداد های درخشــان آموزش و پرورش استان کرمان افزود: 
برگزیدگان، عضو فدراسیون جهانی مخترعان خواهند شد و به عنوان تیم 

ایران در مسابقات جهانی اسپانیا، مکزیک و اندونزی شرکت خواهند کرد.
او بیان کرد: تیم های برتر، مورد حمایت ویژه معاونت علمی ستاد ویژه 
نانو فناوری ریاست جمهوری، وزارت آموزش و پرورش، مراکز علمی و 

تخصصی و دانشگاه شهید بهشتی قرار خواهند گرفت.

چالش های شورای شهر جیرفت ادامه دارد
اعضای همسو شورای شهر 

جیرفت برای شهرداری سرپرست 
انتخاب کردند

اختلاف ها در شورای شهر جیرفت ادامه دارد. جلسه ای که قرار بود 
امروز پنج شنبه ۲4 شهریور به منظور پاسخ معناصری شهردار این 
شهر پیرامون سوالات برخی از اعضای شورا برگزار شود، لغو شد. 
پنج عضو در جلســه ای خارج از برنامه برای شهرداری سرپرست 

انتخاب کردند.
ســاعتی پس از اینکه گفته شــده بود جلســه برگزار نمی شود، 
کوهستانی یکی از اعضای شورای شهر در صفحه مجازی خود در 
اینستاگرام خبر از استیضاح موفق معناصری شهردار جیرفت داد.

احسان هوشمند رییس شورای شهر جیرفت با تایید خبر استیضاح 
شهردار به »کرمان نو« گفت: بعد از اینکه پنج نفر از اعضای شورای 
شهر در جلسه حاضر شدند، تصمیم به استیضاح شهردار گرفتیم و 

سرپرست شهرداری هم انتخاب شد.
هوشمند ادامه داد: طبق دعوت قبلی شهردار باید ۲4 شهریور در 
جلسه حاضر و پاسخگوی سوالات اعضای شورا شهر می بود که از 

دعوت در جلسه استنکاف کرده و حاضر نشده است.
او در پاسخ این پرسش که چگونه شهردار از این دعوت مطلع شده 
توضیح داد: دعوت از شهردار از چند طریق انجام گرفته که مطمئن 

باشیم شهردار مطلع شده است.
دانشی اما دیگر عضو شورای شــهر جیرفت با ابراز بی اطلاعی از 
برگزاری جلسه امروز شورای شــهر جیرفت می گوید: من و رضا 
سالاری )دیگر عضو شــورا( صبح امروز حدود ساعت ۱۱ و نیم به 

محل شورای شهر مراجعه و از برگزار نشدن جلسه مطلع شدیم.
او با بیان اینکه رییس شورای شهر جیرفت از مضمون نامه فرماندار 
به اعضا شورای شهر مطلع است، ادامه داد: فرماندار صبح امروز طی 
نامه ای به اعضاء شورای شهر طرح استیضاح را غیر قانونی و مغایر 
روند ماده ۸3 دانسته و اعلام کرده است که مصوبات احتمالی در 

کمیته انطباق برگشت می خورد.

مدیر دفتر مطالعات پایه منابع آب شـرب شرکت 
آب منطقـه ای اسـتان کرمـان با اشـاره بـه پایش 
مسـتمر منابـع آب زیرزمینـی اسـتان بـه لحاظ 
کمـی گفـت: سـفره های آب زیرزمینـی در ایـن 
اسـتان سـالانه ۶۰ سـانتیمتر افت پیـدا می کند 
که هم بـر کیفیـت و هم بـر میـزان برداشـت آب 

تاثیر بسـیار منفـی دارد.
محسـن اسـدی اظهـار داشـت: افـت منابـع آب 
زیرزمینـی در تمامـی دشـت های اسـتان کرمان 
قابـل توجـه و بیشـترین میـزان افـت آب هـای 
زیرزمینـی در شهرسـتان ارُزوئیـه اتفـاق افتـاده 

اسـت.
به گفتـه او سـالانه حـدود ۶ میلیـارد مترمکعب 
برداشت آب از سـفره های آب زیرزمینی در سطح 
استان انجام می شـود و کسـری مخزن منابع آب 
زیر زمینی اسـتان سـالانه حدود یک میلیارد متر 

مکعب اسـت.
اسدی تاکید کرد: ۶۶۰ چاه مشـاهده ای در سطح 
اسـتان کرمان داریم که هـر ماه با بررسـی و رصد، 
میزان افت آب در دشـت های اسـتان اندازه گیری 

و پایش می شـود.
مدیر دفتر مطالعات پایه منابع آب شـرب شرکت 
آب منطقـه ای اسـتان کرمـان اظهـار داشـت: 
فرونشست زمین و کاهش کیفیت آب از مهمترین 
تبعات برداشـت بـی رویه آب اسـت و حتمـا باید 
برداشـت آب به سـمت متعادل شـدن بـرود تا ما 

شـاهد افزایش کیفیـت آب هم باشـیم.
آبی که در شمال و جنوب

 استان شور می شود
او با بیان اینکه کیفیت منابع آبی اسـتان به لحاظ 
شـوری و امـلاح نمکـی کاهش پیـدا کرده اسـت 
تصریح کرد: هرچه برداشـت ها از منابع زیرزمینی 
بیشـتر شـود آب به سمت شـورتر شـدن می رود 
که این مساله در شمال اسـتان کمی حادتر است 
اما در جنوب اسـتان نیز شـور شـدن منابع آبی را 

شـاهد هستیم.
اسـدی بیـان کـرد: در بخش هـای آب شـرب، 
کشـاورزی و صنعـت هرچـه میـزان برداشـت ها 
کمتـر شـود و تغذیـه آبخوان هـا افزایش یابـد، به 
بالا رفتـن کیفیـت آب منابـع زیرزمینـی کمک 

. می کنـد

۵8۰ ایستگاه پایش کیفی آب در کرمان 
مدیر دفتر مطالعات پایه منابع آب شـرب شرکت 
آب منطقه ای اسـتان کرمان افزود: ۵۸۰ ایستگاه 
و مرکز پایش در اسـتان کرمان او تصریـح کرد: در 
بحث آب شـرب شـهروندان با تصفیه ای که انجام 
می گیرد کیفیت آب مصرفی بهبـود پیدا می کند 
اما در بخش صنعت و کشـاورزی با توجه به حجم 

مصرفی بالا بردن کیفیت آب مشـکل اسـت.
تنش آبی و خشکسـالی از جمله اولویـت دارترین 
مشـکل در پهناورترین اسـتان کشـور محسـوب 
می شـود و خیلی وقت اسـت کـه همـه می دانند 
دشـت های اسـتان کرمان حالشـان اصـلا خوش 

. نیست
گرچـه تلاش هـا بـرای انتقـال آب خلیـج فارس 
بـرای تامیـن آب آشـامیدنی برخـی شـهرهای 
کرمان جریـان دارد اما این وضعیـت رو به وخامت 
در حالـی اسـت کـه روزگاری نـه چنـدان دور در 
اسـتان کویری و نیمه خشـک کرمـان زلال ترین 
و گواراتریـن آب هـای زیر زمینـی از چشـمه ها و 
قنات ها بیرون می آمـد و ضمن آنکه کام خشـک 
مردم این دیار را سـیراب می کـرد، باکیفیت ترین 
محصـولات کشـاورزی نیـز بـا همیـن آب روانـه 

بازارهـای کشـور و دنیا می شـد.
ولـی در کنار کاهـش نـزولات آسـمانی، چاه های 
عمیق مجاز و غیرمجـاز تـا دل 4۰۰ متری زمین 
شـیره حیات زمین را چنـان مکیده اند که حاصل 
آن فـرو رفتـن منابـع آبـی زیرزمینـی، شـوری و 
تلخـی آب موجـود اسـت کـه دیگـر نـه می توان 
آن را نوشـید و نه پـای گیاهان و درختـان ریخت.
برداشـت سـالانه بیـش از ۶ میلیـارد مترمکعـب 
آب از سـفره های زیرزمینـی اسـتان کرمـان ۶۰ 
درصد بیش از اسـتانداردهای جهانی اعلام شـده 
و ایـن درحالـی اسـت کـه نزدیـک بـه ۹۰ درصد 
آب موجود در کرمـان صرف کشـاورزی، ۲ درصد 
آن صـرف بخـش صنعـت و مابقـی صرف شـرب 

می شـود.  
برابر آمارهـا ۱۹ شـهر در کرمـان دارای تنش آبی 
هسـتند، بحران کم آبی در ۲ شـهر کرمان و زرند 
شـدیدتر گـزارش شـده و ایـن درحالی اسـت که 
تقریبا ۱۰۰ درصد آبرسـانی به روسـتاهای استان 

نیز از منابـع زیرزمینی تامین می شـود.
نظام علمی و هدفمند تامین آب

۷۱۷ روسـتای بالا ی۲۰ خانوار اسـتان کرمان نیز 
هنوز به شـبکه آبرسـانی دسترسـی ندارند و این 

حال آشـفته و نابسـامان که آتیه مناسبی را پیش 
رو نـدارد در حالی اسـت کـه برخی کارشناسـان 
معتقدند طی سـال های اخیر در خصوص تدوین 
نظام علمی بـرای تغذیه منابـع زیرزمینی یا حتی 
تامیـن آب مـورد نیـاز راه را در همه جاها درسـت 

نرفته ایـم.
کارشـناس رسـمی و محقـق تامیـن آب کرمانی 
معتقد اسـت که در صـورت تمرکز علمـی بر این 
موضـوع و اجرای صحیـح پروژه های کنتـرل آب، 
ضمـن اینکـه سـفره های زیرزمینـی مـا تغذیـه 
می شـوند، آب بـا دبـی مناسـب نیـز بـرای بهـره 
برداران تامین و از خسـارت های سـیل جلوگیری 
می شـود. حسـن اشـرف گنجویی چنـدی پیش 
در گفـت وگو بـا خبرنـگار ایرنا که بشـدت منتقد 
رویکرد حفـر چـاه بـرای تامیـن آب و کنـار زدن 
قنات ) ایجاد یـا ترمیـم و لایروبی( اسـت که طی 
سـال های اخیـر در دسـتور کار وزارت نیـرو بوده 
تاکید کرد: نظام علمـی و هدفمند تصمیم گیری 
بـرای جانمایـی، مطالعـه و احـداث کارشناسـی 
طرح های آبخیزداری و مدیریـت کنترل و پخش 
سیلاب ها - حداقل در استان کرمان مورد مطالعه 
اینجانب- وجود نداشـته و ندارد، تا در جاهایی که 
نیاز به احداث طرح باشـد به شکل اصولی و علمی 
بهره بـرداری و از احـداث طرح در نقاط نامناسـب 

نیز پرهیز شـود.
او اظهار داشت: براسـاس سال ها تحقیق و مطالعه 
میدانی می گویم که سراسر اسـتان کرمان، در دره 

به دره و منطقـه به منطقه آن، شـرایطی داریم که 
به طور خـدادادی و طبیعـی می توانیم بـا احداث 
سـدهای خاکی زیر 3۰ متـر برای ذخیره سـازی 
سـیلاب ها و جلوگیـری از خسـارت آنهـا و نیـز 
احـداث طرح هـای پخش سـیلاب ایجـاد کنیم. 
این کارشـناس رسـمی آب افـزود: سـیلاب ها که 
نعمت الهـی هسـتند می تواننـد به فرصـت برای 
ایجاد اشتغال، توسعه کشـاورزی، افزایش آبدهی 
قنـوات و تغذیه سـفره های زیرزمینـی تامین آب 
تبدیل شـوند. او معتقد اسـت با همـان الگوهایی 
که نیـاکان مـا در ایـن سـرزمین قنـات را احداث 
می کردنـد، می توان قنـات جدید ایجاد کـرد و در 
بسـیاری از نقـاط نیز قنات هـا قابل احیا هسـتند 
که در صورت رفـع موانع پیش روی ایـن اقدامات، 
مشـکل تامین آب در بسـیاری از نقـاط قابل حل 
شـدن اسـت. ایـن کارشـناس بـا انتقـاد از تکیـه 
صرف بـه رویکرد حفـر چاه طـی دهه هـای اخیر 
برای تامیـن آب که تبعات آن دامنگیر کشـور هم 
شـده می گوید: متولیان آب اسـتان از استان فاقد 
شـناخت کافی و کامل علمی هستند و مشکلات 
موجود در کشـور نیز دلیل و اسـتناد این سـخن و 
وضعیت اسـت. اینکه بیاییم فقـط روش چاه زنی 
را وسـیله ای برای تامین آب بـه کار گیریم، یعنی 
بیگانگی و بی اطلاعی نسـبت به طبیعـت، خراب 
کردن طبیعت، به اسـتقبال فرونشست و فروچاله 
رفتن که در سـطح شـهر و اسـتان مظاهر آن را در 

نقـاط مختلـف می بینیم.

مدیر کل دیوان محاسبات استان کرمان تاکید 
کرد: درخواســت داریم کلیه دســتگاه هایی 
که در بحث ساخت و ساز مســکن متولی امر 
هستند با برپایی جلسات در استان در راستای 

مقررات، مشکلات مردم را حل کند.
مســعود کاشــی در جلســه کمیته زمین و 
مسکن شهرستان شهربابک گفت: با توجه به 
تاکیداتی که در دســتور کار دیوان محاسبات 
کشور قرار گرفته است، هر سه ماه باید دیوان 
محاسبات کشور  پیشرفت جهش ملی مسکن 
را به کمیســیون عمــران و مســکن مجلس 
شورای اســلامی تقدیم کند که اگر مشکلات 
اجرایــی وجــود دارد و یا اگر نیــاز به اصلاح 
قانون است جهت برطرف شدن آن از گزارش 
سه ماهه دیوان استفاده شود. او تامین زمین 
را مهمترین شــاخص ســاخت مسکن عنوان 
کرد و افــزود: در قانون جهش ملی مســکن، 
دســتگاه های اجرایی مکلف هســتند زمین 

مازاد خود را در اختیار مســکن و شهرسازی 
قرار دهد.

کاشی اظهار داشت: طبق توافقنامه و قواعدی 
که در قانون مسکن وجود دارد دستگاه اجرایی 
سه تا پنج سال مهلت ساخت و ساز در اراضی 
خود دارند اما اگر نتوانند در این مدت اعتباری 
برای آن تامین کنند راه و شهرسازی می تواند 

قرارداد را فسخ کند.
او بیان داشت: طبق گزارش هایی که به ما اعلام 
شده موفق شدیم مقداری از زمین های دستگاه 
اجرایی را که بهــره وری ندارند گرفته و برای 

تامین مسکن استفاده کنیم.
مدیر کل دیوان محاســبات اســتان کرمان 
تصریح کرد: مسکن مشکل اصلی کشور است 
و طبق فرمایشــات مقام معظم رهبری، حوزه 
مسکن و اجاره بها وضعیت مطلوبی در کشور 
ندارد پس باید راه حلــی برای رفع این دغدغه 

پیدا کرد.

او یادآور شــد: در قانــون بودجه هر ســال 
ظرفیت های مناســبی در نظر گرفته می شود 
و دیوان محاسبات می تواند در راستای اصلاح 

قوانین و مقررات آیین نامه ها پیشنهاد بدهد.
کاشی خاطرنشان کرد: در بحث قراردادهای 
واگذاری اراضــی برای ادارات، طی ســنوات 
اخیر قوانین محکمی وضع شــده که طبق آن 
ایجاد و احداث هرگونه ساختمان اداری جدید 
ممنوع است مگر این که در راستای تقسیمات 
کشوری و با مجوز مصوبه هیئت وزیران برای 

نوسازی و بازسازی باشد.
مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اسلامی استان 
کرمان نیز در این جلسه گفت: مسکن مسئله 
ای مرتبط با آســیب های اجتماعی اســت و 
همچنین نوعی ســرمایه گــذاری برای مردم 

محسوب می شود.
علی اکبر ســلطانی نژاد مســکن را از نیازهای 
اساسی مردم دانست و افزود: مشکلات زیادی 

به دلیل نبود مسکن گریبان گیر مردم نیازمند 
است.  سرپرســت فرمانداری شهربابک گفت: 
باید موارد و موانع ساخت مسکن بررسی و رفع 
شود و خروجی جلسه مرتفع شدن مشکل آب، 
برق و گاز  ۵۲۰ واحد در دست ساخت توسط 

مردم باشد.
 غلامرضا نویدی افزود: خوشبختانه با پیگیری 
انجام شده در جلسات گذشــته و با همکاری 
ادارات ذیربط مشــکلات مربوط به برق و گاز  
مرتفع و اعتبارات مورد نیاز تامین شده لکن در 

خصوص آب موانع کماکان وجود دارد.
او خاطرنشــان کرد: از پنج هزار نفر متقاضی 
طرح نهضت ملی مسکن در شهربابک پرونده 
ســه هزار و ۵۰۰   نفر مورد تاییــد و از هزار و 
4۰۰ نفر متقاضی طرح نهضت ملی مسکن در 
شهر خورسند نیز پرونده ۵۰۰ مورد تایید قرار 
گرفته و پرونده متقاضیان سایر شهرها نیز در 

دست بررسی است.

سفره های آب زیرزمینی استان سالانه ۶۰ سانتیمتر افت پیدا می کند

 کاهش کیفیت آب به دنبال برداشت بی رویه آب
مدیر دفتر مطالعات پایه منابع آب شرب شرکت آب منطقه ای استان کرمان: سفره های آب زیرزمینی استان سالانه ۶۰ سانتیمتر 

افت پیدا می کند، فرونشست زمین و کاهش کیفیت آب از مهمترین تبعات برداشت بی رویه آب است

 مدیر کل دیوان محاسبات استان کرمان:

دستگاه های متولی ساخت و ساز مسکن، مشکلات مردم را حل کنند

گزارش
ایرنا

منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان، 
مقصد سرمایه گذاران چینی

در دیدار مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان با مستر چانگ سرمایه 
گذار چینی، در مورد ظرفیت های منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان گفت 
و گو شد. روح الله بهرامشاهی در این دیدار گفت: منطقه ویژه اقتصادی 
رفسنجان نزدیک ترین منطقه به مرکز استان است که در مجاورت دو 

فرودگاه بین تلمللی قرار دارد.
او می گوید: شناخت نداشتن سرمایه گذاران در سال های گذشته باعث 
شده منطقه دست نخورده باقی بماند؛ اما اکنون حضور سرمایه گذاران در 

این منطقه در حال افزایش است.
مدیرعامل منطقه ویژه رفسنجان گفت: در ۹ ماه گذشته ۲3 سرمایه گذار 
در این منطقه جذب شده و درحال رقم زدن بزرگترین واگذاری مناطق 

آزاد و ویژه هستیم.
به گفته بهرامشاهی، در حال حاضر در چهار حوزه تولید کود و سم، it و 
ict، ماشین آلات صنعتی و سلول های خورشیدی قابلیت سرمایه گذاری 
وجود دارد. او گفت: وجود فرودگاه رفسنجان برای این منطقه از مزیت هایی 
است که در بحث صادرات و واردات با ایجاد دفتر ترانزیت امکان پذیر است.

مدیرعامل شرکت DEC چین نیز در این دیدار گفت: بیش از ۲۰ سال 
در زمینه برق فعال هستیم و در زمینه هایی، چون نیروی هسته ای، انرژی 
هیدروژن، سیکل ترکیبی و انرژی خورشید و باد در حال پیشرفت هستیم.

مستر چانگ می گوید: شرکت ما وابسته به دولت چین است؛ در حوزه 
انرژی خورشیدی امکانات زیادی را داریم و کار را از ابتدا تا انتها خودمان 
انجام می دهیم و در ایران نیاز به نیروگاه خورشیدی و بادی داریم که مناقصه 
برگزار می کنیم. او گفت: در زمینه شیرین سازی آب دریا گفت و گو هایی 
با شــرکت های ایرانی انجام داده ایم و آب خلیج فارس را به کرمان و یزد 

می رسانیم و با شرکت مس نیز دو قرارداد بسته ایم.
سرمایه گذار چینی گفت: در بحث انرژی خورشیدی نظرات متفاوتی 
وجود دارد؛ اما می توانیم یک تکنولوژی که خیلی آسان تر است را در اختیار 
قرار دهیم که نظر من این است شرکت مس نیز برخی صنعت ها را به این 
سمت توسعه دهد. مستر چانگ گفت: در چین وقتی منطقه ویژه داریم 
از سرمایه گذار دعوت می کنیم که در منطقه بیاید تا مدیران منطقه ویژه 
را برای سرمایه گذار ها فراهم کنند. او تولید ناخالص ملی شرکتش را برابر 
ایران دانست و گفت: شرکت های صنعتی زیادی در چین، منطقه ویژه 
اقتصادی رفسنجان در ایران را مقصد خوبی برای سرمایه گذاری می دانند؛ 

چون در وسط خاورمیانه است و صادرات محصول آسان است.
مدیرعامل شرکت DEC می گوید: تمایل داریم در استان خودمان یک 
نمایشگاه برای منطقه ویژه رفسنجان برگزار کنیم تا سایر شرکت ها نیز 

بتوانند به طور کامل با این منطقه آشنا شوند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان گفت: در اجرای شیوه نامه فنی و اجرایی 
بهره برداری از مراتع کشور نسبت به احاله 
طرح های مرتعداری تهیه شده، تعداد ۱۵ طرح مرتعداری به 
مساحت ۲4 هزار و ۶۷۱  هکتار در منطقه جنوب کرمان به 

مجریان احاله شد.
حمزه احمدی در آیین امضای قرارداد احاله مدیریت طرح  های 
مرتعداری که در دفترخانه اسناد رسمی شهرستان جیرفت 
منعقد شد اظهارداشت: تا زمانی که مشارکت جوامع محلی 

نباشد مدیریت مراتع دچار مشکل خواهد شد.
او تصریح کرد: در اجرای بند ۲۰ فصل دوم شیوه نامه فنی و 
اجرایی بهره برداری از مراتع کشور و در حفاظت، صیانت و 
همچنین احیای مراتع، این طرح های مرتعداری در قالب احاله 
مدیریت مراتع با تنظیم اسناد قراردادی در دفترخانه اسناد 
رسمی به نماینده مرتعداران مراتع شهرستان های جیرفت، 

عنبرآباد و منوجان احاله شد.
احمدی خاطرنشان کرد: به استناد تبصره ذیل ماده 3 قانون 
حفاظت و بهره برداری از جنگل ها ما باید بهره برداران ذی حق 
و ذی صلاح را شناسایی کنیم و پروانه چرا در اختیار آنان قرار 
دهیم.  او با اشاره به اینکه این افراد بعد از ۲ فصل بهره برداری و 
صدور پروانه چرا باید اقدام به تهیه طرح مرتعداری کنند، گفت: 
طبق ماده قانونی فوق هرگونه بهره برداری از عرصه های منابع 

طبیعی باید در قالب طرح باشد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان با اشاره به 
اینکه طرح مرتعداری پایه و اساس مدیریت ما در عرصه های 
منابع طبیعی است اضافه کرد: تمامی برنامه هایی که باید در 
طرح اجرا شود پیش بینی شده و برای ما ملاک عمل مفاد کتابچه 

طرح و قرارداد است. 
او با تاکید بر اینکه در سال جاری اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری جنوب کرمان در تهیه و احاله طرح های مرتعداری در 
کشور پیشرو است گفت: مجریان طرح های مرتعداری از معافیت 
در پرداخت عوارض سالانه تمدید پروانه چرا برخوردار می شوند؛ 
همچنین در صورت هرگونه احیا، توسعه و بهره برداری در سطح 

مراتع اولویت بهره برداری نیز با آنان است.

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان گفت: 
پیش بینی می شود از 3۰۶ هکتار باغات بارور جنوب کرمان ۲۰۰ 
تن پسته برداشت شود. صادق حسین زاده از آغاز برداشت پسته در 
جنوب کرمان خبرداد و افزود: با توجه به تغییرات گسترده اقلیمی و 
بحران خشکسالی یکی از سیاست های وزارت جهاد کشاورزی کشت 
و پرورش ارقام اقتصادی با نیاز آبی کم است که در این راستا درخت 
پسته یکی از درختان متحمل به شوری و مقاوم به کم آبی است. او 
اظهار کرد: با توجه به مطالعات صورت گرفته، منطقه اسفندقه از 
شرایط اقلیمی مناسبی جهت توسعه باغات پسته برخوردار است 
و در سال های اخیر کشاورزان نیز توجه ویژه ای به کشت و پرورش 
این محصول داشته اند و هر سال شاهد افزایش سطح کشت این 
محصول در منطقه هستیم. مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان گفت: در حال حاضر تنها منطقه کشت و پرورش پسته 
در جنوب استان کرمان، بخش اسفندقه از توابع  شهرستان جیرفت 
است که از این حیث این شهرستان قطب تولید محصول پسته است.

او با اشاره به حدود ۵۹۷ هکتار سطح کشت باغات پسته در جنوب 
استان کرمان اظهار کرد: از این سطح ۲۹۱ هکتار نابارور و 3۰۶ هکتار 
بارور است. حسین زاده زمان برداشت پسته در جنوب استان کرمان 
را  اوایل شهریور تا پایان شهریورماه اعلام کرد و گفت: از هر هکتار باغ 
پسته بارور به طور متوسط حدود ۱3۸۰ کیلوگرم محصول خشک 
برداشت می شود اما متاسفانه به دلیل سرمای دیررس بهاره حدود 
۵۰ درصد محصول امسال از بین رفته و پیش بینی می شود از سطوح 
بارور پسته حدود ۲۱۰ تن محصول تر برداشت شود که محصول 
برداشت شده بلافاصله به ترمینال های ضبط پسته واقع در اسفندقه 
و در سطح استان منتقل و پس از پوست گیری، خشک کردن و درجه 
بندی حدود ۷۰ تن محصول خشک به دست می آید که در بازارهای 

داخل و خارج از کشور به فروش می رسد.
او با اشاره به ارقام پسته منطقه گفت: عمده ارقام پسته کشت شده 
در منطقه ارقام احمدآقایی، اکبری و کله قوچی است که با توجه به 
اقلیم خاص منطقه اسفندقه و خاک حاصلخیز ، محصولی با مغز سبز 

و کیفیت بسیار عالی به دست می آید.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان گفت: بهره وری در کشــور آنطور که 
انتظار می رفت، محقق نشد و در کل سال های 
بعد از انقلاب متوسط رشد بهره وری در کشور 
صفر بوده است. جعفر رودری در جلسه کمیته 
بهره وری اســتان کرمان با بیان اینکه رشد 
بهره وری در برخی سال ها مناسب بوده اما 
مجموع عملکرد مطابق برنامه های توسعه 
پیش نرفته، افزود: در ساختار اداری، بهره وری 

فاصله زیادی با برنامه ها داشته است. رودری بیان کرد: طی سه سال گذشته در استان کرمان 
دستگاه ها برنامه هایی ارائه کردند اما انتظارمان برای رسیدن به اهداف محقق نشد و فاصله زیادی 
داریم.  رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اظهار کرد: در استان هدفگذاری رشد 

اقتصادی ۷.۸ درصدی داریم که سهم بهره وری حدود ۲.4 درصد است.
او افزود: تحقق بهره وری در ادارات و به اصطلاح تحول اداری یکی از سرفصل های بهره وری 
است یعنی کارکرد موثرتری در ارائه خدمات در سیستم اداری و در مبانی نظری، سطح ارتقاء 

حکمرانی را به عنوان سرفصل دیگر داریم.
علی بیگ زاده معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری کرمان نیز با اشاره به اینکه بهره وری 
مقوله بسیار ارزشمندی است، گفت: هر جامعه ای که توسعه و پیشرفت داشته، به بهره وری 

توجه کرده و در کشور ما عدم توجه به این موضوع ما را به روزمرگی مبتلا کرده است.
او با اشاره به اینکه ابتدا باید بهره وری را در باور خود ایجاد و بعد با اعتقاد در این حوزه کار کنیم، 
افزود: یکی از راه های مبارزه با تحریم و کمبودها توجه ویژه به بهره وری است یعنی از آنچه داریم 

خوب استفاده کنیم

طبــق اطلاعــات مرکــز آمــار ایران 
3۶.۲درصد از جوانان ۱۵ تا ۲4 ســاله 
استان کرمان نه شــاغل هستند و نه در 
حال تحصیل و یا مهارت آموزی هستند. 
این شــاخص که در ادبیــات اقتصاد به 
NEET شهرت دارد روایتگر جوانانی 
اســت که ترک تحصیل کرده ، شــاغل 
نیستند و تلاشی برای کسب مهارت هم 

ندارند و به نوعی سربار خانواده هستند.
 شاخص neet »نه کار می کند، نه درس می خواند و نه حرفه و فنی می آموزد« در 
میان مردان کرمانی ۱۵ تا ۲4 سال، ۲4.۶ است و کرمان در میان سایر استان  ها در 
رتبه ۱۵ قرار دارد. در میان زنان جوان ۱۵ تا ۲4 سال استان کرمان نیز این شاخص 
حدود 4۸.۵درصد است و از این نظر استان کرمان در بین 3۱ استان کشور در رتبه 

۱3 قرار گرفته است.
براســاس مطالعات مختلف در کشــورهای جهان، این جوانان بیشــتر در معرض 
بزهکاری، اعتیاد به مواد مخــدر و ارتکاب اعمال مجرمانه بوده و بر همین اســاس 
سیاستگذاران و برنامه ریزان در سطح دنیا بیشترین توجه را برای فراهم کردن امکان 

اشتغال و مهارت آموزی برای این دسته از جمعیت معطوف می دارند.
در حالی شــاخص neet در جامعه ایران حدود 3۶درصد اســت که این شاخص 
در کشــوری مثل ژاپن 3۶.۲درصد، انگلیس ۱۰.۹ درصد، آمریکا ۱۵ درصد است. 
همچنین این شاخص در کشورهایی همچون ترکیه و اندونزی نیز از ایران کمتر بوده 

و به ترتیب ۲4 و ۲۲.۵ درصد است

مدیر شعب بانک کشاورزی استان کرمان 
از بخشش جرایم دیرکرد تسهیلات فعالان 
کشاورزی خبر داد و گفت: وام گیرندگانی 
که به بانک کشاورزی بدهی دارند تا پایان 
مهرماه می توانند بــا پرداخت بدهی خود 
شامل معافیت از پرداخت جرائم دیرکرد 
شوند. مدیر شعب بانک کشاورزی استان 
کرمان و دبیر شورای هماهنگی بانک های 
استان گفت: با توجه به شرایط خاص امسال 

و وقوع سرمازدگی، خشکسالی و نیز سیلاب و به منظور  اجرای تکالیفی که به بانک کشاورزی 
در خصوص تامین نقدینگی و سرمایه در گردش بهره برداران بخش کشاورزی واگذار شده 
است، طراحی ویژه به مناسبت هفته بانکداری اسلامی از هفته جاری آغاز شده و تا پایان 
مهرماه ادامه دارد.  محمدی  مفرد گفت: تسهیلات ویژه در خصوص تامین سرمایه در گردش 
فعالان حوزه کشاورزی و نیز بخشش جرائم فراهم شده است.  وام گیرندگانی که به بانک 
کشاورزی بدهی دارند تا پایان مهرماه می توانند با پرداخت بدهی خود شامل معافیت از 

پرداخت جرائم دیرکرد شوند.
مدیر شعب بانک کشاورزی اســتان کرمان بیان کرد: براین اساس آن دریافت کنندگان 
تسهیلات بانکی می توانند در صورت تسویه اصل وام دریافتی تا ۸۰ درصد از مبلغ تسهیلات 

قبلی خود را به صورت فوری و با همان پرونده تسهیلات دریافت کنند.
او تصریح کرد: این طرح به منظور تامین نقدینگی مــورد نیاز برای فعالان و بهره برداران 
حوزه کشاورزی است تا بتوانند از این نقدینگی برای تولید و فرآوری محصولات کشاورزی 

استفاده کنند.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان:

متوسط رشد بهره وری در سال های 
گذشته صفر بوده است

 مدیر شعب بانک کشاورزی استان کرمان خبر داد۳۶.2درصد از جوانان استان سربار خانواده
بخشش جرایم دیرکرد تسهیلات 

فعالان کشاورزی

24 هزار هکتار مرتع 
در جنوب کرمان به مجریان 

احاله مدیریت شد

مدیر باغبانی جهاد کشاورزی اعلام کرد

پیش بینی برداشت
 بیش از 2۰۰ تن پسته تر
 از باغات جنوب کرمان

خبر

خبر

رنا
  ای
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کاغذ استان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1320
3یکشنبه  27  شهریور ماه 1401

خبرخبر

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از اتصال ۹۵ 
درصد روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه ملی 
اطلاعات تا پایان ســال خبر داد و گفت: اکنون 
میزان پیشرفت شــبکه ملی اطلاعات حدود 
4۵ درصد اســت که بر اساس برنامه ریزی ها تا 
پایان امســال این عدد به ۶۰ درصد می رسد. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، عیسی زارع پور 
درباره وضعیت شبکه ملی اطلاعات، اظهار کرد: 
در دولت سیزدهم برای نخستین بار با همکاری 
مرکز ملی فضای مجازی، شــاخص های کمی 
پیشرفت شبکه ملی اطلاعات استخراج شد تا 
بتوانیم به یک ادبیات واحد برای گزارش دهی 

در مورد میزان پیشرفت این طرح دست یابیم.
وی افزود: طرح شــبکه ملی اطلاعات مصوبه 
شورای عالی فضای مجازی است، البته مصوبه 
آن کامل نیست و از شــورا درخواست کردیم 
تا در مورد بقیه اجزا نیز مصوبــه بدهد. اکنون 
تعریف نسبتاً خوبی از شبکه ملی اطلاعات در این 
طرح صورت گرفته است. پیش از این تکالیفی 
برای دستگاه ها مشخص شــده بود، اما سنجه 
مشخصی که بتوان بر اساس آن پیشرفت شبکه 

ملی اطلاعات را اندازه گیری کرد، وجود نداشت.
در ابتدای آغاز به کارم، آمارهــا حکایت از این 
داشت که چهار هزار روستای بالای بیست خانوار 
باقی مانده تا به شبکه ملی اطلاعات متصل شوند، 
اما پس از ارزیابی های اولیه مشخص شد بیش از 
هفت هزار روستا نیاز به اتصال خوب و با کیفیت به 
اینترنت دارند.   وزیر ارتباطات خاطرنشان کرد: از 
روز نخست با همکارانمان در دبیرخانه شورای 
عالی فضای مجازی، جلســات متعدد برگزار و 
ساعت ها بحث و بررســی کردیم تا شاخص ها 
را نهایی کنیم. اکنون به بیش از ۱۰۰ شاخص 
نهایی رسیده ایم که به وسیله آن می توانیم میزان 
استقرار شبکه ملی اطلاعات را بسنجیم زارع پور 
ادامه داد: میزان پیشرفت شبکه ملی اطلاعات 
اکنون حدود 4۵ درصد است و تا پایان سال ۱۵ 
درصد دیگر به آن اضافه خواهیم کرد. برنامه داریم 
تا پایان سال بعد )۱4۰۲(، میزان پیشرفت شبکه 

ملی اطلاعات را به مقدار قابل قبولی برسانیم.

رییس اتحادیه واردکنندگان دارو:
فعلا نیازی به واردات 

سرم نیست
به دنبال انتشار خبر هایی درباره کمبود سرم و 
سهمیه بندی آن در داروخانه ها، رییس اتحادیه 
واردکنندگان دارو می گوید که فعلا برنامه ای برای 

واردات این دارو وجود ندارد.
ناصر ریاحی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
حال حاضر در ایران چند کارخانه بزرگ تولید 
کننده سرم وجود دارد که در شهرهایی مانند 
تهران، مشهد، تبریز و شیراز فعالیت می کنند و 
در طول سال های گذشته نیاز کشور با استفاده 

از همین تولیدات تامین شده است.
به گفته وی، در سال های گذشته هیچ برنامه ای 
برای واردات سرم وجود نداشته و در حال حاضر 
نیز با استفاده از همین توان داخلی امکان تامین 
نیازها وجود دارد و طرحی برای واردات سرم در 

دستور کار نیست.
عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی تهران همچنین 
گفت که در سال های اخیر تنها در یک دوره کوتاه 
به دنبال گزارش شدن برخی کمبودها واردات 
سرم از سوی برخی شرکت ها انجام شد اما پس از 

آن دیگر وارداتی صورت نگرفت.
ریاحی با بیان اینکه اگر کمبــودی وجود دارد 
باید نهادهای ذی ربط اطلاعات مربوط به آن را 
منتشر کنند، توضیح داد: چندی قبل خبرهایی 
از کمبود یکی از پلاستیک های به کار رفته در 
تولید سرم منتشر شــد و این پلاستیک نیز از 
سوی پتروشیمی های داخل کشور تولید و تامین 
می شود اما این موضوع نیز در حال حاضر از سوی 
مسئولان رد شده است. وی خاطرنشان کرد: البته 
این صحبت نیز مطرح شده که تولید سرم کمبود 
نداشته و صرفا مشــکلاتی در توزیع آن وجود 
داشته است که باید دید در روزهای آینده چه 
تغییراتی در این حوزه به وجود خواهد آمد. پیش 
از این محمدرضا ظفرقندی رئیس سابق نظام 
پزشکی گفته بود  که در اکثر بیمارستان ها سرم 
برای درمان بیماران سهمیه بندی شده است. 
به گفته او حتی برای بیمارانی که نیاز به عمل 

جراحی دارند سرم های مورد نیاز وجود ندارد.

طرح های  اینکه  بیان  با  عابدین  بابک 
محدودکننده مانند طرح صیانت راه توسعه 
تجارت در کشور را دشوار می کند، گفت: بخش 
خصوصی تلاش دارد که ایران به هاب انتقال 
تجاری ایران از شرق آسیا به غرب تبدیل شود 
این در حالیست که اینترنت به عنوان مهم ترین 
بحث انتقال داده در مبادلات اقتصادی مختل 
است و همین مسئله راه برای کشورهای رقیب 
هموار می کند تا جایگزین ما در مناسبات 
تجاری منطقه شوند. عابدین خاطر نشان کرد: 
نقل و انتقال بورس در کشور با اینترنت صورت 
می گیرد این در حالیست که معامله در بورس 
در بسیاری از موارد به دلیل کاهش سرعت 
اینترنت با دشواری انجام می شود همه این موارد 
جزو فاکتورهای عقب گرد برای پیشرفت و 
توسعه کشور محسوب می شود.  وی طرح های 
محدودکننده از جمله طرح صیانت را مغایر با 
موافقت های همکاری ایران با کشورهای CIS و 
کشورهای شرق آسیا دانست و افزود: می خواهیم 
ایران به کشور مهم اقتصادی در منطقه تبدیل 
شود اما از سوی دیگر سرعت انتقال داده ها را 
کاهش می دهیم. سیستم هوش مصنوعی 
و سیستم های انتقال دیتا با سرعت بالا برای 
اتصال خطوط تولیدی از یک منطقه به منطقه 
دیگر و مدیریت ماشین آلات و تکنولوژی ها از 
راه دور در کشورهای رقیب تجاری ما پیشرفت 
قابل توجهی کردند. اگر سیستم سرعت انتقال 
داده ها در ایران هم پایه آنها نشود بدون تردید در 
روند و ادامه فعالیت های اقتصادی با چالش های 
جدی مواجه خواهیم شد. عابدین با بیان اینکه 
رسیدن به چشم انداز نظام در کاهش سرعت 

اینترنت با پیشرفت در اقتصاد در تضاد است، 
گفت: تجربه نشان داده است که محدودیت 
هیچگاه پیشرفت را باخود به همراه نیاورده 
است به خصوص محدویت در حوزه آی تی و 
اینترنت تکنولوژی. نائب رئیس کمیسیون 
فناوری اطلاعات اتاق بازرگانی با اشاره به طرح 
سرعت های بالاتر از 5G در دنیا، افزود: در 
ایران حاکمیت به دنبال این است که در غالب 
طرح های مانند صیانت سرعت انتقال های 
داده ها را محدود کند و اگر کاهش سرعت 
اینترنت را در ماتریکس ساده استراتژیک در 
نظر بگیریم تهدیدها و فرصت ها و نقاط ضعف و 
قوت این طرح را بسنجیم خواهیم دید که این 
موضوع به هیچ عنوان به نفع اقتصاد و پیشرفت 
توسعه کشور نیست. عابدین کاهش سرعت 
انتقال داده ها را ملموس توصیف کرد و افزود: 
نقل و انتقال بورس در کشور با اینترنت صورت 
می گیرد این در حالیست که معامله در بورس 
در بسیاری از موارد به دلیل کاهش سرعت 
اینترنت با دشواری انجام می شود همه این 
موارد جزو فاکتورهای عقب گرد برای پیشرفت و 

توسعه کشور محسوب می شود. وی ادامه داد: 
فعالان حوزه چاپ برای انتقال داده ها دیگر از 
خطوط جاده ای استفاده نمی کنند و داده ها 
در این صنعت از طریق سیستم های اینترنتی 
منتقل می شود. ۹۰ درصد خطوط تولیدی 
جدید که با تکنولوژی روز خریداری می شود 
باید مستقیم با خطوط اینترنتی سرعت بالا به 
کارخانه متصل شوند در غیر این صورت زمان 
خواب کارخانه ها بالا می رود دیگر تولید مزیت 
اقتصادی نخواهد داشت. به گفته این عضو اتاق 
بازرگانی؛ سفارش دهندگان از طریق اینترنت 
ایده پردازی، طراحی و گرافیک را انجام می دهند 
تا در نهایت به نتیجه مطلوب برسند. وی با بیان 
اینکه کاهش سرعت اینترنت با توسعه فعالیت ها 
و تولیدات دانش بنیان در تضاد است، گفت: 
فعالان بخش خصوصی آماده مذاکره با دولت 
در این زمینه تصویب طرح های محدودکننده 
است، نمی توان پذیرفت که دولت طرح صیانت 
را اجرا کند اما از سوی دیگر به تهدیدهایی که 
این طرح برای فعالان اقتصادی ایجاد می کند 

توجه نکند.

بررسی های صندوق بین المللی پول نشان می دهد، 
ایران از نظر سرعت خطوط جاده ای در بین 3۰ کشور 
نخست جهان قرار گرفته و سرعت جاده ها در ایران 
بالاتر از کشورهایی مثل چین، روسیه، ترکیه، هند، 

برزیل و لهستان است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، صندوق بین المللی 
پول با انتشار گزارشی به بررسی وضعیت سرعت 
جاده ها در ۱۶۲ کشور جهان از جمله ایران پرداخته 

است.
این گزارش بر پایه اطلاعات دریافتی از گوگل مپ 
تهیه شده و زمان متوسط سفر بین شهرهای بزرگ 
هر کشور که حداقل ۸۰ کیلومتر با هم فاصله دارند را 

مورد سنجش قرار داده است.
بر این اساس، کشورها از نظر سرعت جاده های خود 
به چهار دسته تقسیم شده اند. ۱ - کشورهایی با 
کندترین جاده ها که متوسط سرعت در جاده های 
بین شهرهای بزرگ آنها بین 3۰ تا ۶۰ کیلومتر 
در ساعت است.۲ - کشورهایی با سرعت متوسط 
جاده های ۶۱ تا ۷۵ کیلومتر در ساعت، 3 - 
کشورهایی با سرعت متوسط جاده های ۷۶ تا ۹۰ 
کیلومتر در ساعت و 4 - کشورهایی با سریع ترین 
جاده ها که متوسط سرعت در جاده های بین 
شهرهای بزرگ آن ها بین ۹۱ تا ۱۱۰ کیلومتر در 

ساعت است.
بررسی صندوق بین المللی پول نشان می هد تقریبا 
3۰ کشور جهان دارای سریع ترین جاده ها هستند؛ 
یعنی سرعت جاده ها بین شهرهای بزرگ آنها ۹۱ تا 
۱۱۰ کیلومتر در ساعت است و ایران نیز در بین این 

کشورها قرار دارد.
سرعت متوسط جاده های بین شهرهای بزرگ در 
ایران ۹4 کیلومتر در ساعت برآورد شده است که 

بر این اساس، ایران در بین 3۰ کشور جهان دارای 
سریع ترین جاده ها قرار گرفته است.

از جمله کشورهایی که سرعت جاده ها در آنها از ایران 
کمتر است یعنی سرعت کمتر از ۹4 کیلومتر در 
ساعت دارند عبارتند از: چین )۹۰ کیلومتر در ساعت(، 
روسیه )۷۶ کیلومتر در ساعت(، ترکیه )۹3 کیلومتر 
در ساعت(، مصر )۸3 کیلومتر در ساعت(، پاکستان 
)۸۶ کیلومتر در ساعت(، اندونزی )۵۵ کیلومتر در 
ساعت(، هند )۵۸ کیلومتر در ساعت(، برزیل )۷۲ 
کیلومتر در ساعت(، اوکراین)۷۵ کیلومتر در ساعت( 

و لهستان)۹۲ کیلومتر در ساعت(.
بر اساس گزارش صندوق بین المللی پول، کشورهایی 
که دارای بالاترین سرعت جاده ها هستند، عموما 
کشورهای ثروتمند، دارای اقتصادهای بزرگ و نسبتا 
توسعه یافته هستند. این کشورها علاوه بر ایران 
عبارتند از: آمریکا، کانادا، آرژانتین، شیلی، سوئد، 
آلمان، بلژیک، فرانسه، ایتالیا، اسپانیا، پرتغال، لهستان، 
جمهوری چک، اسلواکی، اتریش، مجارستان، 

کرواسی، صربستان و یونان، ترکیه، عربستان، عمان، 
کره جنوبی، مالزی، مراکش، آفریقای جنوبی، نامیبیا، 

بوتسوانا و استرالیا.
صندوق بین المللی پول در گزارش خود افزوده 
است: سرعت جاده ها یکی از عوامل مهم در تحرک 
اقتصادی و توسعه یافتگی محسوب می شود. به همین 
دلیل، کشورهایی که جاده های کُندتری دارند، عموما 
کشورهای فقیر و توسعه نیافته بوده و در کشورهای 
ثروتمند و اقتصادهای بزرگ و توسعه یافته، عموما 
سرعت خودروها در جاده ها بالاتر است. البته این 
گزارش موضوع امنیت جاده ها و دیگر اشکال حمل 
و نقل مثل حمل و نقل ریلی و هوایی را مورد بررسی 
قرار نداده است.  برخی کشورهایی که دارای کُندترین 
جاده ها هستند یعنی سرعت جاده های آن ها بین 3۰ 
تا ۶۰ کیلومتر در ساعت است عبارتند از: افغانستان، 
هند، سریلانکا، یمن، مغولستان، سومالی، کنیا، 
سودان جنوبی، تانزانیا، نیجریه، میانمار، تاجیکستان، 

اندونزی، کلمبیا و بولیوی.

سرعت جاده ها در ایران بیشتر از چین، 
روسیه و ترکیه

کاهش سرعت اینترنت ملموس شد
نائب رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات اتاق بازرگانی: 

معاملات بورسی با دشواری انجام می شود

در حالی که مرکز ملی فرش اخیرا گفته بود صادرات افت وزنی ندارد و 
اگر اظهار واقعی باشد افت ارزشی هم نداشته، عضو هیئت مدیره اتحادیه 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش دستباف علت این وضعیت را 
صادرات بیشتر فرش های درشت باف به جای فرش های نفیس عنوان 
می کند. به گزارش ایسنا، فرحناز رافع، رئیس مرکز ملی فرش ایران، در 
آخرین نشست خبری خود گفته بود که مشکل اصلی صادرات فرش به جز 
تحریم، تعهد ارزی است و آمارها نشان می دهد صادرات افت وزنی نداشته و 

اگر اظهار واقعی باشد افت ارزشی هم نداشته است.
به گفته او صادرات فرش در چهار ماهه امسال افزایشی بوده و در اصل یک 
صادرات پنهان هم وجود دارد که بخاطر تحریم و تعهد ارزی است و اگر این 
رقم با آمار رسمی صادرات جمع شود، بر اساس آمار تولید می توان گفت 
صادرات رقم قابل توجهی بوده است. همچنین به دلیل شرایط یاد شده 

ممکن است فرش ایران با اسم کشورهای دیگر هم صادر شود.
اما این موضوع مورد تایید تولیدکنندگان و صادرکنندگان نیست و آن ها 
دلایل دیگری برای افت ارزش صادرات در شرایطی که وزن آن تغییر 

چندانی نداشته، ذکر می کنند.
در این رابطه مرتضی میری در گفت وگو با ایسنا، تصریح کرد: کم اظهاری 
در صادرات فرش وجود ندارد. علت اینکه وزن صادرات فرش ثابت است، 
اما وزن آن کاهش پیدا کرده این است که به دلیل برخی مشکلات از جمله 
تعهد ارزی، فرش نفیس ایران کم تر صادر می شود. در مقابل فرش های 

درشت بافت و سنگین تر، بیشتر صادر می شوند.
به گفته وی در این شرایط وزن تغییر نکرده، اما چون نرخ پایه صادراتی 
فرش های درشت بافت کمتر از فرش های نفیس است، ارزش صادرات 

کاهش یافته است.
میری ادامه داد: هر مفهومی که نشان دهد صادرکنندگان کم اظهاری یا 
فرش را از طریق دیگر از کشور خارج می کنند را تکذیب می کنم. این نوع 
اظهارنظر فرافکنی و ظلم به صادرکننده ای است که در این شرایط به دنبال 

تداوم تولید و صادرات بوده است.

بازار صادرات به سمت فرش های 
درشت بافت رفت

 درصد روستاهای 
بالای 2۰ خانوار به 

اینترنت وصل می شوند
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به گفته سخنگوی بانک مرکزی قیمت خرید و فروش ارز به مردم 
با نرخ توافقی "به تفکیک هر یک از صرافی ها" برای اطلاع عموم 

منتشر خواهد شد.
به گزارش ایسنا، مصطفی قمری وفا در توییتر با بیان اینکه مسیر 
شفافیت در نظام پولی و ارزی کشور با جدیت در بانک مرکزی 
پیگیری می شود نوشت: به زودی قیمت خرید و فروش ارز به مردم 
با نرخ توافقی "به تفکیک هر یک از صرافی ها" برای اطلاع عموم 
منتشر خواهد شد. از ۲3 شهریور نیز انتشار اطلاعات مربوط به 
حجم عرضه، تقاضا و معاملات سامانه نیما )حواله( و بازار متشکل 

ارزی )اسکناس( در دستور کار بانک مرکزی قرار گرفت.

سخنگوی بانک مرکزی خبر داد
انتشار قیمت خرید و فروش ارز به 

تفکیک هر صرافی
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سرپرسـت معاونـت اجتماعـی و مطالبـه گـری 
سـتاد امر بـه معـروف و نهـی از منکر پیشـنهاد 
ینترنتـی  ننـدگان ا د تـا گزینـه ای بـرای را دا
جهـت لغـو سـفر مسـافرانی کـه کشـف حجاب 
می کننـد در اپلیکیشـن شـرکت ها پیـش بینـی 
شـود. وی رویکرد سـتاد امر بـه معـروف و نهی 
از منکـر را تعاملـی و همیـاری و همـکاری بـا 
اصنـاف دانسـت و از طرفـی خواسـتار رعایـت 
دقیـق حقـوق مـردم و درج نکـردن آگهی های 
سـلامی و اخلاقـی در  یـر بـا شـئونات ا مغا

ینترنتـی شـد. تبلیغـات شـرکت های ا
به گـزارش انتخاب، در نشسـت رئیـس اتحادیه 
کشـوری کسـب و کارهـای مجـازی و چنـد 
شـرکت مهـم اینترنتـی بـا معاونـت اجتماعـی 
و مطالبه گـری سـتاد امـر بـه معـروف و نهـی 
تخلفـات  و  مشـکلات  معضـلات،  منکـر،  ز  ا
یـر بـا  ینترنتـی و تبلیغـات مغا شـرکت های ا
شـئونات اسـلامی مـورد بحـث و بررسـی قـرار 

. فـت گر
در ایـن جلسـه کـه بـه میزبانـی سـتاد امـر بـه 
معـروف و نهـی از منکـر کشـور برگـزار شـد، 
تحادیـه کسـب و کارهـای مجـازی،  رئیـس ا
مدیرعامـل تارنمـای نیازمندی هـای اینترنتـی 
دیـوار، عضـو هیئـت مدیـره تاکسـی اینترنتـی 
اسـنپ و مدیـر حقوقـی شـرکت دیجـی کالا 

حضـور داشـتند.
تاکسی های اینترنتی از رانندگان

 آمر به معروف حمایت نمایند
لاسـلام  ا حجـت  نشسـت  یـن  ا ی  بتـدا ا در 
سـیدمیثم موسـوی نژادیان سرپرسـت معاونت 
اجتماعـی و مطالبـه گری سـتاد امر بـه معروف 
و نهـی از منکـر گفـت: شـرکت های اینترنتی به 
اشـتغال زایی و سـهل شـدن کارهـای روزمـره 

مـردم خیلـی کمـک کرده انـد.
وی رویکـرد سـتاد امـر بـه معـروف و نهـی از 
ملـی و همیـاری و همـکاری بـا  ا تعا منکـر ر
اصنـاف دانسـت و از طرفـی خواسـتار رعایـت 
دقیـق حقـوق مـردم و درج نکـردن آگهـی 
هـای مغایـر بـا شـئونات اسـلامی و اخلاقی در 

ینترنتـی شـد. ا تبلیغـات شـرکت های 
موسـوی نژادیـان بـه حمایـت قاطـع سـتاد از 

آمـران به معـروف و ناهیـان از منکر اشـاره کرد 
ننـدگان  ز را ینترنتـی ا و گفـت: تاکسـی های ا
یـت  ز منکـر حما مـر بـه معـروف و ناهـی ا آ
یـد تشـویق  ننـدگان با ا یـن گونـه ر ینـد، ا نما
شـوند نه اینکه خـدای نکـرده حسـاب کاربری 

آنهـا مسـدود شـود.
ایـن مقـام مسـئول در سـتاد پیشـنهاد داد تـا 
گزینـه ای بـرای راننـدگان اینترنتی جهـت لغو 
سـفر مسـافرانی که کشـف حجـاب می کنند در 

اپلیکیشـن شـرکت ها پیـش بینـی شـود.
سرپرسـت معاونـت اجتماعـی و مطالبـه گـری 
سـتاد امـر بـه معـروف و نهـی از منکـر وظایف 
اتحادیـه کسـب و کار مجـازی در نظـارت بـر 
شـرکت های اینترنتـی را خاطـر نشـان کـرد و 
افـزود: رصـد ایـن شـرکت ها بـرای جلوگیـری 
غـوای مشـتری  ز تضییـع حقـوق مـردم و ا ا
همچنیـن عمـل به وعـده های جـذاب ضروری 

اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه قانـون بـرای همـه یکسـان 
اسـت و نبایـد سـلیقه ای عمـل شـود، تصریـح 
کـرد: شـرکت کوچک و بـزرگ و بـا نفـوذ و کم 

نفـوذ نداریـم.
مرتضـی گرجـی زاده مدیـرکل امور سـازمان ها 
و نهادهـای مردمـی سـتاد امـر بـه معـروف و 
نهـی از منکـر در ایـن جلسـه بـر اسـاس مـاده 
ز  یـی قانـون حمایـت ا لعمل اجرا 34 دسـتورا
آمران بـه معـروف و ناهیـان از منکر، خواسـتار 
تشـکیل شـورای امر به معـروف و نهـی از منکر 

در اتحادیـه کسـب و کارهـای مجـازی شـد.
رگـروه  کا د  یجـا ا د  پیشـنها همچنیـن  وی 
دیـه کسـب و  تحا ا و  د  بیـن سـتا مشـترکی 
کارهـای مجـازی در جهت رفع مشـکلات مردم 
و جهـت دهـی بـه سیاسـت هـای فرهنگـی در 

تحادیـه را مطـرح کـرد. یـن ا ا
اشخاص حقیقی حق ممانعت 

از امر به معروف ندارند
ایـن مقـام مسـئول، مـاده ۹ قانـون حمایـت از 
آمـران به معـروف و ناهیـان از منکر را پشـتوانه 
اقدامـات قانونـی سـتاد در حمایـت از آمـران و 
ناهیان برشـمرد و افزود: بر اسـاس ایـن قانون، 
اشـخاص حقیقـی یـا حقوقـی حـق ندارنـد در 

برابـر اجـرای امـر بـه معـروف و نهـی از منکـر 
مانـع ایجـاد کننـد و ایجـاد هـر نـوع مانـع و 
مزاحمـت، بـه موجـب قانـون جـرم شـناخته 

. د می شـو
ز  د ا یـت سـتا ره بـه حما شـا ده بـا ا ا گرجـی ز
اصنـاف گفـت: اولیـن بنـد از تفاهم نامـه سـتاد 
با اتـاق اصناف ایـران، پیگیـری مطالبـات بحق 
ز دسـتگاه هـا و نهادهـای ذی ربـط  اصنـاف ا

سـت. ا
فرشـاد وکیـل زاده رئیـس اتحادیـه کشـوری 
کسـب و کارهـای مجـازی نیـز بـا اشـاره بـه 
عضویـت 4۰۰۰ کسـب و کار در ایـن اتحادیـه 
گفـت: تمـام تـلاش اتحادیـه ایـن اسـت کـه 
در عمـل بـه قانـون هیچگونـه کوتاهـی انجـام 

. هـد ند
ینترنتـی دیجـی  ه ا ینـده فروشـگا نلـو نما ینا ا
کالا در ایـن جلسـه از نامعلـوم بـودن مصادیـق 
رد و سـلیقه ای  ز مـوا نـه در بسـیاری ا مجرما
عمـل کـردن برخـی از مراجـع انتقـاد کـرد و 
خواسـتار ورود سـتاد بـرای حـل ایـن موضـوع 

. شـد

رد خـلاف  ی بررسـی و حـذف مـوا وی بـرا
شـئونات اسـلامی از تارنمـای فروشـگاه دیجی 

د. کالا قـول مسـاعد دا
اشـکان میـر آرمندهـی مدیرعامـل تارنمـای 
ر بـه وجـود  ا ینترنتـی دیـو زمندی هـای ا نیا
تفکـرات منفـی و عـدم تعامـل دسـتگاه ها بـا 
شـرکت های اینترنتـی اشـاره کرد و گفـت: این 
شـرکت ۱۵ مجوز از وزارت ارشـاد دارد و 4۵۰ 

نفـر کار بررسـی آگهی هـا را برعهـده دارنـد.
در پایـان ایـن نشسـت توافـق شـد تـا پـس از 
ارسـال ضوابط تشـکیل شـورای امر بـه معروف 
 ، تحادیه هـا تـاق اصنـاف و ا ز منکـر ا و نهـی ا
ز منکـر در  مـر بـه معـروف و نهـی ا شـورای ا
اتحادیـه کشـوری کسـب و کارهـای مجـازی 

. تشـکیل شـود
همچنیـن شـرکت های اینترنتـی موظف شـدند 
تـا جهـت پیگیـری مطالبـات و گـزارش هـای 
مردمـی رابـط خـود را بـه سـتاد معرفـی کنند.

و  د  سـتا بیـن  مشـترک  رگـروه  کا تشـکیل 
ز دیگـر  اتحادیـه کسـب و کارهـای مجـازی ا

. یـن جلسـه بـود مصوبـات ا

 ورود ستاد امر به معروف به حوزه کسب و کارهای اینترنتی
پیشنهاد ایجاد گزینه ای برای رانندگان اینترنتی جهت لغو سفر مسافرانی که حجاب ندارند

رنا
: ای

س
عک

کاغذ اقتصادی

آگهي  تجدید مناقصه عمومیآگهي مناقصه عمومی
شهرداری رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره 1013 مورخ 1400/12/02 شورای محترم اسلامی شهر، نسبت به:

 1-  اجرای عملیات احداث بوستان گردشگری و ساختمان زورخانه واقع در بلوار امام حسین )ع( 
2- اجرای عملیات حفاری جهت احداث شمع بتنی پل روگذر بلوار خلیج فارس

3- نظارت بر اجرای عملیات  پل روگذر واقع در بلوار خلیج فارس
4- اجرای عملیات آرماتور بندی و قالب بندی پل روگذر واقع در بلوار خلیج فارس

5- اجرای عملیات تکمیل گذر و پیاده روسازی ضلع شرق و غرب بلوار امام علی )ع(
  از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام نماید. لذا از کلیه پیمانکاران و شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانایی انجام كار را دارند،، دعوت بعمل  می آید 
جهت دریافت اسناد و اطلاع از شرایط شركت در مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداری مركزی به آدرس رفسنجان، خیابان تختی یا به نشانی اینترنتی 

www.news.rafsanjan.ir  مراجعه و پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 1401/07/06 به دبیرخانه شهرداری مركزی تسلیم نمایند.

شهرداري رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره 1013 مورخ 1400/12/02 شورای محترم اسلامی شهر، 
نسبت به خرید 5000 کامیون خاک نباتی  از طريق برگزاري مناقصه عمومی اقدام نماید.

 لذا از کلیه پیمانکاران و شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانايي انجام كار را دارند،، دعوت بعمل  مي آيد جهت دريافت 
اسناد و اطلاع از شرايط شركت در تجدید مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداري مركزي به آدرس رفسنجان، خيابان 
تختي يا به نشانی اینترنتی www.news.rafsanjan.ir  مراجعه و پيشنهادات خود را تا پايان وقت اداري روزچهارشنبه 

مورخ 1401/07/06 به دبيرخانه شهرداري مركزي تسليم نمايند.

) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.(
مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است.          تلفن های تماس : 34258701-5 -034 

) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.(
مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است.            تلفن های تماس : 34258701-5 -034

اداره ارتباطات و اموربین الملل شهرداری رفسنجان اداره ارتباطات و اموربین الملل شهرداری رفسنجان

 نوبت دوم
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تخلفات دارویی را اطلاع دهید
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه مبالغ تمام نسخ الکترونیک 
در بخش غیردانشگاهی را تا پایان تیرماه تسویه کرده ایم گفت: در بخش 
نسخ غیرالکترونیک نیز مطالبات سه ماهه اول سال ۱4۰۱ یعنی تا آخر 

خرداد تسویه شده است.  
میرهاشم موسوی در گفت وگو با ایســنا، در ارزیابی از روند اجرای طرح 
دارویاری و روند پرداخت مطالبــات داروخانه ها اظهار کرد: برای اجرای 
طرح دارویاری در کنار همکاران وزارت بهداشت قرار گرفتیم و بنابر این بود 

که پیش پرداختی را برای بیمه ها داشته باشند.
وی افزود: در یک تقسیم بندی اولیه مقرر شده بود ۲4۰۰ میلیارد تومان 
برای تامین اجتماعی درنظر گرفته شــود که این اتفــاق افتاد و تقریبا 
پرداخت هایمان را در داروخانه ها به جایگاه مطلوب رسانده ایم و مشکل 
خاصی در این زمینه نداریم و سازمان برنامه و بودجه به تعهداتش عمل 

کرده است.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه مبالغ تمام نسخ الکترونیک 
در بخش غیردانشگاهی را تا پایان تیرماه تسویه کرده ایم گفت: در بخش 
نسخ غیرالکترونیک نیز مطالبات سه ماهه اول سال ۱4۰۱ یعنی تا آخر 
خرداد تسویه شده است.   موسوی ادامه داد: در بخش درمان مستقیم نیز 
مشکل خاصی نیست و عملا پرداختی از جیب مردم اتفاق نمی افتد. به 
نظرم تاکنون طرح دارویاری، طرح موفقی بوده؛ البته ممکن است تخلفات 
و اشکالاتی در جاهایی رخ بدهد که به محض گزارش و اطلاع، رسیدگی 
می کنیم. وی با اشــاره به اینکه طرح به خوبی جلو رفته است و پوشش 
بیمه ای 3۶۶ قلم دارو نیز اتفاق بســیار خوبی بود که پرداخت از جیب 
مردم را نسبت به قبل کمتر خواهد کرد اظهار کرد: امیدواریم با همراهی 
و همکاری که بین بیمه های دیگر، وزارت بهداشت و مجموعه های ارائه 
دهنده خدمت یعنی داروخانه ها و کارخانه های  تولید دارو وجود دارد این 
طرح مسیر موفقیت خود را طی کرده و پرتی منابع که قبلا اتفاق می افتاد 

در سبد مردم قرار بگیرد.

افزایش خطر ابتلا به بیماری آلزایمر 
در افراد مسن  مبتلا به کووید

بر اســاس تحقیقی که بر روی بیش از ۶ میلیون بیمار ۶۵ سال و 
بالاتر انجام شد، افراد مســنی که به کووید-۱۹ آلوده شده بودند، 
خطر ابتلا به بیماری آلزایمر طی یک ســال را به میزان ۵۰ تا ۸۰ 

درصد بیشتر از گروه کنترل نشان می دهند.
به نقل از نوروساینس، در این تحقیق، محققان گزارش کردند که 
افراد ۶۵ سال و بالاتر که به کووید-۱۹ مبتلا شده اند، در سال بعد 
از تشخیص کووید، بیشتر مستعد ابتلا به بیماری آلزایمر بودند و 

بیشترین خطر در زنان حداقل ۸۵ سال مشاهده شد.
یافته ها نشان داد که خطر ابتلا به بیماری آلزایمر در افراد مسن طی 
یک دوره یک ساله پس از ابتلا به کووید حدود دو برابر شده است 
)۰.3۵درصد تا ۰.۶۸ درصد(. محققان می گویند: مشخص نیست 
که آیا کووید-۱۹ باعث پیشرفت جدید بیماری آلزایمر می شود یا 

ظهور آن را تسریع می کند.
پاملا دیویس، استاد برجسته دانشــگاه، آرلین اچ. و کورتیس اف. 
گاروین، استاد محقق در دانشکده پزشــکی کیس وسترن رزرو، 
آمریکا گفتند: عواملی که در ایجاد بیمــاری آلزایمر نقش دارند 
به خوبی شــناخته نشــده اند اما دو مورد مهم در نظر گرفته  شده 

عفونت های قبلی، به ویژه عفونت های ویروسی و التهاب هستند.
وی ابراز کرد: از آنجایی که عفونت با سارس-کو-۲ با ناهنجاری های 
سیستم عصبی مرکزی ازجمله التهاب همراه است، ما می خواستیم 
آزمایش کنیم که آیا کووید می تواند حتی در کوتاه مدت، منجر به 

افزایش تشخیص ها شود یا خیر.
گروه تحقیقاتی، سوابق سلامت الکترونیکی ناشناس ۶.۲ میلیون 
بزرگسال ۶۵ سال و بالاتر در ایالات متحده را که بین فوریه ۲۰۲۰ 
تا مه ۲۰۲۱ تحت درمان پزشکی قرار گرفتند و هیچ تشخیص قبلی 
بیماری آلزایمر نداشتند، تجزیه و تحلیل کرد سپس این جمعیت 
به دو گروه تقسیم شد؛ یک گروه شامل افرادی بود که در آن دوره 
به کووید-۱۹ مبتلا شده بودند و گروه دیگر با افرادی که هیچ مورد 
مستندی از ابتلا به کووید-۱۹ نداشتند. بیش از 4۰۰ هزار نفر در 
گروه تحقیقی کووید ثبت نام کردند، در حالی که ۵.۸ میلیون نفر 

در گروه غیر مبتلا بودند.

در پـی انتشـار تصاویـری از حملـه بی رحمانـه 
قاچاقچیـان چـوب در منطقـه جنگلی چمسـتان 
شهرستان نور فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی 
کشـور گفت: در حـال حاضـر بـا کمبـود نیروهای 
حفاظتی روبه رو هسـتیم ایـن در حالیسـت که ۷۰ 
درصـد آنـان نیروهـای شـرکتی هسـتند چـون به 
عنوان ضابـط تلقی نمی شـوند، نمی توان اسـلحه و 

تجهیـزات بازدارنـده در اختیـار آن ها قـرار داد.
به گزارش ایسـنا، در پی انتشـار تصاویـری از حمله 
بی رحمانـه قاچاقچیـان چـوب در منطقـه جنگلی 
چمسـتان شهرسـتان نـور در فضـای مجـازی که 
نشـان می دهد قاچاقچیان حرفـه ای با دو دسـتگاه 
خودروی نیسان با سلاح سـرد و قمه و تهدید جانی 
نگهبـان از ایسـت و بازرسـی جنگلبانی چمسـتان 
در اسـتان مازنـدران عبـور می کننـد، موضـوع در 
دسـتور کار پلیـس و دسـتگاه قضایـی قـرار گرفت 
اما پس از مدتـی رئیـس کل دادگسـتری مازندران 
از دسـتگیری متهمـان که با سـلاح سـرد اقـدام به 
تهدید نگهبان منابع طبیعی کرده بودنـد، خبر داد. 
در حالی جنگلبانان منطقه بـا کمترین تجهیزات با 
قاچاقچیان مواجه شدند و  در برخورد با آنان احتیاط 
زیـادی بـه خـرج دادنـد کـه آنـان بـا کمبودهـای 
مختلف دسـت و پنجـه نـرم می کنند. اگـر نگهبان 
ایست بازرسی تجهیزات مناسـبی در اختیار داشت 
و ابهامات قانونی وجود نداشـت، می توانست در برابر 

قاچاقچیان ایسـتادگی کند.
کمبود نیروهای رسمی برای سازمان منابع 

طبیعی و آبخیزداری کشور
سـرهنگ رضـا اکبـری - فرمانـده یـگان حفاظـت 
منابع طبیعی کشـور - در گفت و گو با ایسـنا درباره  
کمبود تجهیزات و جنگل بانان توضیح داد: براساس 
اسـتانداردهای بین المللی به ازای هـر ۱۰۰۰ هکتار 
جنگل، هـر۵۰۰۰ هکتار مرتع و هـر ۱۰ هزار هکتار 
بیابان باید یک نیروی حفاظتی وجود داشـته باشد.

وی افزود: ایـران ۱۶4 میلیون هکتار مسـاحت دارد 
که از ایـن مقـدار ۱3۵ میلیـون هکتـار اراضی ملی 
و عرصه هـای منابع طبیعـی، ۱4.۵ میلیـون هکتار 
عرصه هـای جنگلـی و ۸۵ میلیـون هکتـار مراتـع 
هسـتند. به عبارتـی ۸۲ درصد از مسـاحت کشـور 
اراضی ملی و عرصه های منابع طبیعی هسـتند که 
مدیریت و حفاظت آن بر عهده یگان حفاظت منابع 
طبیعی کشـور اسـت. در چنین وضعیتی براسـاس 
اسـتانداردهای جهانـی به منظـور رسـیدن به یک 
وضعیت مطلوب برای عرصه هـای جنگلی نیازمند 

۱4 هـزار و ۵۰۰ نفـر نیروی حفاظتی هسـتیم.
اکبری به ارائه آماری از تعداد نیروی انسـانی موجود 
و شـرایط مطلوب باتوجه به اسـتانداردهای جهانی 
پرداخـت و اظهار کـرد: با توجـه به این مسـاحت از 
اراضی ملـی و عرصه های منابع طبیعی بـه 3۲ هزار 

نیرو نیـاز داریم امـا در حـال حاضر تنهـا ۵۰۶۶ نفر 
نیرو داریم کـه از این تعداد حـدود 3۶۰۰ نفر نیروی 
شـرکتی و مابقی نیروی رسمی هسـتند. به عبارتی 
حدود ۷۰ درصد نیروهای سـازمان شرکتی هستند 
و فاصله بسـیار زیـادی با تعـداد نیـروی پیش بینی 

شده براسـاس اسـتانداردهای جهانی داریم.
فرمانده یـگان حفاظت منابع طبیعی کشـور درباره 
نیروهای رسـمی این یگان افزود: این افراد به صورت 
رسـمی یا پیمانی از سـازمان منابـع طبیعی حقوق 
دریافـت می کننـد. تعهـد کاری و انگیزه بیشـتری 
نسـبت به نیروهای شـرکتی دارند چراکه 3۰ سـال 
خدمـت دارند و از سـال گذشـته نیـز بـرای تمامی 
نیروهای رسـمی کارت ضابطیت دریافـت کرده ایم 
همچنیـن بـرای دریافـت تجهیـزات نیز مشـکلی 
ندارنـد و در اختیار بسـیاری از این افراد کـه از فیلتر 
حراسـت عبـور می کننـد، می توانیـم سـلاح و ابزار 
بازدارنـده مانند شـوکر، افشـانه و باتوم قـرار دهیم.

وی به مشـکلات نیروهای شـرکتی سـازمان منابع 
طبیعـی اشـاره کـرد و گفـت: در رابطه بـا ضابطین 
قضایی و آموزش این نیروها مشـکل داریم. سازمان 
منابع طبیعی به صورت مسـتقیم با افـراد در ارتباط 
نیسـت و با شـرکت ها قرارداد دارد. بـه همین دلیل 
امکان تغییر نیرو از جانب شرکت یا تغییر شرکت از 
جانب سـازمان به علت تخلفات انجام شـده از سوی 

شـرکت وجود دارد.
چالش های جنگلبان شرکتی

 برای حفاظت از جنگل ها
فرمانـده یگان حفاظـت منابع طبیعی کشـور ادامه 
داد: نیروهای شرکتی انگیزه لازم را ندارند و از طرفی 
چون بـه عنـوان ضابط تلقـی نمی شـوند، نمی توان 
اسلحه و تجهیزات بازدارنده در اختیار آن ها قرار داد.
اکبـری با اشـاره بـه تعامل سـازمان منابـع طبیعی 
کشـور با دولت و مجلس در راسـتای تامیـن نیروی 
انسـانی گفت: ما پیگیـر این موضوع هسـتیم و طی 
هفته گذشـته نیز موضوع نیاز به 3۲ هزار جنگلبان 
را عنـوان کرده ایم. انتظـار نداریم در یک بـازه زمانی 
کوتاه ایـن مشـکل برطرف شـود امـا در پنج سـال 
آینده توقـع تامین نیروهـا را داریم. بـا تامین نیروی 
انسـانی می توانیم به بهترین وجـه از منابع طبیعی 
کشـور کـه سـرمایه های ملـی، راهبـردی و دارای 
اهمیت استراتژیک هسـتند، حفاظت کنیم چراکه 
این منابـع تنها متعلـق به نسـل کنونی نیسـتند و 

نسـل های آینده نیـز بایـد از آن بهره مند شـوند.
وی خاطرنشـان کـرد: در مجموع وضعیـت نیروی 
انسانی سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور از 
جهت کیفی و کمی در وضعیت مطلوبـی قرار ندارد.

جنگلبانان و قانون حمایت بیمه ای و قضایی از آن ها
اکبـری قانـون حمایـت بیمـه ای و قضایـی از 
محیط بانـان و جنگل بانـان را قانـون بسـیار خوبـی 

دانست و توضیح داد: سـازمان منابع طبیعی حدود 
۱۶۰۰ جنگلبان رسـمی دارد. آنان مسلح هستند و 
حین انجام ماموریت در صورتی که مسـئولیت های 
مدنی و کیفری شـامل حالشان شـود، حمایت های 
بیمه ای و قضایی از طریق سازمان و دستگاه  قضایی 
به کمک آنـان می آید این در حالیسـت که مشـکل 
اصلی در جهت اسـتفاده نیروهای شـرکتی از سلاح 

اسـت چراکه آنـان اجـازه حمل سـلاح ندارند.
وی ادامـه داد: نیروهای رسـمی حیـن انجام وظیفه 
اگر بـا قاچاقچـی درگیر شـوند کـه منجر بـه فوت، 
نقـص عضـو قاچاقچـی و صـدور حکـم پرداخـت 
جریمـه از طریـق محاکم قضایی شـود، سـازمان از 
اعتبار تامین شـده برای دیـه، جریمـه و ... را متقبل 
می شـود. در واقع از محل اعتبار سـازمان پشتیبانی 
لازم صـورت می گیـرد. فرمانـده یـگان حفاظـت 
منابع طبیعی کشـور بـا اشـاره به حملـه قاچاقچی 
به نگهبان ایست بازرسـی در چمسـتان اظهارکرد: 
نگهبان ایست بازرسی و کنترل محمولات جنگلی، 
نیروی شـرکتی سـازمان اسـت که تجهیـزات لازم 
به ویژه اسـلحه در اختیـار نداشـت چرا که مـا اجازه 
نداریـم سـلاح در اختیار آنـان قـرار دهیـم، در غیر 
ایـن صـورت کنتـرل و حفاظت بسـیار بهتـر انجام 
می شـد و چنیـن اتفاقـی رخ نمـی داد. وی افـزود: 
بـا وجـود پوشـاندن پـلاک خـودرو و چهره شـان 
پـس از سـه روز قاچاقچیـان دسـتگیر و خودروهـا 
براسـاس دسـتور قضایی توقیف شـدند. اکبـری با 
بیـان اینکه قانـون حمایت قضایـی و بیمـه ای برای 
نیروهای شـرکتی مصداقی نـدارد و مشـکل اصلی 
سازمان منابع طبیعی کشـور در همین موارد است 
گفت: اگر مـا بتوانیـم نیروهـای شـرکتی را تبدیل 
وضعیـت کنیم یا مجـوز جذب نیـروی سـازمانی را 
داشـته باشـیم قطعا مشـکلی در زمینه حفاظت از 
عرصه هـای منابـع طبیعـی کشـور نداریـم چراکه 
علاوه بر 3۰ سـال خدمـت می توانیـم آموزش های 
لازم مانند دفاع شـخصی، تیرانـدازی، مـوارد قانون 
بکارگیری سـلاح و ... را به آن ها ارائـه دهیم. فرمانده 

یـگان حفاظـت منابـع طبیعی کشـور بـا اشـاره به 
میزان کارآیی نیروهای شـرکتی اظهارکرد: با وجود 
آنکه آنان نقـش موثری در حفاظـت از ۱3۵ میلیون 
هکتار عرصه منابـع طبیعـی و ۱۱۰۰ بلـوک دارند 
و ایـن کار آسـانی نیسـت ولـی به علـت ممنوعیت 
در تحویل اسـلحه بـه آنـان، حفاظـت از عرصه های 

طبیعی کیفیـت لازم را نـدارد.
وی ادامه داد: نیروهای رسـمی سـازمان مانند سایر 
نیروهای مسـلح که طبق قانون به کارگیری سـلاح 
تیرانـدازی می کننـد، در مواقـع ضـروری تحـت 
پوشـش و حمایـت قضایـی و بیمـه ای می توانند از 

سـلاح خـود اسـتفاده کنند.
آماری از شهدای جنگلبان

اکبری به تعداد شهدای جنگلبان کشـور از سال ۸4 
تاکنون اشـاره کرد و گفت: در حـال حاضر ۱3 یگان 
حفاظتی برای سـازمان های اجرایی در کشور وجود 
دارد کـه یگان حفاظت منابع طبیعـی و آبخیزداری 
کشـور از سـال ۸4 به عنوان یکی از اولین یگان های 
حفاظتی در کشـور تشـکیل شـده اسـت. از همان 
سـال ۲3 شـهید و جان نثار و ۵۰۰ جانبـاز و ایثارگر 
در این سـازمان در راه حفاظـت از عرصه های منابع 
طبیعی کشـور داشـته ایم. آخرین مـورد مربوط به 
تیرماه امسـال اسـت کـه یک جنگلبـان در اسـتان 

خراسـان رضوی جان خـود را از دسـت داد.
وی دربـاره القاب ۲3 نفر شـهید و جان نثـار توضیح 
داد: از نـگاه یگان حفاظتی و سـازمان منابع طبیعی 
و آبخیـزداری کشـور هـر ۲3 نفـر ایـن افـراد در راه 
پاسـداری از انفال و عرصه های منابـع طبیعی جان 
خود را از دسـت دادند و شـهید شـدند اما مشکلات 
بسیاری در راستای شهید محسوب شـدن این افراد 
براساس دسـتورالعمل های موجود داریم. به همین 
دلیـل تنهـا دو نفـر از ایـن تعداد شـهید محسـوب 
شـده اند و مابقـی جان نثار هسـتند البته بـه همراه 
اداره امـور ایثارگـران  پیگیر احتسـاب ۲۱ نفر دیگر 

در رده شـهدا هستیم.

رییس ســازمان ثبت احوال کشــور گفت: همه 
شهروندان کشور باید در سریع ترین زمان ممکن 
برای تعویــض شناســنامه های قدیمــی و اخذ 
شناســنامه جدید اقدام کنند چرا که در آینده با 
شناســنامه های قدیمی برای دریافت خدمات با 
مشکل مواجه می شــوند. به گزارش ایسنا، اسناد 
هویتی در ایران سند رسمی هویت و تابعیت ایرانی 
هستند و جهت شناســایی ایرانیان و احراز هویت 
آن ها به کار می روند. از مهم ترین اسناد هویتی ایران 
می توان به شناسنامه و کارت شناسایی ملی اشاره 
کرد. شناسنامه یکی از اسناد هویتی در ایران است 
که سازمان ثبت احوال کشور موظف است آن را برای 
هر شهروند ایرانی صادر کند. نخستین شناسنامه 
ایرانی در دوران قاجار و در تاریخ 3 دیماه ۱۲۹۷ برای 
بانویی صادر شد. با ورود سیستم قانون گذاری در 
ایران و نظام مند شدن ثبت چهار رویداد )تولد، مرگ، 
ازدواج و طلاق( اداره ای برای ثبت این چهار رویداد 
ایجاد شد. در آن دوران حساسیت ها برای استفاده 

از واژه های عربی نزد ایرانیان به این صورت امروزی 
نبود. از همین رو نام این اداره را »ثبت احوال اربعه« 
گذاشتند که البته بعدها اربعه حذف شد. سندی 
که این احوال چهارگانه در آن ثبت می شد را سِجِل 
نامیدند البته توده مردم کم سواد آن دوران به اشتباه 
این سند را سه جلد می گفتند در حالی که یک جلد 
بیشتر نداشت. بعدها سِجِل را شناسنامه نام نهادند. 
ولی هنوز بعضی کهنسالان از سه جلد یا سِجِل یا 
سجیل در گفتار خود به جای شناسنامه استفاده 
می کنند. از نکات جالب توجــه اینکه با ملاحظه 
شناسنامه های ابتدایی مشــاهده می شود نقش 
مهرهای مختلفی بر روی آن ها زده شده است )مهر 
قند و شکر، جیره بندی، سرشماری و...( که وضعیت 
اقتصادی و اجتماعی آن زمان را هم تا اندازه ای برای 

ما روشن می کند.
شناسنامه های سبز و قهوه ای گذرنامه ای 

شناســنامه های جدید که در اندازه و شکل شبیه 
»گذرنامه« است، بر اساس گروه سنی زیر ۱۵ سال 

و بالای ۱۵ سال به ترتیب با رنگ های سبز و قهوه ای 
صادر می شود. سازمان ثبت احوال در فاز اول این 
طرح برای نوزادان اقدام به صدور شناســنامه های 
رایانه ای کرد این شناسنامه ها با جلدی به رنگ سبز 
و بدون فضای عکس صادر می شود. همچنین ثبت 
احوال در این مرحله برای آن دسته از متقاضیانی که 
با رسیدن به سن ۱۵ سالگی برای عکس دار کردن 
شناسنامه خود مراجعه کنند نیز شناسنامه هایی با 
جلد قهوه ای صادر می کند. شناسنامه های جدید 
از نظر اطلاعات مندرج تفاوتی با شناســنامه های 
قبلی ندارند و تنها فضایی برای ثبت کد ملی دارد 
که پیش از این در شناسنامه های قبلی نبوده است. 
ارتقای ضریب ایمنی و امنیتی شناسنامه ها و درج 
مشخصات سجلی و هویتی افراد به صورت ماشینی 
از مهمترین ویژگی های شناسنامه های جدید است 
و وجود لمینیت و الصــاق هولوگرام در صفحه اول 
شناســنامه های رایانه ای از دیگر ویژگی های این 

شناسنامه ها است.

تعویض شناسنامه های قدیمی
 اجباری است

هاشم کارگر رییس سازمان ثبت احوال کشور در 
گفت وگو با ایســنا، درباره اجباری بودن تعویض 
شناســنامه های قدیمی می گوید: سالانه حدود 
3میلیون و ۵۰۰هزار تا 4 میلیون شناسنامه جدید 
صادر می شــود؛ اما امکان دارد این شناسنامه ها 
درخواســت های تکراری هم باشــند یعنی مثلا 
مواردی که فرد قصد عکس دار کردن شناســنامه 

را دارد و یا شناسنامه مخدوش یا مفقود شده است.
وی درباره تعیین بازه زمانی برای تعویض شناسنامه 
ها نیز اظهار می کند: قطعا الزام برای جدید کردن 
شناســنامه ها وجود دارد، در حالی که بازه زمانی 
برای آن تعریف نشده است، ولی افراد برای دریافت 
خدمات دچار مشکل می شــوند؛ لذا توصیه این 
اســت که افراد هرچه ســریع تر مراجعه کنند و 
شناسنامه های جدید را دریافت کنند چرا که باعث 
می شود در کشور راحت تر خدمات دریافت کنند و 
مشکلی برای آنها ایجاد نشود و از سوی دیگر پایگاه 
اطلاعاتی ســازمان ثبت احوال نیز کامل تر شده و 
برای ارائه خدمات الکترونیک به شهروندان نیز کار 

تسهیل می شود.

چالش های جنگلبانان برای حفاظت از منابع طبیعی

رییس سازمان ثبت احوال کشور به ایسنا خبر داد

اجبار در تعویض شناسنامه های قدیمی

معاون سازمان امور عشایر ایران:
تولید 2۵ درصد گوشت قرمز 

کشور توسط عشایر
معاون توسعه و امور زیربنایی سازمان امور عشایر ایران گفت: بیش از 
۶۰ درصد عشایر ما در حوزه زاگرس متمرکز هستند. مهدی میزبان در 
گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: کوچ در ذات زندگی عشایر وجود دارد، همه 

ساله عشایر با رسیدن آخر تابستان و زمستان اقدام به کوچ می کنند.
وی ادامه داد: کوچ عشایر عبارت است از حرکت یا جابجایی دام، اعضای 
خانوار و اسباب و اثاثیه بین قلمروهای ییلاقی و قشلاقی که با هدف 
دوری از گرما و سرمای شدید و دسترسی دام هایشان به علوفه مرتعی 

تازه انجام می شود.
میزبان با اشاره به این که یکی از علت هایی که عشایر کوچ می کنند این 
است که برعکس یکجانشینان مسکن ثابت ندارند که در مقابل سرما و 
گرما آن ها را حفاظت کند، عنوان کرد: اینها در راسای اقلیم تحرک و 
رفت و آمد می کنند که از جهت آب و هوایی شرایط متعادل باشد که با 
این امکانات اولیه چادر و ... بتوانند هم زندگی کنند هم تولید کنند و هم 

دامشان آسیب نبیند.
معاون توسعه و امور زیربنایی سازمان امور عشایر ایران بیان کرد: در 
گذشته ایل راه ها سر جای خودشان بود و خیلی از این شهرها، روستاها، 
نواحی صنعتی و ... نبود و عشایر در یک موعد زمانی مشخص از قشلاق 
حرکت کرده و به موقع می رسید به ییلاق، الان مجموعه عوامل مرتبط 
با کوچ تغییر پیدا کرده است، یک جاهایی ایل راه قطع شده، یک جاهایی 
بخشی از ییلاق و قشــلاق را از دســت داده اند، قبلاً در لرستان بین 
خوزستان، همدان و شمال لرستان همین خرم آباد تا پلدختر میان بند 
بود، الان امکان توقف در میان بند نیست و این باعث می شود که الان یک 
تعدادی زود کوچ می کنند و با جوامع محلی درگیر می شوند، یک تعدادی 
زود کوچ می کنند به ییلاق می رسند و دچار برف و کولاک می شوند و اگر 

دیر کوچ کنند در قشلاق هوا گرم است و دام تلف می شود.
وی تصریح کرد: طی سال های گذشته ارتباط خوبی بین سازمان امور 
عشایری و سازمان جنگل ها و مراتع به وجود آمده که صرفاً جریمه نکنیم، 
حکم و خطاب و دادگاه نفرستیم که عشایر زود حرکت کردید، به همین 
منظور کارگاه مدیریت چرا و کوچ بین سازمان امور عشایری و سازمان 

جنگل ها با حضور ۱۰ استان زاگرس نشین تشکیل شده است.
میزبان بیان کرد: هدف این جلســه این است که به یک اتفاق نظری 
برسیم که برای هر دوره از کوچ چه ملزومات و تمهیداتی لازم است که 
کوچ عشایر هم ایمن و هم با امنیت خاطرو بدون تعارض با جامعه محلی 

و بدون صدمه به عشایر انجام شود.

پزشکان و متخصصان قلب تاکید دارند که مهم ترین 
عامل بروز مشکلات و بیماری های قلبی، انتخاب یک 
الگوی زندگی ناسالم و غیر بهداشتی است. به گزارش 
ایسنا، برخی عوامل و عادات ساده می توانند سلامت قلب را در معرض 
خطر قرار داده و منجر به بیماری شوند. در ادامه به نقل از "مدیکال 
دیلی" به چند مورد از عادت ها و عواملی خواهیم پرداخت که برای 

حفظ سلامت قلب و عروق می بایست نسبت به آن ها محتاط بود.
رژیم گرفتن یا حذف برخی درشت مغذی ها

به گفته دکتر "دانیل ادموندوویچ"، رئیس قلب وعروق در بیمارستان 
دانشگاه تمپل، مردم اغلب فکر می کنند که یک رژیم غذایی سالم و 
متعادل را دنبال می کنند، اما اینطور نیست. به عنوان مثال، او افرادی 
را دیده که از رژیم غذایی کم کلسترول پیروی و از چربی های سالم 
یعنی یک درشت مغذی مهم اجتناب می کنند. این افراد ممکن است 
کربوهیدرات های زیادی بخورند. اگرچه این نوع رژیم غذایی باعث 
افزایش سطح کلسترول نمی شود، اما تحقیقات نشان داده است که 
تغییر ناگهانی و شدید در عادات غذایی می تواند منجر به بدتر شدن 

عملکرد قلب شود.
انزوای اجتماعی و تنهایی

به گفته دکتر "ریگود تدوالکار"، متخصص قلب و عروق در مرکز 
بهداشت پراویدنس سنت جان در سنتا مونیکای کالیفرنیا، جدا شدن 
از دیگران نیز می تواند تأثیر عمیقی بر سلامت قلب ما داشته باشد. 
یک مطالعه اخیر نشان داد که زنان مسن تر زمانی که در انزوا زندگی 
می کنند، هشت درصد بیشتر در معرض خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی  - عروقی هستند. برای افرادی که هم انزوای اجتماعی و هم 
تنهایی را تجربه می کنند، خطر ابتلا به بیماری قلبی تا ۲۷ درصد 
افزایش می یابد. انزوای اجتماعی نیز می تواند به افسردگی کمک 
کند و افسردگی می تواند منجر به عوامل خطر قلبی  - عروقی مانند 
فشار خون بالا، سبک زندگی کم تحرک و عادات غذایی ضعیف شود.

سلامت ضعیف دندان ها
مشکلات دندانی مانند پوسیدگی دندان، می تواند خطر عفونت های 
باکتریایی در جریان خون را افزایش دهد. به گفته تدوالکار، انتقال 
باکتری های موجود در دهان، به خون بسیار آسان است. التهاب لثه و 
سلامت نامناسب دهان باعث ایجاد حالت التهابی می شود که می تواند 

مشکلات قلبی مانند کلسترول بالا یا پارگی پلاک را تشدید کند.

لایه ازن با جذب پرتوهای فرابنفش موجب ادامه حیات است 
اما در عین حال می تواند باعث نابودی حیات انسان نیز باشد. 
بدین جهت روز جهانی حفاظت از لایه ازن دارای اهمیت 

بسیاری است.
به گزارش ایسنا، ۱۶ سپتامبر مصادف با ۲۵ شهریورماه روز 
جهانی حفاظت از لایه ازن است. این لایه به اندازه اکسیژنی که 
تنفس می کنیم، مهم است چراکه مولکول های ازن که خود 
تشکیل یافته از سه اتم اکسیژن و در ارتفاع  ۱۸ تا ۵۰ کیلومتری 
از سطح زمین در لایه استراتوسفر پراکنده هستند می توانند 
اشعه فرابنفش خورشید را جذب کنند و مانع از رسیدن بیش 
از حد آن به سطح زمین، اقیانوس ها، جنگل ها شوند. این لایه  
با جذب پرتو فرابنفش خورشید موجب ادامه زندگی روی کره 
زمین می شود و حفظ آن نیازمند توجه و اقدامات جهانی و 
نابودی آن به منزله نابودی حیات انسان ها است. این در حالیست 
که تخریب لایه ازن اثرات بسیاری بر حیات و ممات انسان و 
محیط زیست می گذارد. ابراهیم حاجی زاده - مدیر طرح ملی 
حفاظت از لایه ازن سازمان حفاظت محیط زیست - در خصوص 
اثرات و پیامدهای تخریب لایه ازن اظهار می کند: در ارتفاع ۱۵- 
۵۰ کیلومتری بالای سطح زمین، لایه ای به نام استراتوسفر وجود 
دارد که حجم زیادی از مولکول های سه اتمی اکسیژن به نام ازن 
در آن تجمع کرده اند. مولکول های ازن گرچه ناپایدار هستند 
ولی توانایی جذب پرتو مرگبار فرابنفش خورشید موسوم به 
UV-B  را دارند . این لایه که به ازن مشهور است، از موجودات 
کره زمین در برابر این اشعه خطرناک همانند یک سپر محافظت 
می کند.  ازن در حالت عادی و در سطح زمین گازی بسیار سمی 
است که تماس با آن باعث سوزش و التهاب دردناک دستگاه 
تنفسی می شود اما در جو فوقانی، لایه ای محافظ را تشکیل 
می دهد که تخریب آن موجب می شود تا پرتو فرابنفش خطرناک 
خورشید صدمات جبران ناپذیری به موجودات روی کره زمین 
وارد آورد. ازجمله این صدمات می توان به آسیب دیدگی عدسی 
چشم )آب مروارید( و کوری، آفتاب سوختگی و در نهایت سرطان 
پوست، تضعیف سیستم دفاعی بدن، پیری زودرس، اختلال در 
مکانیزم فتوسنتز گیاهان و کاهش محصولات کشاورزی، کاهش 
رشد و نابودی فیتو پلانکتون های موجود در آب دریاها - که منبع 
اصلی غذایی موجودات بزرگ تر به شمار می روند - و کمک به 

افزایش پدیده زمین گرمایی اشاره کرد.

تاکســی های اینترنتی امســال 
نزدیک بــه ۵۰ هزار مســافر را 
از شــهرهای مختلف کشــور به 
مرزهای خروجــی ایران به عراق 
برای شرکت در مراســم اربعین 

رسانده اند.
به گزارش ایرنا از وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، امسال برای 
نخستین بار تاکسی های اینترنتی 

اسنپ، تپســی و غیره به جمع سایر ســامانه های حمل ونقل برای اعزام 
مسافران پیاده روی اربعین از نقاط مختلف کشــور به مرزهای خروجی 

ایران به عراق پیوسته اند.
برپایه این گزارش، در بازه زمانی هشت روزه )۱۶ لغایت ۲3 شهریور ماه(، 
تاکسی های اینترنتی درمجموع ۱۶ هزار و ۹۰۵ سرویس را ثبت کرده اند.
با در نظر گرفتن اینکه در هر سرویس عموماً سه مسافر حضور داشته اند، 
درمجموع ۵۰ هزار ۷۱۵ مسافر با استفاده از تاکسی های اینترنتی برای 
شرکت در مراسم اربعین امسال خود را به مرزهای خروجی ایران به سمت 

عراق رسانده اند. 
پیش ازاین »امیر محمدزاده لاجوردی« رئیس کمیته هماهنگی مراسم 
اربعیــن وزارت ارتباطات در گفت وگویی خبر داده بود که امســال برای 
نخستین بار امکان حمل ونقل مسافران برای عزیمت به مرزهای غربی و 

جنوب غربی با استفاده از تاکسی های اینترنتی فراهم شده است.

بزرگداشــت پدربزرگ هــا، مادربزرگ هــا و 
سالخوردگان، رسمی باســتانی در ایران بود 
و حدود ســه هزار ســال پیــش روزی به آن 
اختصاص داده شــده بود و به این مناســبت، 

جشن می گرفتند.
به گزارش ایســنا، یکی از ســنت های ایران 
باســتان بــه بزرگداشــت ســالخوردگان و 
بزرگان هر خانواده اختصاص داشــت که در 
بیست وپنجمین روز از ماه شهریور اجرا می شد.

حدود سه هزار سال پیش، ایرانیان این روز را که »اشَیش وانگْ« نام داشت و روز رحمت 
خدا، اخلاق، معنویت و روانِ پاک بود، برای ادای احترام به سالخوردگان جشن می گرفتند. 
در کتاب فرهنگ اســاطیر نوشــته جعفر یاحقی درباره این آیین آمده است: »ایرانیان، 
نخستین مردمانی بودند که ارج نهادن به سالخوردگان را وظیفه خود دانسته و ۲۵ شهریور 
هر سال، برای بزرگداشت سالمندان جشن می گرفتند که پیشینه این فرهنگِ نیک، به سه 

هزار سال )پیش( می رسد، هر چند این تاریخ به عید نوروز سپرده شد.«
نام این آیین برگرفته از نام روزی اســت که آن را جشــن می گرفتند؛ در دوران باستان 
هر یک از روزهای ســال نامی داشت و بیســت وپنجمین روز هر ماه را »اشَیش وانگْ« 

می گفتند.
برخی منابع اشاره کرده اند که این سنت پس از انقراض ساسانیان، چون در ایام نوروز هم 
رفتن برای دست بوسیِ پیران قوم رسم شده بود،  به تدریج کمرنگ و به فراموشی سپرده 
شد. این درحالی است که احترام به بزرگان و سالمندان همچنان نقش مهمی در فرهنگ 

مردم ایران دارد.

سرپرســت اداره کل بیمــه ســلامت 
استان تهران، شــرایط برقراری پوشش 
۹۰درصدی بیمه درمان سرپایی اعتیاد 

را تشریح کرد.
دکتر علیرضا نمازی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره رونــد پرداخت هــای بیمه برای 
درمان اعتیاد در اســتان تهران، گفت: 
مدت زیادی است که بیمه سلامت به این 
موضوع ورود کرده است و منابع آن را که 

سازمان بیمه سلامت می گیرد، برای تمام بیمه ها پوشش می دهد. بر اساس مصوبه 
هیئت دولت، بیمه ها خدماتی را در این زمینه پوشش می دهند که سرپایی باشد که 
شامل سم زدایی، درمان نگهدارنده، مداخلات روان درمانی گروهی و فردی و... است. 
وی افزود: از سال قبل موضوع داروهای درمان اعتیاد مجزا شده است؛ زیرا تعرفه دارو 
و خدمات متفاوت است و برای کاهش پرداخت از جیب مردم این اقدام صورت گرفته 
است. او تاکید کرد: در خدمات سرپایی درمان اعتیاد، سهم بیمه ۷۰ درصد است و 
حتی برای افراد بی بضاعت نیز بیمه درمان اعتیاد تا ۹۰ درصد قابل پوشش است ولی 
مرجع اینکه این فرد بی بضاعت شناخته شود، معرفی نامه سازمان بهزیستی است تا 

با پوشش ۹۰ درصدی خدمت دریافت کنند.
سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران در خاتمه، اظهار کرد: تنها مشکل این 
است که علی رغم این که تعداد مراکز ترک اعتیاد بالا است، اما برای بستن قرارداد 
اقدام نمی کنند. درحال حاضر 3۶ مرکز طرف قرارداد ما هستند که اسناد را ارسال 

کرده اند و پرداخت های ما هم به موقع است.

عزیمت حدود ۵۰ هزار زائر اربعین 
با استفاده از تاکسی های اینترنتی

جشن منقرض شده
 برای بزرگداشت سالخوردگان

مراکز ترک اعتیاد با بیمه ها
 قرارداد نمی بندند

عوامل ساده ای که منجر
 به بیماری قلبی می شوند

»ازن«؛ دو روی سکه  
مرگ و زندگی
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خبرخبر

ســازمان فرهنگی هنری شــهرداری تهران، 
پویش عکس لشکر حسین)ع( ویژه عزاداران 
و جاماندگان اربعین حســینی تهران را برگزار 
می کند. به گزارش خبرگزاری مهر، پیاده روی 
جاماندگان و عزاداران اربعین حسینی در شهر 
تهران امسال نیز به تاسی از پیاده روی میلیون ها 
عاشق ابا عبدالله حسین )ع( در عراق با عنوان 
»لشکر حسین )ع(« از ساعت ۷ صبح روز اربعین 
حسینی از میدان آئینی »امام حسین )ع(« آغاز 
و به ســمت »حرم عبدالعظیم حسنی )ع(« تا 
اذان مغرب ادامه دارد. نشان دادن علاقه قلبی 
به امام حسین )ع( و شوق همراهی با ایشان و 
اهل بیت )ع(، ایجاد حس همراهی با پیاده روی 
عراق، حضور اقشار مختلف مردم در این مراسم 
و پذیرایی موکب داران در طول مسیر از جمله 
محورهای مورد نظر این پویش است. در همین 
راستا سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران، 
پویش عکس لشکر حسین )ع( ویژه عزاداران 
و جاماندگان اربعین حســینی تهران را برگزار 

می کند.
*مقررات شرکت در پویش:*

شــرکت در این پویش برای تمامی عزاداران 
مراسم اربعین حســینی تهران آزاد است.هر 
شرکت کننده حداکثر ۸ عکس می تواند ارسال 
کند.عکس ها باید صرفاً در مســیر عزاداری و 
راهپیمایی ثبت شده باشد.عکس ها می توانند 
با دوربین حرفه ای یا با موبایل ثبت شده باشند.
عکس سلفی پذیرفته نمی شود.عکس ها باید 
به صورت فایل ارسال شود.حق استفاده از آثار 
توسط سارمان فرهنگی هنری شهرداری تهران با 
ذکر نام عکاس محفوظ است.در پیام ارسالی ذکر 

نام، نام خانوادگی و شماره موبایل الزامی است.
*مهلت ارسال آثار:* ۳۱ شهریور ۱4۰۱

*نحوه ارسال:* واتس آپ به شماره 
۰2۱۹۶۶۵۱8۳۷

*جوایز:* هشت عکس برگزیده / هر 
نفر ده میلیون ریال

علاقه مندان برای شرکت در این پویش می توانند 
برای کسب اطلاعات بیشتر به صفحه اینستاگرام 
Farhangsara مراجعه کنند و یا با شماره 

۱۸3۷ تماس بگیرند.

پخش فیلم های سینمایی 
حسینی در مرزهای عراق

همزمان با فرا رسیدن ایام اربعین حسینی روابط 
عمومی سازمان سینمایی، مجموعه برنامه های 

این سازمان با محوریت این ایام را اعلام کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی 
سازمان ســینمایی، برنامه ها و فعالیت های 
مختلف این سازمان با موضوع اربعین در اقصی 
نقاط کشور اعلام شد. بنابر  این گزارش، اکران 
ویژه »اربعین« به کارگردانی محمدتقی یازرلو 
با حضور سعید هاشــم زاده در مرکز گسترش 
سینمای مســتند و تجربی، پخش فیلم های 
حسینی از طریق ۵ دســتگاه سینما سیار در 
مرزهــای خروجی مهران، چزابه، شــلمچه، 
خسروی، میرجاوه ، تهیه پک اتوبوس زائرین 
شامل فیلم های کوتاه انجمن سینمای جوانان 
ایران، پخش فیلم های مناســبتی اربعین در 
مسیر رفت و برگشت از جمله اقدامات سازمان 
سینمایی در این ایام است. نشست دورهمی 
فیلمسازان محرم و عاشــورا با حضور مجید 
اسماعیلی، حسن جلایر تهیه کننده فیلم سفیر، 
شهرام اســدی کارگردان روز واقعه، داریوش 
یــاری کارگردان فیلم کربــلا جغرافیای یک 
تاریخ، کیانوش دالوند کارگردان ناسور، هادی 
نائیجی کارگردان هیهات و دانش اقباشــاوی 
کارگردان هبهات در محل موزه سینما از دیگر 
برنامه های سازمان سینمایی در آستانه اربعین 
حسینی بوده است. لازم به ذکر است بخشی از 
این نشست در روز اربعین توسط موزه سینما 
منتشــر خواهد شــد. علاوه براین، برگزاری 
نمایشگاه عکس حسینی در مرزهای خروجی 
مهران، چزابه، شلمچه، خسروی ،ایلام ) موکب 
هنرمندان؛ در مسیر زائرین کنار جاده کمربندی( 
آبادان: )در پایانه مــرزی منطقه دو هکتاری 
ورودی زائرین(،کرمانشــاه: )موکب فرهنگ و 
هنر( مرز خســروی )دروازه ورودی مرز عراق، 
جنب موکب بنیاد مستضعفان( خوزستان: اهواز 
)موکب ارشاد( و پایانه مرزی چذابه ) روبروی 
مسجد ســید محمد( از دیگر برنامه های این 
سازمان اســت. همچنین برگزاری نمایشگاه 
عکس در 3۶ دفتر انجمن سینمای جوانان ایران، 
برگزاری پاتوق فیلم کوتاه »خرده روایت های 
عاشقی« در ۵۹ دفتر انجمن سینمای جوانان 
ایران،برنامه ریزی برای ساخت فیلم های کهوتاه 
اربعین، اعزام عکاس از دفاتر انجمن سینمای 
جوانان ایــران به این رویداد مذهبی، ارســال 
دستگاه سینماسیار به کشور عراق جهت پخش 
فیلم های بلند و کوتاه و مستند در موکب های 
کانون مساجد،برگزاری رویداد عکاسی اربعین 
و نیز اعزام ۱4 عکاس و مستندساز انجمن به 
کشور عراق، بخشی دیگر از فعالیت های سازمان 

سینمایی در ایام اربعین است.

رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به اقدامات صورت گرفته در 
حوزه عتبات عالیات گفت: بعد از ایام اربعین حسینی سفرهای 
ارزان قیمت با حدود قیمتی سه میلیون تومان راه اندازی می شود.

به گزارش ایرنا از سازمان حج و زیارت، سیدصادق حسینی روز 
جمعه در جلسه ستاد اربعین سازمان حج وزیارت در کربلای معلی 
که با حضور محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و مسئولان ستاد برگزار شد ضمن استماع گزارش مسئولان ستاد، 

به تبیین اقدامات صورت گرفته در اربعین حسینی پرداخت.
وی گفت: سازمان حج و زیارت در راستای وظایف کمیته ثبت نام 
و اعزام توانست نام نویسی زائران را در سامانه سماح به خوبی انجام 

دهد و بستر لازم را برای متقاضیان ایجاد کند.
رئیس سازمان حج و زیارت بیان کرد: حضور ۵۷۰ نیروی کارگزار 
در راهنمایی زائران و گمشدگان در ایام اربعین حسینی به خوبی 
در شهرهای کربلا، نجف، کاظمین، سامرا  و بین راه زائران از نجف 
تا کربلا انجام گرفت و این اقدام قوت قلبی برای زائران اربعین بود 

چرا که احساس آرامش را منعکس می کرد.
به گفته وی، راه اندازی اپ موبایلی زیارت و نظارت بر بیمه نیز 
از دیگر اقدامات سازمان حج وزیارت در اربعین امسال به عنوان 
کمیته ثبت نام و اعزام ستاد مرکزی اربعین حسینی بوده که این 

عملکرد نیروهای جهادی و تلاشگر قابل تقدیر است.
حسینی با بیان اینکه راه اندازی سفرهای ارزان قیمت به عتبات 
یکی از مهمترین راهبردهای سازمان حج و زیارت است، افزود: در 
این راستا سفرهای ارزان قیمت با حدود قیمتی سه میلیون تومان 
را مدنظر قرار دادیم که این مهم پیش از اربعین برنامه ریزی شد و 
اعزام ها از بعد از اربعین حسینی به صورت کامل صورت می گیرد.

رئیس سازمان حج و زیارت تاکید کرد: برای نخستین بار است که 
با چنین قیمت و اسکان مناسبی زایران به عتبات مشرف می شوند؛ 
این اعزام ها به صورت زمینی انجام می گیرد و به زودی جزییات آن 

نیز از دفاتر استان ها اعلام می شود.

سفرهای ارزان قیمت به عتبات 
عالیات راه اندازی می شود

فراخوان پویش عکس 
»لشکر حسین )ع(« 

برای جاماندگان 
اربعین در تهران

فیلم سینمایی »روحَن« به نویسندگی و کارگردانی ناهید حسن زاده 
از جشنواره فیلم کازان سه جایزه گرفت. به گزارش ایسنا، »روحن« از 
هجدهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم کازان، برنده جایزه بهترین 
فیلم، جایزه نتپک و همچنین جایزه بهترین بازیگر زن برای ژیلا 
شاهی شد. حسین محجوب، ژیلا شاهی، مجید پتکی، ساقی زینتی، 
بهمن صادق حسنی، فاطمه علی پرست، امین شهسواری و ... بازیگران 
این فیلم هستند. »روحَن« به رابطه انسان و معبود گمشده اش در 
جهان امروز می پردازد. علی قاسمی پخش بین المللی این فیلم را بر 
عهده دارد. هجدهمین دوره جشنواره »سینمای مسلمان کازان« 
امسال میزبان نمایش چند فیلم  ایرانی بود و نرگس آبیار نیز در جمع 

هیات داوران این رویداد سینمایی حضور داشت.

فیلم ایرانی برگزیده جشنواره
 »کازان« شد

اسـما ابراهیـم زادگان از اعضای هیأت انتخـاب آثاری 
سی ونهمین جشـنواره فیلم کوتاه تهران با برشمردن 
ملاک هـای انتخـاب آثـار تاکید کـرد که از فهرسـت 

اعلام شـده به طـور کامـل دفـاع می کند.
اسـماً ابراهیـم زادگان کارگـردان سـینمای کوتـاه 
و از اعضـای هیـات انتخـاب فیلم هـای داسـتانی 
سـی ونهمین جشـنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
در گفتگو بـا خبرنگار مهـر درباره معیارهـای انتخاب 
آثار راه یافتـه به ایـن رویـداد توضیـح داد: طبیعتاً هر 
یـک از اعضـای هیـأت انتخـاب شـاخص و معیـاری 
برای خـود مدنظر داشـته اسـت امـا آنچـه به صورت 
کلـی مدنظـر ایـن هیـأت قـرار داشـت، این بـود که 
فیلم هـای خوبـی بـه جشـنواره راه پیـدا کننـد کـه 
برای مخاطبـان جشـنواره کـه علاقه مند به سـاخت 
فیلـم کوتـاه هسـتند، تبدیـل به خط مشـق شـوند. 
واقعیت این است که خیلی از فیلمسـازان بزرگ امروز 
سـینمای ما کار خود را با فیلـم کوتاه آغـاز کرده اند و 
وقتی بتوانیم خـوراک خوبی به جشـنواره فیلم کوتاه 
برسـانیم، ایـن رویکـرد در بلندمـدت تبدیـل به یک 

خـط مشـی بـرای سـینمای بلنـد هم می شـود.
وی افـزود: خیلـی از فیلمسـازانی کـه کار خـود را از 
سـینمای کوتاه آغـاز کردنـد، کارهای بلندشـان هم 
متأثـر از فیلم هـای کوتاه شـان بـوده اسـت؛ وقتـی 
بـرادران ارک »حیوان« را می سـازند، بعدها می توانند 
»پوسـت« را بسـازند. مخاطبـان دیگر جشـنواره هم 
وقتـی فیلمـی ماننـد »حیـوان« را ببیننـد، بعدهـا 

می تواننـد فیلم هـای خوبـی بسـازند.
این عضو هیـات انتخـاب ادامـه داد: ما تـلاش کردیم 
فیلم هـا را بـه گونـه ای انتخـاب کنیـم کـه ژانرهـای 
مختلـف را بـه مخاطبـان معرفـی کننـد. سـعی 
کردیـم در ترکیـب آثـار فیلـم کمـدی، ترسـناک، 
معمایـی، اجتماعـی و دیگـر گونه هـا وجـود داشـته 
باشـد. می خواسـتیم از همـه ژانرهـا در جشـنواره 
فیلـم داشـته باشـیم تـا مخاطبـان بـا آثـار متفاوتی 
مواجه شـوند و اینگونه نباشـد که مثلًا در یک سانس 
جشـنواره مخاطب فیلم های یکسـان را ببیند. سعی 
کردیـم به گونه ای عمل کنیـم که اگـر مخاطبی همه 
فیلم هـای جشـنواره را دید، احسـاس کند کـه آثاری 

در ژانرهـای مختلـف دیـده اسـت.
وی در عیـن حـال تأکیـد کـرد: تـلاش کردیـم مثلًا 
در ژانر ترسـناک، بهتریـن فیلم ترسـناک متقاضی را 
انتخاب کنیم تـا مخاطبـان بدانند که چـه فیلم های 
خوبـی در ژانرهـای مختلـف دارد سـاخته می شـود. 
خیلی از فیلم سـازان سـراغ ژانـری مثل ژانر وحشـت 
نمی رونـد، چرا کـه احسـاس می کنند اقبالی نسـبت 

بـه ایـن ژانـر در جشـنواره وجـود نـدارد امـا وقتـی 
ببیننـد اگـر فیلـم ترسـناک خوبـی سـاخته شـود، 
ممکن اسـت در انتخاب جشـنواره هم بـه آن اهمیت 
بدهنـد، شـرایط تغییـر می کند. سـال گذشـته فیلم 
»ویـار« فیلمـی در ژانـر کمـدی محسـوب می شـد 
کـه اتفاقاً مـورد اسـتقبال همـه قـرار گرفت، امسـال 
شـاهد بودیم که فیلم های مشـابهی در همین ژانر به 
جشـنواره ارسـال شـد. به همین دلیل سـعی کردیم 
امسـال گونه های مختلـف را مـورد توجه قـرار دهیم 
و بهترین هـای هـر ژانـر را برای حضـور در جشـنواره 

انتخـاب کنیم.
ابراهیـم زادگان گفت: البتـه اینگونه نبود کـه به دلیل 
ملاحظات ژانـری، فیلم خوبی را نادیـده بگیریم. فیلم 
خوب را نمی توان نادیـده گرفت. نمی تـوان گفت این 
فیلم خـوب چـون در قالب ژانر قـرار نمی گیـرد، آن را 
انتخـاب می کنیم. آنچـه دربـاره ژانر در نظر داشـتیم 
یک کلیت بود کـه در زیر متـن آن همـان قاعده کلی 

یعنـی توجه بـه فیلم های خـوب، جریان داشـت.
کارگـردان فیلـم کوتـاه »منطقـه« دربـاره حضـور 
فیلم هـای شـبیه بـه هـم در جشـنواره هـم گفـت: 
واقعیـت ایـن اسـت کـه فیلم هـای شـبیه بـه هـم، 
همیشـه وجود دارد. هر سـال که فیلمی در جشنواره 
فیلـم کوتاه تهـران موفـق می شـود، تبدیل به مشـق 
گروهی از فیلمسـازان برای سـال آینده می شـود. در 
سـینمای بلند هـم شـرایط همیـن اسـت، مضاف بر 
اینکـه فیلم بلند هـم تأثیر خـود را بر سـینمای کوتاه 
می گـذارد. زمانی کـه یک فیلم بلند سـینمایی موفق 
می شـود، ناگهـان شـاهد تعـداد زیـادی از فیلم های 
کوتـاه مشـابه هسـتیم، در حالی کـه خیلـی از 
پیچیدگی های یک موضـوع اجتماعی، در سـینمای 
بلند امکان پرداخـت دارد و در یک فیلـم کوتاه ناگزیر 
سـوژه رها می شـود و گویـی با یک اثـر ناتمـام مواجه 
می شـویم. بخشـی از این ماجرا، اجتناب ناپذیر اسـت 
و اتفـاق بـدی هـم نیسـت، ممکـن اسـت فیلم هـای 
کامل تـری را نسـبت بـه فیلـم اولی کـه توفیـق پیدا 
کـرده اسـت، شـاهد باشـیم. ناخـودآگاه اما ایـن آثار 
مشـابه، نادیـده گرفتـه می شـوند چراکـه بالاخـره 
هیأت های انتخـاب و داوری هم پیش زمینـه ای از آثار 

قبلـی در ذهـن خـود دارند.
وی افـزود: در مجمـوع احسـاس مـن ایـن اسـت که 
شـاهد فیلم هـای خوبـی در میـان آثـار متقاضـی 
جشـنواره امسـال بودیـم. فیلم هایـی را دیـدم کـه 
طبیعتـاً در میـان آن برخـی آثـار بـا کیفیـت پاییـن 
هم بودنـد. برخی آثار هم شـاید شـبیه به هـم بودند. 
تعدادی هـم فیلم خوب داشـتیم که قدیمـی بودند و 

گویی در دهه هـای ۶۰ و ۷۰ سـاخته شـده اند! به این 
فیلم ها ایـرادی به لحاظ سـاختاری نمی تـوان گرفت 
اما وقتی آن ها را تماشـا می کنی، احساسـت این است 
که چـرا ایـن فیلم اینقـدر قدیمـی اسـت! در مجموع 
دربـاره ترکیـب فیلم هـا، شـخصاً احسـاس می کنـم 
هیچ سـالی نسـبت بـه سـال قبـل تفـاوت آن چنانی 
نـدارد و اینگونه نیسـت که ناگهـان مثلًا با هـزار فیلم 
خوب مواجه شـویم و به عنـوان هیأت انتخـاب ندانیم 
که چه بایـد بکنیـم. به هـر حال هـر سـال فیلم های 
خوبی سـاخته می شـود و به جشـنواره هم می رسـد. 
ما هـم مانند هیأت هـای انتخـاب در دوره هـای قبلی 
بـا تعـدادی فیلـم خـوب، تعـدادی فیلـم بـد و البته 
تعـداد بیشـتری فیلـم متوسـط دیدیـم کـه معمولاً 
آمار متوسـط ها بیشـتر اسـت. ابراهیـم زادگان عنوان 
کرد: کار هیات انتخاب همواره از کار داوری سـخت تر 
اسـت. همواره بعد از پایان کار انتخـاب، اعضای هیات 
انتخـاب بـا چالش هـا و تردید هایـی دربـاره عملکرد 
خود مواجه هسـتند. البتـه بخشـی از ایـن فرآیند به 
سـلیقه و زاویه نگاه اعضای هیات انتخـاب به زندگی و 
سـینما بازمی گردد که نمی تـوان آن را نادیده گرفت. 
نمی توان مدعی شـد که مـن در فرآیند انتخـاب آثار، 
تنها »سـینما« را مدنظر داشـته ام. به همیـن دلیل با 

هر ترکیب از هیأت انتخـاب، احتمال معرفی ترکیبی 
متفـاوت از فیلم هـا وجـود دارد و اینگونـه نیسـت که 
بتوانیـم مدعی شـویم ایـن فیلم هـای معرفی شـده، 
بهترین فیلم های کوتاه متقاضی حضور در جشـنواره 
بوده انـد. این عضـو هیـات انتخـاب جشـنواره درباره 
اعتراضات احتمالی نسـبت به عملکـرد این هیأت هم 
گفت: هیات انتخـاب بالاخره یک شـورای هفت نفره 
اسـت و شـاید من نوعـی نتوانـم از یک فیلـم انتخاب 
شـده به طور کامل دفاع کنم. مثـل فیلم های دیگری 
که مطابق سـلیقه من بوده اسـت و در برابر دیگر اعضا 
توانسـته ام از آن هـا دفاع کنم تـا آن فیلم به فهرسـت 
نهایـی راه پیدا کند. بالاخـره هر یـک از اعضای هیأت 
انتخاب سـلیقه و رأی ای دارد که سـعی می کند از آن 
دفاع کنـد. سـرجمع امـا احسـاس می کنم مـا هفت 
نفر که عضو هیـات انتخاب جشـنواره امسـال بودیم، 
همگی مـان از ترکیب فیلم هـای انتخاب شـده، دفاع 
خواهیم کرد و می توانیم بگوییم ایـن ترکیب انتخاب 
همـه مـا هفـت نفـر، بـدون هیـچ دخالـت بیرونی و 

بحث هـای جانبـی بوده اسـت.
سـی ونهمین جشـنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
به دبیری مهـدی آذرپنـدار ۲۷ مهر تا ۲ آبـان ۱4۰۱ 

برگزار می شـود.

فیلم هایی که »مشق« فیلمسازان آینده می شوند
ین
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ی آ

هر
مش

: ه
س

عک

وزیر علوم و آموزش عالی قزاقسـتان آمادگی 
وزارت علوم این کشـور برای همـکاری در راه 
انـدازی مراکز آمـوزش زبان فارسـی بـر پایه 

دانشـگاه های قزاقسـتان را اعلام کرد.
به گزارش ایرنا از سازمان فرهنگ و ارتباطات 
والمسـلمین  حجت الاسـلام  اسـلامی، 
محمدمهدی ایمانی پور، کـه در صدر هیأتی 
عالـی رتبه بـه منظـور شـرکت در هفتمین 
کنگـره رهبـران ادیـان جهانـی و سـنتی به 
قزاقسـتان سـفر کرده اسـت، گفـت: اجرای 
موافقت نامه های فرهنگی با سـایر کشورها از 
جمله مهمترین وظایف این سـازمان اسـت.

رئیـس سـازمان فرهنـگ و ارتباطـات 
اسـلامی افزود: مـا آمادگـی داریم شـعبه ای 
از دانشـگاه های قزاقسـتان را در ایران داشته 
باشـیم. از بورس هـای موقـت حمایـت 
شـما  کـه  رشـته هایی  در  و  می کنیـم 
علاقه مند هسـتید، آمادگی اعطـای فرصت 
مطالعاتـی بـه برخـی از اسـاتید هسـتیم.

حجت الاسـلام والمسـلمین ایمانی پـور 
تصریـح کـرد: روابـط ایـران و قزاقسـتان در 
حـال تحـول اسـت و انتظار مـی رود کـه ماه 
آینـده رئیـس جمهـور ایـران به قزاقسـتان 

سـفر کنـد.
رئیس سـازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی 
بیان کرد: در سـفر توکایـف رئیس جمهوری 
قزاقسـتان به تهـران موضـوع فارابـی مطرح 
شـد که پیشـنهاد مقام معظم رهبری مبنی 
بـر تشـکیل کمیتـه علمـی مـورد پذیـرش 

رئیس جمهـور قزاقسـتان قـرار گرفت.
حجت الاسـلام والمسـلمین ایمانی پـور بـا 
توجـه به تشـکیل کمیته فارابـی، ادامـه داد: 
مـا آمادگـی داریـم گفت وگوهایـی راجع به 
شـکل گیری کمیته فارابی داشـته باشـیم و 
در زمینه سـاخت فیلـم و تبـادل کتاب های 
فارابی به صـورت دیجیتال همـکاری کنیم.

وی توضیـح داد: بیـش از ۲۰ اسـتاد ایرانـی 
در دانشـگاه نظربایـف مشـغول تدریـس و 
فعالیت های پژوهشی هسـتند و زمینه های 

همـکاری علمـی بسـیار زیاد اسـت.
در ادامـه مقـرر شـد کـه کمیتـه فارابـی بـا 
حضور اندیشمندان دو کشـور تشکیل شود.
راه اندازی مراکز آموزش زبان فارسی بر 

پایه دانشگاه های قزاقستان
وزیر علـوم و آمـوزش عالی قزاقسـتان نیز در 
این دیـدار، خواسـتار توسـعه همکاری های 
علمی و دانشـگاهی بـا دانشـگاه های مطرح 
ایـران شـد و آمادگـی وزارت علـوم و آموزش 

عالـی قزاقسـتان بـرای همـکاری در راه 
انـدازی مراکز آمـوزش زبان فارسـی بـر پایه 

دانشـگاه های قزاقسـتان را اعـلام کـرد.
سیاسـات نوربیـک، اسـتفاده از فرصت هـا 
و پتانسـیل های دو طـرف در عرصـه علـم و 
امکان دعوت از اندیشـمندان فارابی شـناس 
ایـران بـرای اجـرای طرح هـای مشـترک را 

یـادآور شـد.
وی افـزود: اخیـراً بـا یکـی از نماینـدگان 
آیسسـکو جلسـه ای داشـتم کـه طـی آن با 
تشکیل کمیته ای علمی برای بررسی میراث 
اندیشـمند بزرگ فارابی موافقـت کردیم. در 
نظـر داریـم همایشـی در مقـر این سـازمان 
برگزار کنیم که از جنابعالی برای شـرکت در 

آن دعـوت می کنـم.
نوربیـک تصریـح کـرد: روابـط خوبـی بـا 
دانشـگاه های ایـران داریـم و علاقه منـد 
بـه توسـعه روابـط بـا دانشـگاه های ایـران و 
همچنیـن آمادگـی به سـفر بـه ایـران دارم.

وزیـر علـوم و آمـوزش عالـی قزاقسـتان 
اظهار داشـت: مـا در کنـار برنامه بولاشـاک 
برنامه هـای ویـژه ای را راه انـدازی کرده ایـم. 
۵۰۰ دانشـجوی جـوان بـه خـارج از کشـور 
اعزام کردیم و علاقه مند هستیم دانشجویان 

قزاقـی در ایـران تحصیـل کنند.
نوربیـک خاطرنشـان کـرد: مـا در موضـوع 
فارابـی آمـاده همـکاری هسـتیم و در ایـن 
زمینـه، تحقیقـات مشـترکی در حـال اجرا 

داریـم.
کنگـره هفتـم رهبـران ادیـان جهانـی و 
سـنتی، )۲۲ تـا ۲4 شـهریورماه( بـا حضـور 
پاپ فرانسـیس رهبر کاتولیک هـای جهان، 
احمـد الطیـب شـیخ الازهـر مصـر، ارباش، 
رئیـس سـازمان دیانـت ترکیـه و الله شـکور 
پاشـازاده، رئیـس اداره مسـلمانان قفقـاز و 
سـایر نماینـدگان ادیـان و مذاهـب مختلف 

برگـزار شـد.
در ایـن کنگـره، رهبـران معنـوی ادیـان 
جهانـی و سـنتی از اسـلام، مسـیحیت، 
بودیسـم، یهودیت، هندوئیسـم، تائوئیسـم، 
زرتشـتی، شینتوئیسـم و شـخصیت های 
سیاسی و فرهنگی، نمایندگان سازمان های 
بین المللـی کارشناسـان مذهبـی و علمای 
والمسـلمین  حجت الاسـلام  و  دینـی 
محمدمهـدی ایمانی پـور، رئیـس سـازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسـلامی، حجت الاسلام 
والمسـلمین حمیـد شـهریاری، دبیـرکل 
مجمـع جهانـی تقریـب مذاهـب اسـلامی، 
آیـت الله مبلغـی، عضـو مجلـس خبـرگان 
رهبـری، مجیـد صمـدزاده صابـر، سـفیر 
جمهوری اسلامی ایران در قزاقسـتان و زهرا 
رشـیدبیگی، رئیس گروه گفت وگوی اسلام 
و مسـیحیت ارتدکـس و پروتسـتان مرکـز 
گفت وگوی ادیـان و فرهنگ ها به نمایندگی 

از کشـورمان حضـور داشـتند.

با نزدیک شدن به تاریخ سوم اکتبر، معرفی 
فیلم  منتخب کشورها برای شرکت در شاخه 
بهترین فیلم بین المللی اسکار ۲۰۲3 سرعت 

بیشتری گرفت.
به گزارش ایسنا، کرواسی، ارمنستان، گواتمالا 
و اسلواکی، جدیدترین کشورهایی هستند که 
فیلم برگزیده خود را برای رقابت در شاخه 
لمللی، نود و پنجمین دوره  بهترین فیلم بین ا
ر به آکادمی معرفی  یز سینمایی اسکا جوا

کردند. 
کرواسی با فیلم »مکان امن« ساخته »لورال 
ول  یزه بهترین فیلم ا روتیچ« که برنده جا ا
رنو و همچنین بهترین فیلم و  ه لوکا جشنوا
بازیگری مرد از جشنواره سارایوو شده است، 
 » سینمای ارمنستان با مستند »طلوع آئورا
تمالا با فیلم  ینا شاهاکیان«، گوا ساخته »ا
نی »آنس  به کارگردا »سکوت جاسوس« 
سلواکی نیز با فیلم »قربانی«  راسنا« و ا تا
ره ونیز  ز »میشال بالاسکو« که در جشنوا ا
رونمایی شد، پا به رقابت شاخه اسکار بهترین 

فیلم بین المللی اسکار گذاشته اند. 
منتخب کشورها  یندگان  نما معرفی  مهلت 
برای رقابت در شاخه بهترین فیلم بین المللی 
اسکار ۲۰۲3، تا سوم اکتبر ۲۰۲۲ )۱۱ مهر 
ماه ۱4۰۱( است و کمیته اسکار کشورها 
ینده رسمی  رند نما ین تاریخ فرصت دا تا ا
کنند.  اعلام  آکادمی  به  ا  ر سینمای خود 

یندگان  نما کشور   4۰ به  نزدیک  تاکنون 
ید دید  ا معرفی کردند و با اسکاری خود ر
یران برای  تصمیم کمیته اسکار سینمای ا

اسکار ۲۰۲3 کدام فیلم خواهد بود. 
یز سینمایی  مراسم نود و پنجمین دوره جوا
اسکار روز ۱۲ مارس ۲۰۲3 )۲۱ اسفند( در 

تئاتر دالبی در هالیوود برگزار می شود.

آمادگی وزارت علوم قزاقستان برای 1۸ روز تا پایان مهلت معرفی فیلم به اسکار
راه اندازی مراکز آموزش زبان فارسی

گزارش
ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

آریـا عظیمی نـژاد بـرای آهنگسـازی »کاتـب اعظـم« به سـراغ موسـیقی 
مقامـی آیینی رفتـه و ۸ پاسـاژ یا گـذر موسـیقایی را بـرای میان پرده های 

این کار در دسـت تولیـد دارد.
به گـزارش خبرنـگار مهـر، تله تئاتر اقتباسـی »کاتـب اعظم« بـا قصه ای از 
کاتبان قیام عاشـورا، این روزهـا آخرین مراحـل فنی خود را بـرای نمایش 

از رسـانه ملـی طـی می کند.
این مجموعـه نمایشـی ۷ قسـمتی بـه تهیه کنندگی مرکز سـریال سـوره 
در حالـی طی یـک مـاه اخیر جلـوی دوربیـن رفتـه و همزمـان بـا اربعین 
حسـینی آمـاده پخش می شـود کـه بیـش از یـک دهـه از تغییـر رویکرد 
تلویزیون در قبـال تله تئاتر و به حاشـیه رانـدن آن می گـذرد و اکنون پس 

از سـال ها شـاهد سـاخت اثری تاریخـی در ایـن قالب هسـتیم.
نکته جالـب توجـه در خصـوص »کاتـب اعظـم« آن اسـت که ایـن روزها 
آریـا عظیمی نژاد بـرای آهنگسـازی این پـروژه به سـراغ موسـیقی مقامی 
آیینـی رفته و ۸ پاسـاژ یا گذر موسـیقایی را بـرای میان پرده کار در دسـت 

تولیـد دارد.
او قصـد دارد در ایـن تله تئاتر تجربه سـاخت قطعـه »آمدم ای شـاه پناهم 
بده« با صـدای مرحـوم کریمخانی و در وصـف امام رضـا )ع( را ایـن بار در 
رثای امـام حسـین )ع( تکـرار کنـد و در همکاری بـا پیرغلامان حسـینی، 
بـرای هـر قسـمت »کاتـب اعظـم« یـک قطعـه آیینـی مرتبـط بـا فضای 

فیلمنامه بسـازد.
عظیمی نـژاد اکنـون مشـغول سـاخت ایـن قطعات 
اسـت تا با تصویرسـازی بـه کار رفتـه در صحنـه، از 
این امـکان بـرای فضاسـازی احساسـی و حماسـی 

بهتـر اثـر کمـک گیرد.
ابوالفضل مشکینی، سیدمحسـن هاشمی، شـهروز حبیبی، ذبیح الله ترابی 

و… از جمله پیرغلامانی هسـتند که ایـن آواهای مقامـی را می خوانند.
»کاتـب اعظـم« کـه اقتباسـی از رمـان »اعترافـات کاتـب کشـته شـده« 
نوشـته ساسـان ناطق اسـت، قصه کاتبان سـپاه یزید در واقعه کربلاسـت. 
روایـت ایـن تله تئاتـر از نیمه هـای شـب عاشـورا آغـاز می شـود و تـا عصر 

واقعـه ادامـه دارد.
این مجموعه نمایشـی به نویسـندگی و کارگردانی هنـری مهدی غفوری و 
کارگردانی تلویزیونی علی عبادی، داسـتان شـبانی اسـت کـه فرزند کاتب 
فراری و کشته شـده دربار معاویه اسـت و آمده تـا در ظهر عاشـورا مواجهه 

سپاه شـمر و عمربن سـعد را با لشـکر امام حسـین )ع( ببیند و بنویسد.
پخش »کاتب اعظم« با بـازی امین زندگانی، سـیامک صفـری، نادر فلاح، 
نازنین فراهانی، فاطمـه گودرزی، حدیث میرامینی، خسـرو شـهراز، امین 
میری، امیرحسـین هاشـمی و… از یکشـنبه ۲۷ شهریور سـاعت ۲۱:3۰ 

به صورت شـبانه از شـبکه دو سـیما آغاز می شـود.

آریا عظیمی نژاد برای »کاتب اعظم« آهنگسازی کرد

خبر
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ســرمربی تیم ملی والیبال نوجوانان گفت: قد و 
فیزیک بازیکنان ما از دیگر رقبای آسیایی بالاتر 

است و همیشه از آنها جایگاه بهتری داشته ایم.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا، تیم ملی 
والیبال نوجوانان ایران که امســال به مقام نایب 
قهرمانی آسیا رسید در ســال ۲۰۲3 مسابقات 
جهانی را پیش رو دارد و باید بــرای این رویداد 

مهم آماده شود.
محمد وکیلی، سرمربی تیم نوجوانان به برنامه 
فدراســیون برای تیم نوجوانان در راه قهرمانی 
جهان اشــاره و بیان کرد: این تیم در لیگ دسته 
یک شــرکت می کند که لیگی پویاست و تجربه 
بیشــتری نســبت به بازیکنان ما دارند. سطح 
رقابت ها هم خوب اســت و جدا از هر نتیجه ای 
حدود ۲۰ مســابقه انجــام می دهیم که کمک 
می کند بازیکنــان ما در ۶ ماه آینــده در کوران 
تمرین و مسابقات باشــند. از طرفی در دو سالی 
که کرونا بود مسابقات کمتری در سطح نوجوانان 

برگزار شد که این موضوع هم جبران می شود.
او در مورد آغاز اردوهای ملــی بعد از پایان لیگ 
گفت: اردوهای تیم ملی را بعــد از ۱۵ فروردین 
۱4۰۲ دوباره از ســر می گیریم. اوایل تا اواسط 
شهریور ماه ۱4۰۲ هم مسابقات قهرمانی جهان 
برگزار می شود. البته هنوز میزبان مشخص نشده 

است.
وکیلی به رقابت های قهرمانی آسیا و نایب قهرمانی 
ایران در حالی که میزبان مســابقات بود،  اشاره و 

بیان کرد: روزهای قبل از فینال تماشاگران زیادی 
نداشتیم اما روز فینال تماشاگران زیادی سرازیر 
شــدند. ای کاش به مرور می آمدند. شاید آمدن 
خانواده ها و جمعیــت در روحیه بازیکنان تاثیر 
گذاشت و استرس شان را بیشتر کرد اما مطابق 
با آمار دلیل اصلی باخت مقابل ژاپن اشتباهات 
فردی بود. ما در کلیه فاکتورهای فنی از حریف 

بهتر بودیم اما اشتباهات فردی بیشتری داشتیم.
او در ادامــه بیان کرد: نیمی از اشــتباهات ما در 
سرویس پرشــی بود. از آنجایی که این سرویس 
را شــروع کرده ایم دیگر نمی توانیم به گذشته 
برگردیم و ســرویس موجی را دنبال کنیم. قرار 
ما از ابتدا ایــن بوده که بازیکنان را با ســرویس 
پرشــی پرورش بدهیم. ریسک سرویس پرشی 
هم زیاد است. ژاپن پنج اشتباه سرویس داشت 

و ما ۱۲ اشتباه.
وکیلی با بیان اینکه ممکن اســت بخشــی از 
اشــتباهات فردی بازیکنان مربــوط به حضور 
تماشــاگران باشــد،  ادامه داد: این بازیکنان در 
دو سالی که کرونا بود،   مســابقه ای نداده بودند 
اما اکنون در مسابقات آســیایی و لیگ مسابقه 
می دهند. بازیکنان باید مسابقه بدهند تا روز به 
روز باتجربه تر شوند و از نظر روحی و روانی خود 
را در سطحی نگه دارند که وقتی رقابتی حساس 

می شود از توانایی خود استفاده کنند.  
او به برتری ایران نسبت به سایر رقبای آسیایی 
خود در قهرمانی جهان اشــاره کرد و گفت: قد و 
فیزیک بازیکنان ما از دیگر رقبای آسیایی بالاتر 
است و همیشه از آنها جایگاه بهتری داشته ایم. 

ژاپن در ۲۰ سال اخیر مسابقات جهانی هرگز از ما 
بالاتر نبوده است. ما در بخش نوجوانان سوم جهان 
هستیم و ژاپن در جایگاه نهم قرار دارد. این نشان 
می دهد همیشه در مســابقات جهانی عملکرد 

بهتری داشته ایم.
ســرمربی تیم ملی نوجوانان ادامه داد: مقام ها 
در بخش نوجوانان دســت به دست می شود. در 
رقابت های جهانی ۲۰۱۵ به لهســتان باختیم و 
سوم شدیم. تیم لهستان هم قهرمانی را به دست 

آورد اما در سال ۲۰۱۹ ما قهرمان شدیم و لهستان 
در جایگاه ۱۷ قرار گرفت چون تیمی که قهرمان 
شده بود به یک رده بالاتر رفته بود و ما هم تیمی 

نو ساخته بودیم.
او در پایــان گفــت: تلاش می کنیــم تا چرخه 
بازیکن سازی در کشورمان جاری باشد. فدراسیون 
والیبال هم نگاه ویژه ای به رده های پایه دارد. هدف 
اصلی ما ساختن بازیکنانی است که پشتوانه تیم 

ملی بزرگسالان باشند.

وکیلی: جوانان والیبال فیزیک بهتری از رقبای آسیایی دارند
گزارش

 کاغذ وطن

صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها 
به کجا رسید؟

با وجود فرصت چهار ماهه برای دریافت مجوز حرفه ای از سوی 
باشــگاه های ایرانی اما هنوز تکلیف کمیته بدوی صدور مجوز 

مشخص نیست. 
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا، فصل گذشــته بعد از 
حواشی که در جریان صدور مجوز حرفه ای دوباشگاه استقلال و 
پرسپولیس شکل گرفت، در نهایت با وجود اینکه کمیته بدوی 
مدارک این دو باشــگاه را  تایید نکرده بود، کمیته اســتیناف 
صدور مجوز حرفه ای فدراســیون فوتبال به ریاســت داریوش 
مصطفوی مدارک ســرخ آبی ها را تایید کــرد اما AFC بعد از 
راستی آزمایی مدارک، مجوز حرفه ای را صادر نکرد تا دو باشگاه 
پر هــوادار تهرانی غایبان بزرگ لیگ قهرمانان آســیا در فصل 
۲۰۲۱ – ۲۰۲۲  لقب بگیرند. حالا با گذشت نزدیک به یک سال 
از آن حواشی، استقلال و پرســپولیس به دنبال رفع مشکلات 
خود هســتند تا بلکه بتوانند مجوز حرفه ای را جهت حضور در 

لیگ لیگ قهرمانان فصل آینده کسب کنند.
شــاید بتوان گفت اولین و مهم ترین مشــکل بر سر راه صدور 
مجوز حرفه ای، تعلیــق کمیته بدوی صدور مجــوز حرفه ای 
فدراسیون فوتبال است. فصل گذشــته بعد اینکه این کمیته و 
در ادامه کمیته اســتیناف صدور مجوز حرفه ای وظایف قانونی 
خود را در چارچوب قواعد ســازمانی رعایــت نکردند و عملا با 
"ریش سفیدی" مدارک دو باشــگاه را تایید کردند و در ادامه 
AFC از این موضوع کســب اطلاع کرد، رای به تعلیق این دو 
کمیته داد تا رسما فعالیت آنها متوقف شــود. حال با  گذشت 
یک سال، هنوز تعلیق این دو کمیته از سوی AFC ادامه دارد 
و دقیقا کسی نمی داند امروز اگر باشگاهی بخواهد مدارک خود 
را برای مجوز حرفه ای ارائه کند، کدام کمیته باید این مدارک 
را بررسی کند. در این میان دو باشگاه استقلال و پرسپولیس با 
مشکلات دیگری هم روبرو هستند. بحث مالکیت مشترک این 
دو باشــگاه که همچنان ۹۰ درصد سهامشان در اختیار دولت 
است از اصلی ترین مشکلات این دو باشگاه بر سر صدور مجوز 
حرفه ای محســوب می شــود. البته دولت که ۱۰ درصد سهام 
سرخ آبی ها را در بورس واگذار کرده، وعده هایی هم بابت فروش 
بلوکی سهام این دو باشگاه داده تا عملا سهام خود را به زیر ۵۰ 
درصد برساند اما هنوز اقدامی عملی در این جهت نشده است. 
در کنار بحث سهام و مالکیت پرســپولیس و استقلال، این دو 
باشگاه مانند خیلی از باشگاه های دیگر بدهی های قطعی دارند 
که باید تا پیش از پایان مهلت AFC )اواســط دی( پرداخت 
کنند و با توجه به منابع مالی خوبی که از فروش سهام در بورس 
به دست آورده اند، به نظر می رسد مشــکلی از این بابت وجود 
ندارد. شــاید بتوان گفت مهم ترین بدهی استقلال محکومیت 
در پرونده اســتراماچونی از سوی فیفا باشــد و پرسپولیسی ها 
هم دیگر پرونده رادوشــوویچ هســتند. در کنار پرسپولیس و 
استقلال، سایر باشــگاه های لیگ برتری هم هنوز اقدامی برای 
دریافت مجوز حرفه ای نکرده اند. شاید به غیر از یکی دو باشگاه 
که زیرساخت های لازم را دارند، عملا سایر باشگاه نظیر نساجی 
مازندران که ســودای حضور در لیگ قهرمانان آســیا را دارد، 
هنوز اقدامی برای طی مراحل صدور مجوز حرفه ای نکرده اند. 
با توجه به اینکه لیگ قهرمانان آسیا یک فصل به تعویق افتاده، 
حالا باشــگاه ها فرصت بیشــتری در اختیار دارند تــا الزامات 
کنفدراسیون فوتبال آســیا را رعایت کنند؛ فرصتی که هرچند 
نسبت به گذشــته بیشتر اســت اما اگر باز هم مورد غفلت قرار 

بگیرد، در چشم بر هم زدنی پایان خواهد یافت.

دیوید تیلــور با اعتــراف به اینکــه به فکر 
بازنشســتگی بوده اســت از خود به عنوان 
کشتی گیر جادوگر یاد کرد و حسن یزدانی 
را دلیل پیشرفت خود دانســت. به گزارش کاغذ وطن به 
نقل از ایســنا، دیوید تیلور کشــتی گیر آمریکایی بعد از 
برتری برابر حســن یزدانی در فینال رقابت های جهانی 
بلگراد گفت: ایــن اولین باری بود که با عــزم فوق العاده 
سخت برابر یزدانی قرار گرفتم و آن را دنبال کردم. یزدانی 
آن آتش و انگیزه را در من ایجاد کرد تا ادامه دهم. او سد 
راه من برای طلای المپیک پاریس اســت. این چهارمین 
برد تیلور برابر یزدانی است. تیلور در المپیک نیز توانست 
4 بر 3 حریف خود را شکست دهد ولی سال قبل در نروژ 
حسن یزدانی ۶ بر ۲ به برتری رسید و قهرمان شد. تیلور 
در ادامه گفت: آمدن به اینجا و باختن ســخت بود. تیلور 
عنوان کرد بعضی مواقع فکر بازنشستگی را در سر داشت 
ولی به خاطر حمایت هایی که از خانواده و اطرافیان خود 
داشت تصمیم به ادامه گرفت. او در بخش دیگری گفت: 
به شــما می گویم چرا امســال برای من سال سخت بود. 
بارها به بازنشســتگی فکر کردم. نمی دانستم باید ادامه 
دهم یا خیر چون به اوج رســیده بــودم. از بچگی رویای 

قهرمانی در المپیک را داشتم که به آن رسیدم.

سرمربی تیم ملی والیبال نشسته بانوان گفت: 
تلاش بر این است که در مسابقات قهرمانی جهان 
بوسنی رنکینگ خود را از جایگاه نهم ارتقاء دهیم.
مریم ایرانمنش درباره وضعیت بانوان والیبال نشســته برای 
شرکت در مسابقات قهرمانی جهان بوســنی، اظهار کرد: این 
مســابقات با حضور ۱۶ تیم آبان در بوسنی و هرزگوین برگزار 
می شود که تاکنون ۱۰ مرحله اردوی آماده سازی را پشت سر 
گذاشتیم و یازدهمین مرحله با حضور ۱3 ورزشکار در کمپ 
تیم های ملی فدراسیون جانبازان و معلولین در حال برگزاری 

است و تا ۲۷ شهریور ادامه دارد.
وی گفت: بعد از جاکارتا بانوان والیبال نشسته متاسفانه هیچ 
اعزام برون مرزی نداشته و  4 سال از شرایط تمرینات و اردو دور 
بودند و تقریبا یکسال است که تمرینات خود را برای شرکت در 

قهرمانی جهان آغاز کرده اند.
سرمربی تیم ملی والیبال نشسته بانوان تصریح کرد: در مسابقات 
جهانی هلند که قبل از جاکارتا برگزار شــد، تیم بانوان از نظر 
رنکینگ نهم شد، این بار عزم خود را جزم کرده ایم که در بوسنی 

این جایگاه را ارتقاء ببخشیم.
وی در پاســخ به این پرســش که با توجه به توزیع ســهمیه 
پارالمپیک پاریس در این مســابقات، عملکرد بانوان والیبال 
نشسته کشورمان را چطور می بینید؟ گفت: با توجه به حضور 
تیم های قدرتمندی همچون ژاپن، چین، مصر، بوسنی و.. در 
این مسابقات تمرکز ما تنها ارتقای جایگاه است، در بازی های 
پاراآسیایی هانگژو چین برای کسب سهمیه تلاش خواهیم کرد.

حرف های دیوید تیلور 
پس از شکست یزدانی

تلاش بانوان والیبال نشسته 
برای ارتقای رنکینگ در 

قهرمانی جهان بوسنی

خبر

خبر

خبر

سنا
  ای

س:
عک

کاغذ ورزش

افقی
 - معروفتر   - سیاه  مرغابی   -  1 

اعیاد  از   - تر2  روشن  درخشان، 

بهار  فصل  اوایل  در  كه  هندیها 

 - دریا3   - برعکس  پار   - است 

از  ششم،  و  سی  سوره  بیگانه،  بله 

خدا،  خانه   - قران  مقطعه  حروف 

روشنایی  وسیله   - الحرام  مسجد 

- قلب، سرای محبت4 - لون، فام 

غربی،  مدل   - عرصه، گستردنی   -

الگوی اروپایی - عدد منفی، جواب 

نوعی   - پت  همبازی   - بالا5  سر 

میمون  - عدد قرن6 - اجرت كار - 

وزیدن7  فرنگی، گندم -  تخم مرغ 

تازی  بیم، هراس - خر  و  - ترس 

- همه، آقای آلمانی، همه را شامل 

بانگ  نغمه و  شود8 - صدا، صوت، 

 - رزمی9  ورزشهای  از   - رایحه   -

ها10  تازیانه   - صحرایی  سرخ  گل 

تنها  همنشین  تنها،   - پوستین   -

المان - سرگرمی11 -  در  - شهری 

هزارو صدو یازده - نیاكان - تکرار 

هیرمند  سرچشمه   - حرف12  یک 

جهت  ای  وسیله  رمل،  همراه   -

ارتفاع  و  موقعیت  گیری  اندازه 

انزجار،  بیزاری،   - ستارگان13 

کراهت داشتن - عدد یک رقمی - 

چشم14 - بی وفا - دریاچه ای در 

چنان   - انگور15  درخت   - روسیه 

همراهی،  کلمه   - فا    - بود   که 

مشایعت حرف  آش، 

عمودی
هوایی  رادار   - ترك  طوایف  از   -  1

خرد  پول  روش،   -  2 آمریکایی 

یار هم  دو  یازده،   - جامائیکا، سیره 

غصه،  اندوه،   - موشك  نوعی   - قد 

اندوه و غصه3 - سودای ناله، نفس 

آید - یهودی  بر  از دل پر سوز  بلند، 

یافتن4  راست  راه  شدن،  هدایت   -

دو  جانور  قورباغه،  دیگر  نام   -

 - چابك5  كارل  از  اثری   - زیست 

بازی كردن - زیر پا مانده - طلیعه 

اعداد، عدد نخستین، عدد پیشتاز - 

جنگلی6  درخت  سایه گستر،  درخت 

- نویسنده اثر خانه عروسک - دفاع 

میغ7  باران،  مادر  فوتبال - سحاب، 

پرسش   - آلبانی  کشور  در  ایالتی   -

دوازدهم -  تکرار حرف  از مکان8 - 

مار9   - انگلیسی  طلای   - ریسمان 

به  را  حافظ  گردو،  فروش  واحد   -

او  از  و  دهند  سوگند  نبات  شاخه 

تخم   - گیرد  می  گیر  فال  گیرند، 

نام  بیگانه10 -  مرغ فرنگی، گندم - 

پوشاك   - آخر  رمق   - ایران  قدیم 

خانه   - انگلیسی  نقشه   - دست11 

متر  صد   - بیت  چند  شعری،  های 

فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد  مربع، 

 - بست  نوعی   - اگر12  مخفف 

 - انگلستان13  معروف  دانشگاه 

دویدن  از  نهی  امر   - دو  هر  یارغم، 

 - بندی14  بسته  در  ای  ماده   -

رحم، جای   - روستایی  عدد  روستا، 

جنین در شکم مادر - رسوم، قاعده 

 - شده15  پذیرفته  های  اصل  و  ها 

شرط  شده،  ملزم   - نرمی  خواری، 

ترم  چند  دانشجویی که  شده،  کرده 

 - بشود   10 زیر  معدلش  نمره  پیاپی 

دوموریه دافنه  جاودانه  رمان 

جدول شماره ۱۳2۰

رئیس کمیته داوران از محول شــدن مسائل مالی 
کمک داور ویدیویی به باشگاه ها خبر داد.

خداداد افشــاریان عضو هیئت رئیسه فدراسیون 
فوتبال  گفت: اگر بخواهیم دربــاره اقداماتی که در 
داوری انجام شده، صحبت کنیم، باید رفتار کمیته 
داوران هم اضافه کنیم. افــرادی که پیش از من در 
این کمیته بوده و فعالیت های کمیته را شکل دادند، 
می توانستند رفتار حرفه ای تر و بهتری داشته باشند. 
می توانستیم گام های بیشــتری برداریم تا مردم به 
چهار گزینه مدنظر در مورد فعالیت های کمیته داوران 
راحت تر رای بدهند. وی افزود: برای فعالیت کمیته 
داوران چهار گزینه انتخاب شــده، اما می توانستیم 
 VAR  گزینه دیگری هم انتخاب کنیــد. در مورد
)کمک داور ویدیویی( باید بگویــم در این ۱4-۱۵ 
ماه با سه رئیس فدراسیون و دبیرکل کار کردم. وقتی 
فدراسیون بالانس واقعی نداشته باشد، شاید همه 
کمیته متزلزل باشند، اما به شخصه با همه کار کردم و 
نگذاشتم خللی وارد شود. با مجموعه داوران، ناظران 
و... کار کرده و سعی کردم طبق آنچه که شایسته است 

بالانس و وزن داوری کشور را حفظ کنم. شاهد بودید 
با توجه به مجمع انتخاباتی و مسائلی که وجود داشت 
چه کلاس های باشکوهی درباره داوری برگزار کردیم. 
رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال خاطرنشان 
کرد: برای پیشرفت و کلاس های پیش فصل داوران 
همه کار ها را انجام دادیم و خدا را شاکرم حداقل در این 
زمینه عقب نیستیم، اما موضوع مهم این است، وقتی 
سیستم مدیریتی ثبات نداشته باشد، شاید روی کار ما 
هم تأثیر بگذارد. می توانستیم در مورد اولین سیستم 
که وار که وارد کشورمان شد پخته تر عمل کنیم و با 
یک نامه مسئولان نظارتی کشورمان موضوع را جمع 
کنیم، اما آنچه که اکنون روی میز ما است، حدود 4۵ 
روز قبل پروسه جدید را آغاز کردیم. افشاریان اضافه 
کرد: این سیستم پنج مرحله دارد باید این مراحل طی 
شود. اکنون در مرحله دوم هستیم و پایان مرحله دوم 
قرارداد بستن با یک شرکت است. به همین خاطر 
نامه ای به سازمان ورزش و نهاد های نظارتی زده ایم 
و اعلام کردیم می خواهیم با یکی از این شرکت ها به 
مرحله قرارداد برسیم. به آن ها گفتیم کدام یک از این 

شرکت ها را مناسب می دانید که درنهایت تاییدیه 
حراســت وزارت ورزش در مورد یکی از شرکت ها 
حدود ۲۰ روز پیش به دست ما رسید. این شرکت 

بلژیکی EVS تایید کردند.
افشاریان خاطرنشان کرد: این نامه را به اولین جلسه 
هیئت رئیسه بردند تا در موردش تصمیم گیری شود. 
سیستم وی ای آر برای فدراسیون نیست، بلکه برای 
باشگاه هاست، به همین دلیل مصوب شد گزارشی 

از کمیســیون معاملات، روابط بین الملل، حراست 
فدراسیون و ... را به صورت تکمیلی دریافت کرده و 
آن را بار دیگر روی میز هیئت رئیسه ببریم تا کار های 
قرارداد انجام شود. وی اضافه کرد: با توجه به تحریم ها 
علیه کشورمان بحث مشکلات مالی قرارداد پررنگ 
است و شــاید نتوان پول را جابجا کرد. این موضوع 
را به باشگاه ها می سپاریم تا خودشان بتوانند کار را 

انجام دهند.

 مسئله مالی VAR به باشگاه ها محول شد
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خبرخبر

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان 
گفت: تیم مذاکره کننده با قاطعیت هرچه تمام تر 
از حقوق مردم دفاع کرده است و با خرد و عقل 
حضور پیدا کرده و با هوشمندی هرچه تمام تر 

سر میز مذاکره حاضر شده است.
به گــزارش خبرگــزاری فــارس از کرمان، 
حجت الاســلام حســن علیدادی سلیمانی 
درخطبه های نماز جمعه شــهر کرمان اظهار 
کرد: فتنه سال ۷۸، فتنه ســال ۸۸ و حوادث 
پس از آن را مشــاهده کنید که چه آدم هایی 
در این فتنه ها قربانی شدند و الان کجای تاریخ 
انقلاب قرار دارند؛ بــا این پیش زمینه به صدر 
اســلام برگردید که خواص ساده اندیش مورد 
امتحان قرار گرفتند و چون شناخت درستی 
نداشتند دچار خطا شــدند و از اعضا تحلیل 

درستی نداشتند.
امام جمعه کرمان با اشاره به شهادت رئیس علی 
دلواری تصریح کرد: او استعمار را شناخت و در 
روزهای سخت علیه آن جنگید و به شهادت 

رسید.
وی افزود: پدافند هوایی ارتش با تیزبینی خود از 
فضای کشور در مقابل دشمن حراست و حفاظت 
می کنند؛ رزمندگان سلحشــوری که پدافند 
جمهوری اسلامی را به قوی ترین پدافندهای 

دنیای امروز تبدیل کردند.
امام جمعــه کرمان ابــراز کــرد: راهپیمایی 
افتخارآمیز اربعین را در پیش داریم که پیام های 
متعددی را به دنیای امروز مخابره می کند؛ یکی 
از این پیام ها صف آرایی علیه زر، زور و تزویر است 
و اگر کســانی در زمان امام حسین)ع( گرفتار 
شدند و امام را یاری نکردند امروز با راهپیمایی 
اربعین پیروان حسین)ع( و یاران باوفای او در 
یک صف آرایی همراه با بصیرت علیه ظلم و جور، 

زر، زور و تزویر ایستاده اند.
علیدادی ســلیمانی در پایان ادامــه داد: تیم 
مذاکره کننده هسته ای با قاطعیت هرچه تمام تر 
از حقوق مردم دفاع کرده است و با خرد و عقل 
حضور پیدا کرده و با هوشمندی هرچه تمام تر 
سر میز مذاکره حاضر شده اســت و باید از آن 
پشتیبانی کنیم؛ سربازان دیپلمات ما از حقوق 
ملت دفاع می کنند و خود را در خط مقدم دفاع 
از مردم انقلابی ایران اسلامی می دانند و مواظب 

هستند آسیبی به میهن اسلامی وارد نشود.

الهیان: کمیسیون 
امنیت ملی بر پرونده 

"مهسا امینی" 
نظارت می کند

به گزارش ایســنا، زهره الهیان نماینده مردم 
تهران در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت:
»خبر درگذشت )مهسا امینی( بسیار ناراحت 
کننده است. ضمن تسلیت به خانواده محترم 
ایشان از نیروی انتظامی پیگیری صورت گرفته 
که مشخص شد، به دستور فرماندهی نیروی 
انتظامی فورا تیم بازرسی تشکیل شده تا اگر 
تخلفی صورت گرفته باشد با خاطی برخورد 

جدی و درخور صورت گیرد.
از آنجا که خاطر مردم عزیز از این اتفاق تأثربار 
جریحه دار شده تیم بازرسی و قوه قضاییه در 
اعلام نتیجه پرونده به افکارعمومی تسریع کنند. 
 کمیسیون امنیت مجلس بر این پرونده تا پایان 

نظارت خواهد داشت.
ضمنا پزشکی قانونی اعلام کرده هیچگونه آثار 
برخورد فیزیکی و ضرب و جرح مشاهده نشده و 
همچنین در سوابق پزشکی مهسا امینی   زمینه 
بیماری قلبی و صرع از کودکی وجود داشته 
است.« مهسا امینی دختر ۲۲ ساله ای بود که 
چهارشنبه هفته گذشــته از سوی نیروهای 
گشت ارشاد بازداشت شد. به دنبال آن اعلام شد 
وی همان روز دستگیری در بازداشتگاه وزرای 
تهران سکته کرده است، وی که در حالت کما 
در بیمارستان کسری بستری بود بعد از ظهر 

روز جمعه ۲۵ شهریور درگذشت.
فرماندهی انتظامی تهران بزرگ نیز روز گذشته 
و بعد از فوت مهسا امینی در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: »در اجرای دستور فرمانده کل انتظامی 
کشور مبنی بر رسیدگی دقیق به این موضوع 
به فرماندهی انتظامی تهران بزرگ، در همان 
ساعات اولیه حادثه فوق بلافاصله رسیدگی 
به آن بدون هیچگونه ملاحظه ای در دستور 
کار این فرماندهــی قرار گرفت. براســاس 
نتایج به دســت آمده و بازبینی دوربین های 
مداربسته نامبرده روز سه شــنبه مورخ ۲۲ 
شهریور ماه جاری به همراه تعدادی از افراد به  
دلیل پوشش نامناسب توسط ماموران پلیس 
امنیت اخلاقی تهران بزرگ و به منظور اخذ 
تعهد و توجیه به یکی از مقرهای پلیس هدایت 
شدند که وی در جمع سایر مراجعه کنندگان 
در سالن اجتماعات به طور ناگهانی بیهوش 
شده و بلافاصله با همکاری پلیس و اورژانس 
به نزدیک ترین بیمارستان جهت مداوا منتقل 
شده که متاسفانه اقدامات درمانی مثمر ثمر 

واقع نشد.
توضیح اینکه بر اســاس رســیدگی دقیق 
به عمل آمده از زمان انتقــال وی به خودرو و 
همچنین در مکان مزبور هیچگونه برخورد 

فیزیکی با ایشان انجام نشده است.

رئیسی رئیس جمهور ایران با اشاره به بدعهدی طرف های آمریکایی و 
اروپایی در عمل به تعهدات رفع تحریم تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران 
به هیچ وجه مقابل قلدری آمریکا کوتاه نخواهد آمد. به گزارش خبرگزاری 
تسنیم، آیت الله سید ابراهیم رئیسی و »شی جین پینگ« روسای جمهور 
ایران و چین اولین دیدار حضوری خود را در حاشیه اجلاس شانگهای 
انجام دادند و درباره مهمترین مسائل مربوط به مناسبات دوجانبه 
برای ارتقای همکاری های اقتصادی گفت وگو و تصمیم گیری کردند. 
رئیس جمهور کشورمان در این دیدار ضمن تبریک روز ملی خلق چین به 
رئیس جمهور و ملت چین، از مواضع سازنده این کشور در روند عضویت 
ایران در پیمان شانگهای قدردانی و از نقش آفرینی چین برای عضویت 
ایران در سازمان بریکس استقبال کرد. رئیسی گفت: جمهوری اسلامی 
ایران با وجود همه دشمنی ها هرگز متوقف نشده و نمی شود و توانسته 
است مسیر پیشرفت و توسعه خود را ادامه دهد. وی برنامه همکاری های 
جامع راهبردی ایران و چین را نشانه و نماد اراده دو کشور برای توسعه 
همه جانبه روابط دانست و اظهار داشت: ظرفیت های گسترده موجود در 
زمینه های نفت و انرژی، ترانزیت، کشاورزی، تجارت و سرمایه گذاری 
بستر بسیار مناسبی برای تعمیق و توسعه روابط اقتصادی بین دو کشور 
است. رئیس جمهور با اشاره به بدعهدی طرف های آمریکایی و اروپایی 
در عمل به تعهدات رفع تحریم تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران به 
هیچ وجه مقابل قلدری آمریکا کوتاه نخواهد آمد. »شی جین پینگ« 
رئیس جمهور چین هم در این دیدار از مواضع مستقل جمهوری اسلامی 
ایران در موضوعات بین المللی تقدیر کرد و گفت: روابط ایران و چین 
روابطی راهبردی است و فارغ از هر تحول بین المللی توسعه خواهد یافت. 
رئیس جمهور چین همچنین بر آمادگی کشورش برای استفاده مفید از 
ساز و کارهای تعاملی، بخصوص ساز و کار تعامل هیات های عالی رتبه دو 
کشور تاکید کرد. »شی جین پینگ« با اشاره به نقش مهم ایران در امور 
منطقه ای و بین المللی گفت: چین از عضویت جمهوری اسلامی ایران در 

سازمان بریکس حمایت می کند.

رئیسی: ایران به هیچ وجه مقابل 
قلدری آمریکا کوتاه نخواهد آمد

تیم مذاکره کننده با 
قاطعیت از حقوق ملت 
ایران دفاع کرده است

نماینده پیشین آمریکا در سازمان ملل در دوره دونالد ترامپ از 
رئیس جمهور آمریکا خواست تا به توافق هسته ای با ایران بازنگردد.
به گزارش ایسنا، نیکی هیلی، نماینده پیشین آمریکا در سازمان 
ملل در توییتی نوشت: پیمان صلح آبراهام گامی خارق العاده به 
سوی صلح در خاورمیانه است. دو سال از این پیمان گذشته و جهان 
برای آن ها جای بهتری شده است. بایدن باید بر موفقیت آن ها اتکا 
کند؛ نه این که به توافق فاجعه بار با ایران بازگردد که باعث تهدید 

شرکای مان در منطقه و کمتر شدن امنیت دنیا می شود.
 به گفته مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، آخرین متن 
پیش نویس و آخرین پیشنهاد برای رسیدن به توافقی بر سر احیای 

توافق هسته ای است.

نیکی هیلی: بایدن به توافق 
با ایران بازنگردد

ابراهیم رئیسـی رئیـس دولت سـیزدهم پس از سـفری 
سـه روزه به سـمرقند ازبکسـتان و شـرکت در بیسـت و 
دومین اجلاس سران کشـورهای عضو سازمان همکاری 
شـانگهای و دیـدار بـا مقامـات ۱۰ کشـور ازبکسـتان، 
قرقیزسـتان، تاجیکسـتان، پاکسـتان، روسـیه، چیـن، 
بلاروس، قزاقسـتان، هنـد و ترکیه بـه تهران بازگشـت. 
در ایـن سـفر عضویت دائـم ایـران در سـازمان همکاری 

شـانگهای قطعی شـد.
به گزارش ایسـنا، سید ابراهیم رئیسـی رئیس جمهوری 
اسـلامی ایران صبح چهارشـنبه ۲3 شـهریور به منظور 
سفر سـه روزه برای شـرکت در بیسـت و دومین اجلاس 
سـران سـازمان همـکاری شـانگهای و دیـدار بـا سـران 
کشـورهای عضو، بـا بدرقـه حجت الاسلام والمسـلمین 
محسـن قمـی معـاون بین الملـل دفتـر مقـام معظـم 
رهبـری، محمـد مخبـر معـاون اول رئیـس جمهـور و 
جمعـی از اعضـای کابینه سـیزدهم تهـران را بـه مقصد 

سـمرقند تـرک کرد.
رئیسـی پیش از ترک تهـران در فرودگاه مهرآبـاد درباره 
اهداف ایـن سـفر اظهـار کـرد: از اقدامات مهمـی که در 
سـفر به ازبکسـتان صورت خواهـد گرفت قطعی شـدن 
امضـای اسـناد عضویـت ایـران در سـازمان همـکاری 

شـانگهای است.
سـاعاتی بعد رئیس دولت سـیزدهم با اسـتقبال عبدالله 
نعمتویچ عارفوف نخسـت وزیر، ابراهیـم عبدالرحمانوف 
وزیـر نـوآوری و فاضلـوف معـاون وزیـر امـور خارجـه 
ازبکسـتان وارد فرودگاه سمرقند شـد و ظهر چهارشنبه 
در مجموعه راه ابریشـم سـمرقند مورد استقبال رسمی 
شـوکت میرضیایـف، رئیس جمهـور ازبکسـتان قـرار 

گرفـت.
اسـتقبال رسـمی رئیس جمهور ازبکسـتان از رئیسی در 
اولین بخـش از برنامه های سـفر به ازبکسـتان نشسـت 
مشـترک هیئت هـای عالی رتبـه ایـران و ازبکسـتان 
برگزار شد و رئیسـی در این نشسـت امضای اسناد میان 
دو کشـور را جلـوه خوبـی از اراده طرفیـن برای توسـعه 
روابط در حوزه های مختلف دانسـت و خاطرنشـان کرد: 
جمهوری اسـلامی ایران همچنین درعرصه کشـاورزی 
تجربیـات خوبـی دارد و کشـاورزی می توانـد یکـی از 

زمینه هـای خـوب همـکاری بین دو کشـور باشـد.
رئیس جمهور ازبکستان هم در این نشسـت عنوان کرد: 
برگزاری کمیسـیون مشـترک همکاری هـای اقتصادی 
دو کشـور، تاسیس کمیسیون مشترک سـرمایه گذاری، 
برگزاری چند همایش تجـاری و علوم و فنـاوری بین دو 
کشـور، باعـث افزایـش انگیـزه گسـترش همکاری ها و 
روابط تهـران و تاشـکند اسـت. در نتیجه ایـن تعاملات، 

حجم مبـادلات تجـاری دو کشـور در یکسـال گذشـته 
۷3 درصـد افزایش یافته اسـت و تعداد کل شـرکت های 
مشـترک با ایران، یا شـرکت هایی که با سـرمایه ایرانیان 
در ازبکستان تاسیس شـده به 3۰۸ شرکت رسیده است 
و ایـن موضوع باعث می شـود که مـا به توسـعه روابط در 

آینـده با امید بیشـتری نـگاه کنیم.
در ایـن نشسـت ۱۷ یادداشـت تفاهـم و سـند همکاری 
و یـک بیانیه مشـترک میـان مقامـات عالـی جمهوری 
اسـلامی ایران و جمهـوری ازبکسـتان به امضاء رسـید. 
افزایـش همـکاری در عرصه هـای کشـاورزی، انـرژی، 
گمـرک، تـلاش بـرای توسـعه همکاری هـای ورزشـی، 
علمی، فنـاوری و نـوآوری، افزایـش تبـادلات فرهنگی، 
همکاری در زمینـه بهداشـت و درمان، عملیاتی سـازی 
حمـل و نقـل بین المللـی از طریـق بنـدر چابهـار، 
صنعـت  توسـعه  زیسـتی،  محیـط  همکاری هـای 
گردشـگری و تسـهیل صدور روادید برای تجـار، اعضای 
محافـل علمـی و گروه هـای توریسـتی موضـوع اسـناد 

همـکاری امضاءشـده میـان مقامـات دو کشـور بـود.
دیدار با پوتین در دومین روز سفر

رئیس جمهـوری اسـلامی ایـران صبـح پنج شـنبه ۲4 
شـهریور در آغـاز دومین روز سـفر خـود به ازبکسـتان، 
در هتـل محـل اقامت خـود، بـا ژانـگ مینـگ دبیرکل 
سـازمان همکاری شـانگهای دیدار و گفت وگو کـرد و در 
این دیـدار با تشـریح ظرفیت های گسـترده کشـورمان 
در زمینه های سیاسـی، فنـاوری، اقتصـادی و ترانزیتی، 
از آمادگـی جمهـوری اسـلامی ایـران بـرای همـکاری 
بـا سـازمان همـکاری شـانگهای و کشـورهای عضـو در 

عرصه هـای مختلـف خبـر داد.
همچنین دبیرکل سـازمان همـکاری شـانگهای در این 
دیدار با اشـاره به اقدامـات دبیرخانـه این سـازمان برای 
عضویت دائمی جمهوری اسـلامی ایـران در این اتحادیه 
منطقه ای گفت: ایران کشـوری بزرگ و تاثیرگذار اسـت 
که می تواند نقش بسـزایی در امنیت منطقه و جهان ایفا 
کند. جمهوری اسـلامی ایـران همچنین به عنـوان یک 
کشـور بزرگ در منطقه با تکیـه بر اشـتراکات تاریخی و 
تمدنی گسـترده ای که با کشـورهای منطقه دارد، روابط 
سیاسـی و تجـاری خوبی بـا اعضـای سـازمان همکاری 

شانگهای دارد.
دیدار دبیرکل سازمان همکاری

 شانگهای با رئیسی 
پس از آن سـدیر جبـاروف رئیس جمهور قرقیزسـتان با 
حضور در محل اقامت رئیسـی بـا وی دیـدار و گفت وگو 
کـرد. رئیـس قـوه مجریـه در ایـن دیـدار بـا اشـاره بـه 

پیشـرفت های گسـترده علمـی و فنـاوری جمهـوری 
اسـلامی ایران با وجود اعمال تحریم های گسترده، بیان 
کرد: ایران آمادگـی دارد برای بهره مندی قرقیزسـتان از 
این دسـتاوردهای بزرگ تجربیات و دسـتاوردهای خود 

را بـا این کشـور مبادلـه کند.
رئیس جمهور قرقیزسـتان هم بـا ابراز خرسـندی از این 
دیـدار، از کمک های پزشـکی ایـران به مردم کشـورش 
در دوران همه گیـری کرونـا تشـکر کرد و گفت: توسـعه 
روابـط با جمهـوری اسـلامی ایـران در اولویت سیاسـت 

گسـترش همکاری های دولت قرقیزسـتان اسـت.
رئیس دولت سـیزدهم بـه عنـوان برنامه بعـدی خود در 
این سـفر با امامعلی رحمان رئیس جمهور تاجیکسـتان 
دیـدار و گفت وگـو کـرد و سـران دو کشـور ایـن دیـدار 
در مورد مسـائل منطقـه ای، امنیتـی و مشـکلات مردم 

افغانسـتان رایزنـی کردند.
رئیسـی در ششـمین برنامه کاری دومین روز سفر خود 
به ازبکسـتان، در هتل محـل اقامت خود میزبان شـهباز 
شریف نخسـت وزیر پاکسـتان بود و در این دیدار با مهم 
توصیف کـردن روابـط تهـران و اسـلام آباد، تاکیـد کرد: 
ایـران بـرای گسـترش روابط بـا پاکسـتان حـد و مرزی 

قائل نیسـت.
در ایـن دیـدار دو طـرف از همـکاری  در حـوزه انـرژی 
استقبال و برانجام پیگیری های لازم برای برداشته شدن 
موانع در این زمینه تاکید کردند. سـران دو کشـور ایران 
و پاکستان توافق کردند کمیته ای متشـکل از مسئولان 
مربـوط دو کشـور بـرای پیگیـری و اجرایـی شـدن این 

طرح ها تشـکیل شـود.
در دومین روز این سفر سـید ابراهیم رئیسی و ولادیمیر 
پوتین روسـای جمهـور ایران و روسـیه عصر پنج شـنبه 

با یکدیگـر دیـدار و گفت وگو کردنـد و با مـرور تفصیلی 
عرصـه همکاری هـای اقتصـادی، از پیشـرفت های 
چشـمگیر در روابـط دو کشـور بـه ویـژه در عرصه هـای 
بانکی، حمـل و نقل زمینـی و دریایـی، گمـرک و انرژی 

ابـراز خشـنودی کردند.
رئیسـی در ایـن دیـدار تاکیـد کـرد: همکاری هـای 
اقتصـادی تهران-مسـکو بـرای دو ملـت و کشـورهای 

منطقـه مفیـد اسـت.
همچنین پوتین در این دیدار با اشـاره به روابط گسترده 
تجـاری مسـکو-تهران، از افزایـش رفـت و آمـد مقامات 
اقتصادی دو کشـور ابـراز خشـنودی و بیان کـرد: حجم 
تجـارت بیـن دو کشـور در سـال گذشـته میـلادی ۸۱ 
درصـد و در ۵ ماهه نخسـت امسـال 3۰ درصـد افزایش 
یافته اسـت. ضمن اینکه یـک هیئت از روسـیه با حضور 
نمایندگان ۸۰ شـرکت بزرگ روسـی هفته آینـده عازم 

ایـران خواهد شـد.
دیدار روسای جمهور ایران و روسیه در سمرقند

شـامگاه پنج شـنبه آیین غـرس نهـال بیسـت و دومین 
اجلاس سـران کشـورهای عضو سـازمان شـانگهای در 
سـاختمان مرکز کنگره مجموعه جاده ابریشم سمرقند 
برگزار شـد و رئیـس جمهوری اسـلامی ایران بـه همراه 
دیگر روسای شرکت کننده در آیین کاشـت نهال یادبود 
این نشسـت شـرکت کرد. پـس از ایـن مراسـم ضیافت 
شام سران کشـورها برگزار شـد اما به دلیل پروتکل های 
جمهوری اسلامی ایران، رئیسـی به جای شرکت در این 
ضیافت، با حضور در مسـجد اهـل بیت رسـول الله )ص( 
شـهر سـمرقند، با فعالیت هـای فرهنگـی و مذهبی این 

مسجد آشـنا شد.

نا 
یس

:  ا
س

عک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  دوم  هیات   140060319008002795 شماره  راي  برابر 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
به  احمد  فرزند  آبادی  محمد  حمید کارگر  آقای  متقاضی  بلامعارض 
شماره شناسنامه 5202 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 
254.75 مترمربع مفروز و مجزی شده از  پلاک 1 فرعی از 2389 
اصلی واقع در بخش 13کرمان به آدرس زرند خیابان شهید خلیلی 
جعفرزاده  علی  محمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری   38 کوچه 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است  گردیده  محرز  زرندی 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ 
تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و   تسلیم  اداره 
نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
اعتراض  و عدم وصول  انقضاي مدت مذکور  در صورت  است  بدیهی 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/12
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/27
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: 1372566

آگهي موضوع ماده 3 قانون و 
ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
راي شماره 140160319012001502 هيات دوم موضوع  برابر 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي محمد 
نورمندي پور فرزند شعبانعلي به شماره شناسنامه 15571 
به مساحت 78/82  باب مغازه  از سیرجان در يك  صادره 
متر مربع پلاك 302 اصلي واقع در باسفهرجان بلوار شهداء 
بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي عزیزالله 
پورجعفرآبادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
در  شود  مي  آگهي  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس 
از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
نمايند.بديهي  تقديم  به مراجع قضايي  را  دادخواست خود 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/12
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/6/27 
محمد آرمان پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1374945

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160319012000972 هيات دوم موضوع قانون 
فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  تكليف وضعيت  تعيين 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات 
پور فرزند  آقاي محمدرضا خاكسار  بلامعارض متقاضي  مالکانه 
در  سیرجان  از  صادره   54 شناسنامه  شماره  به  جعفر  محمد 
باغ مشتمل بر 66 متر مربع ساختمان به مساحت  يك قطعه 
بخش  هماشهر  در  واقع  اصلي   868 پلاك  مترمربع   5360/20
38 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي غلامحسین آزادی پور 
قهستانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
باشند  داشته  اعتراضي  مالكيت متقاضي  به صدور سند  نسبت 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
مدت  ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد 

شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/12
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/27  
محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1372291

آگهی فقدان سند مالکیت
چون خانم پروین سعیدی گراغانی  مالک 
565-اصلی  از  فرعی   60 پلاک  ششدانگ 
شهادت  برگ  دو  ارائه  با  45 کرمان  بخش  در  واقع 
اصل  نموده  اعلام  و  ادعا  شده  تصدیق  شهود 
ثبت  ذیل  قبلا  که  اخیرالذکر  پلاک  مالکیت  سند 
الکترونیک   املاک   دفتر139720319014000706 
جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  صادر   جیرفت 
سند  صدور  تقاضای  اداره  این  از  و  گردیده  مفقود 
به  بنا  لذا  نموده  را  فوق  پلاک  المثنی  مالکیت 
درخواست نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 
120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی 

می گردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام 
سند  اصل  وجود  ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله 
مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار 
آگهی )یک نوبت است( ظرف مدت 10 روز مراتب را 
با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره 
نمایند  اعلام  املاک شهرستان جیرفت  و  اسناد  ثبت 
آگهی  در  مقرر  مهلت  انقضای  از  پس  است  بدیهی 
)10روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد 
بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود.
جواد فاریابی
رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.م الف:324

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
 140160319012001213 شماره  راي  برابر 
وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در 
راد  بلامعارض متقاضي خانم مهديه هاشمي  مالکانه 
فرزند سيد محمود به شماره شناسنامه 8689 صادره 
 205/85 مساحت  به  خانه  باب  يك  در  سیرجان  از 
بلوار شیخ فضل  در  واقع  اصلي   98 پلاك  مربع  متر 
الله نوری بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي 
آقاي لعیا دخت ملتجعی محرز گردیده است. لذا به 
 15 به فاصله  نوبت  منظور اطلاع عموم مراتب در دو 

به  آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت  روز 
باشند  داشته  اعتراضي  مالكيت متقاضي  صدور سند 
دو  به مدت  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  مي 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
نمايند. تقديم  قضايي  مراجع  به  را  دادخواست خود 
عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي  در صورت  است  بديهي 
صادر  مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 

خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/27
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/7/11

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1382090

آگهی تحدید حدود عمومی 
سه ماهه دوم سال 1401 

حوزه ثبتی جیرفت
و  اسناد  ثبت  قانون  ماده 14  دستور  به  بنا 
املاک آگهی های تعدادی از املاک واقع در 
بخش های 34 و 44 و 45 کرمان حوزه 
ثبتی جیرفت منتشر شده و عملیات تحدید 

حدود آنها به شرح ذیل به عمل می آید:
از قطعه یک واقع در بخش 34 کرمان

پلاک 186 فرعی از 99 - اصلی خانم بلقیس 
جهانی ششدانگ یک باب خانه مشتمل بر 
باغچه به مساحت 367/09 متر مربع واقع در 

اراضی میجان عليا جبالبارز جیرفت
از ساعت 8 صبح مورخ  عملیات تحدیدی 
1401/07/20 در محل وقوع ملک شروع و به 

عمل خواهد آمد
از قطعه 5 واقع در بخش 34 کرمان

صنم  شاه  خانم  اصلی   -  598 پلاک 
بید  مزرعه  ششدانگ  غیره  و  بحرآسمانی 
شیرین واقع در اراضی بید شیرین ساردوئیه 

جیرفت
عمليات تحديدی  از ساعت 8 صبح مورخ 
1401/07/23 در محل ملک شروع و به عمل 

خواهد آمد
از قطعه دو واقع در بخش 45 کرمان

پلاک 1455 فرعی از 549اصلی خانم راحله 
به  خانه  باب  یک  ششدانگ  افضلی  میر 
اراضی  در  واقع  مساحت 409/48 مترمربع 

کلرود جیرفت
آقای  اصلی   - از 549  فرعی  پلاک 1456 
ششدانگ  جدیدالاسلامی  یونسی  رجبعلی 
خانه به مساحت 429/82 متر مربع واقع در 

اراضی کلرود جیرفت
اصلی خانم  از 549 -  فرعی  پلاک 1458 
فاطمه افسری ششدانگ خانه به مساحت 
اراضی کلرود  در  واقع  مربع  متر   320/53

جیرفت
از ساعت 8 صبح مورخ  عملیات تحدیدی 
1401/07/24 در محل وقوع ملک شروع و به 

عمل خواهد آمد
شریفی  مژگان  خانم  اصلی   - پلاک 546 
در  واقع  لر  و غیره ششدانگ مزرعه پشت 

اراضی پشت لر جیرفت
عمليات تحدیدی از ساعت 8 صبح مورخ 25 
و 1401/07/26 در محل وقوع ملک شروع و 

به عمل خواهد آمد

پسنده  آقای حسین  اصلی  پلاک 777-  
و غیره ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
مشتمل بر نخیلات به مساحت 384322/70 
انار بخش  اراضی جنگل  متر مربع واقع در 

مرکزی جیرفت
از ساعت 8 صبح مورخ  عمليات تحدیدی 
1401/07/27 در محل وقوع ملک شروع و به 

عمل خواهد آمد
لذا به مالکین مجاور رقبه مزبور اخطار می 
گردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل 
وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه 
مجاورین عملیات تحدیدی با معرفی مالک 
انجام چنانچه کسی بر حدود و حقوق ارتفاقی 
 20 ماده  طبق  بر  باشد  داشته  اعتراض  آن 
قانون ثبت حداکثر ظرف مدت 30 روز پس 
اعتراض  تحدیدی  صورتمجلس  تنظیم  از 
خود را کتبا به این اداره اعلام و جهت تقدیم 
دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی مراجعه 
نمایند بدیهی است پس از گذشت مهلت یاد 

شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود 
تاریخ انتشار:1401/06/27
جواد فاریابی .رئیس اداره ثبت اسناد و 
املاک جیرفت .م الف:319

آگهي ابلاغ مزایده پرونده کلاسه: 9802010
رابري  پور  مهدي  حبيبه  خانم  به  بدينوسيله 
ملی  کد  متولد1342/07/01  عبدالرضا  فرزند 
ی  پرونده  بدهکاران  از  احد   5839839760
شركت  علیه  و  ملت  بانک  له   9802010 کلاسه  اجرایی 
رابري كه  پور  مهدي  حبيبه  و  لوتوس   همستان  سپهر 
نگرديده  ابلاغ آدرس شما شناسایی  برابر  گزارش مامور 

 2787 از  فرعي   12495 ثبتی  پلاک  مي گردد که  ابلاغ 
اصلي بخش 3 متعلق شما طی آگهی مزایده به شماره 
لذاجهت  میباشد.  مزایده  حال  در   140104319061000108
اطلاع به سايت سازمان Aghai.ssaa.ir مراجعه نمائيد.

رییس اداره ی اجرای اسناد رسمی کرمان- محمدی کیا
تاریخ انتشار : 1401/06/27
شناسه آگهی: 1382039

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  امجزی   احمدی  مهوش  خانم  چون 
705-اصلی  از  5743فرعی  پلاک  ششدانگ 
برگ  دو  ارائه  با  کرمان   45 بخش  در  واقع 
شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل سند 

مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت
جیرفت  الکترونیک   املاک    139920319014001250
صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده 
و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک 
حسب  وبر  نامبرده  درخواست  به  بنا  لذا  نموده  را  فوق 
ثبت  قانون   – نامه  آیین   120 ماده  یک  تبصره  دستور 

مراتب در یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا 
اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم ویا 
وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از 
تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است( ظرف مدت 10 روز 
مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(
هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین 
اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت

بحران کم آبی 
را جدی بگیریم

برنامه رییس جمهور در سفر به ازبکستان چه بود؟

سفرنامه سمرقند
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

۱۶ طرح پشتیبان صنایع دستی
 مشمول تسهیلات شد

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
کرمان گفت: »از ۲۸ طرح ارائه شده به کمیته تخصصی مشاغل خانگی این استان 
۱۶ طرح پشتیبان صنایع دستی برای دریافت تسهیلات مورد تایید و تصویب قرار 

گرفت.«
کاظم حسین زاده با اشاره به اینکه این طرح ها که زمینه اشتغال ۱۵۰ نفر را فراهم 
می کنند مشمول دریافت ۷میلیارد و ۶۰۰میلیون تومان تسهیلات شدند اظهار کرد: 
»پشتیبان های صنایع دستی برای دریافت این تسهیلات باید به بانک های عامل 

معرفی می شوند.«
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان 

افزود: »ارائه تسهیلات به طرح های باقی مانده منوط به تامین اعتبار دوباره است.«
او خاطرنشان کرد: »سال گذشته به ۲۱ طرح پشتیبان صنایع دستی ۱۸میلیارد 

تومان تسهیلات اعطا شد.«

پروژه فاضلاب شهرهای بافت و رابرُ 
به مرحله انتخاب سرمایه گذار رسید

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمان با تاکید بر ضرورت اجرای شبکه 
فاضلاب در شهرهای رابرُ و بافت گفت: فراخوان انتخاب سرمایه گذار به منظور 

اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب در این ۲ شهر منتشر شد.
 علیرضا عبدیان در دیدار با نماینده مردم بافت، رابر و ارُزوئیه در مجلس شورای 
اسلامی افزود: با انتخاب سرمایه گذار و اجرای شبکه فاضلاب در این شهرها شاهد 

تحولات خوبی در حوزه های صنعتی و کشاورزی و دیگر بخش ها خواهیم بود.
صمدالله محمدی نماینده مردم بافت، رابر و ارزوئیه در مجلس نیز در این دیدار 
اظهار امیدواری کرد مشکلات ناشی از کم آبی در بخش های شهری و روستایی 

شهرستان های مذکور رفع شود.

توقیف کامیون حامل ۱۰ تنُ چوب قاچاق
 در رودبار جنوب

ز توقیف یک  ر جنوب ا ری شهرستان رودبا بخیزدا بع طبیعی و آ رئیس منا
ین شهرستان  میون حامل ۱۰ تن چوب بدون مجوز حمل در ا ه کا دستگا

خبر داد.
رضا کریمی رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان رودبار جنوب 
اظهار کرد: در پی گشت زنی و با اقدام به موقع نیروهای پاسگاه ویژه حفاظت 
از منابع طبیعی و آبخیزداری رودبارجنوب، یک دستگاه کامیون حامل چوب 

توقیف شد.
او عنوان کرد: این کامیون حامل ۱۰ تن چوب و فاقد مجوز حمل بود که جهت 

رسیدگی بیشتر پرونده در این زمینه تشکیل شد.

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

ادامه یادداشت از صفحه یک 

رئیس پلیس فتا کرمان گفت: یک کلاهبردار که با ترفند برنده شدن در 
مسابقات صدا و سیما، از حساب فردی ۸4۰ میلیون ریال برداشت کرده بود، 
دستگیر شد.  سرهنگ رضایی گفت: یک کلاهبردار تلفنی که  با ترفند برنده 
شدن در مسابقات صدا و سیما، پس از اخذ اطلاعات حساب بانکی قربانیان 

خود، اقدام به کلاهبرداری از آن ها می کرد، شناسایی و دستگیر شد. 
او در تشریح این خبر افزود: فرد کلاهبردار با تماس تلفنی با قربانی خود، بحث 

برنده شدن در قرعه کشی خوش حسابی همراه اول را مطرح می کرد. 
رئیس پلیس فتا استان کرمان ادامه داد: این متهم  پس از اغفال و اخذ رمز 
حساب کاربری قربانی، اقدام به فعال سازی اینترنت بانک او و سپس برداشت 

غیرمجاز ۸4۰ میلیون ریال کرده بود. 
او تصریح کرد: پس از اخذ اظهارات شاکی و با بررسی های تخصصی، متهم در 
یکی از استان های شمالی کشور شناسایی و پرونده تکمیل و تحویل مراجع 

قضایی شد.

به منظور امداد و انتقال آب از روستاهای انصارامام، 
گل تپه، ده پیاز و چاه کلوت به شهر همدان تیم 

واکنش سریع آبفا سیرجان به این استان اعزام شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان 
کرمان، در پی بروز مشکلاتی در تامین آب شهر 
همدان، تیم واکنش سریع آبفا سیرجان با تجهیزات 
کامل شامل دستگاه جوش پلی اتیلن، ژنراتور مولد 
برق، دستگاه برش لوله و ملزومات دیگر در نقاط دارای 
مشکل  مستقر شدند . با استقرار نیروهای عملیاتی 
آبفای سیرجان در حومه شمالی شهر همدان عملیات 
لوله گذاری و آبرسانی به شبکه اصلی آب شرب ، 

توسط این تیم مجرب اجرا شد.

مدیر شعب بانک کشاورزی استان کرمان از بخشش 
جرایم دیرکرد تسهیلات فعالان کشاورزی خبر داد و 
گفت: وام گیرندگانی که به بانک کشاورزی بدهی دارند 
تا پایان مهرماه می توانند با پرداخت بدهی خود شامل 
معافیت از پرداخت جرائم دیرکرد شوند. مدیر شعب 
بانک کشاورزی استان کرمان و دبیر شورای هماهنگی 
بانک های استان گفت: با توجه به شرایط خاص امسال 
و وقوع سرمازدگی، خشکسالی و نیز سیلاب و به منظور  
اجرای تکالیفی که به بانک کشاورزی در خصوص 
تامین نقدینگی و سرمایه در گردش بهره برداران بخش 
کشاورزی واگذار شده است، طراحی ویژه به مناسبت 
هفته بانکداری اسلامی از هفته جاری آغاز شده و تا 
پایان مهرماه ادامه دارد. محمدی مفرد گفت: تسهیلات 

ویژه در خصوص تامین سرمایه در گردش فعالان حوزه 
کشاورزی و نیز بخشش جرائم فراهم شده است.  وام 
گیرندگانی که به بانک کشاورزی بدهی دارند تا پایان 
مهرماه می توانند با پرداخت بدهی خود شامل معافیت 
از پرداخت جرائم دیرکرد شوند. مدیر شعب بانک 
کشاورزی استان کرمان بیان کرد: براین اساس آن 
دریافت کنندگان تسهیلات بانکی می توانند در صورت 
تسویه اصل وام دریافتی تا ۸۰ درصد از مبلغ تسهیلات 
قبلی خود را به صورت فوری و با همان پرونده تسهیلات 
دریافت کنند. او تصریح کرد: این طرح به منظور تامین 
نقدینگی مورد نیاز برای فعالان و بهره برداران حوزه 
کشاورزی است تا بتوانند از این نقدینگی برای تولید و 

فرآوری محصولات کشاورزی استفاده کنند.

تماس تلفنی که ۸40 میلیون هزینه
بر جای گذاشت 

تیم واکنش سریع آبفا سیرجان 
به همدان اعزام شد

مدیر شعب بانک کشاورزی استان کرمان خبر داد
بخشش جرایم دیرکرد تسهیلات فعالان کشاورزی

عکس نوشت

استاندار کرمان با تاکید بر لزوم اصلاح روش ها، 
بیان کرد: اگر نگرش ها اصلاح شود، عمل ما 
نیز اصلاح می شود و لازم است در برنامه های 
تدوین شده، ارزیابی صورت بگیرد تا بدانیم 
چه وضعیتی به وجود آمده است. محمدمهدی 
فداکار در جلسه کمیته بهره وری استان کرمان 
اظهار کرد: موضوع بهره وری شاید کمتر به مردم 
ارتباط داشته باشد اما در سیستم اداری مسئله 
مهمی است. او با اشاره به قیمت هر بشکه نفت 
در دهه 4۰ شمسی عنوان کرد: در اقتصادی که 
با درآمد سرشار نفتی اداره می شد بهره وری 
معنایی نداشت و این درآمدهای نفتی، اقتصاد 
ما را دچار چالش کرد. فداکار تصریح کرد: در 
سیستم اداری با انجام کارهای ساده تا استفاده از 
ظرفیت های موجود برای ارزش افزوده می توان 
در راستای تحقق بهره وری کار کرد. استاندار 
کرمان با تاکید بر لزوم اصلاح روش ها، بیان کرد: 
اگر نگرش ها اصلاح شود، عمل ما نیز اصلاح می 
شود و لازم است در برنامه های تدوین شده، 
ارزیابی صورت بگیرد تا بدانیم چه وضعیتی 
به وجود آمده است. او افزود: حوزه صنعت و 
معدن نقش اساسی در ارتقاء بهره وری در 
استان کرمان دارد و باید از این ظرفیت استفاده 

و فرآیندها و روش های کار را اصلاح کنیم.

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان اعطای 
تسهیلات ساخت و ودیعه مسکن در بافت های 

فرسوده خبر داد.
حاجی زاده افزود: متقاضیانی که قصد تخریب 
و نوسازی ملک خود را در بافت های فرسوده 
کلیه شهرهای استان کرمان را دارند می توانند تا 

پایان شهریورماه سال جاری با مراجعه به سایت 
fucility.udrc.ir از موقعیت ملک خود 
در محدوده های مذکور مطلع شوند و نسبت به 

درخواست تسهیلات اقدام کنند.
او گفت: لازم به ذکر است تاکنون بالغ بر ۷۷4 فقره 

تسهیلات به بانک مسکن معرفی شده است.

امام جمعه موقت قلعه گنج گفت: مسأله ای که 
مردم جنوب استان کرمان را رنج می دهد، صف 
جایگاه های سوخت است و مردم خواستار رفع 

این محدودیت ها هستند. 
حجت الاسلام یحیی احمدی زاده امام جمعه 
با گرامیداشت هفته دفاع  قلعه گنج  موقت 
یعنی  مقدس  دفاع  داشت:  اظهار  مقدس 
خودباوری ملی، خودکفایی در حوزه دفاعی و 
اتحاد ملی و دستاوردهای دفاع مقدس را باید 

پاس بداریم.
 او تصریح کرد: هرجا ما مقاومت کردیم، پیروز 
شدیم و مقاومت برای جمهوری اسلامی ایران 

اقتدار آفرینی کرد. 
خطیب جمعه قلعه گنج بیان کرد: مسأله ای 
که مردم جنوب استان کرمان را رنج می دهد، 

صف جایگاه های سوخت است و مردم خواستار 
رفع این محدودیت ها هستند و ضرورت دارد 
صف های  پیگیر  سریع تر  هرچه   مسؤولان 
طولانی جایگاه های سوخت باشند چرا که مردم 

در مشقت هستند.

بازگشت واحدهای راکد و غیرفعال استان کرمان به ریل تولید از اولویت های 
اساسی شرکت شهرک های صنعتی کرمان است. حسین میجانی با حضور در واحد 
صنعتی ایران تایل، مایع ژیکا و فراورده گوشتی ترنگ که جز واحد های شناسایی 
شده غیر فعال در شهرک صنعتی شماره یک کرمان است به بررسی مشکلات این 

واحدها در جهت بازگشایی مجدد پرداخت.
میجانی ضمن حضور در محل این واحدهای صنعتی به گفت و گو با مدیر واحدها 
و بررسی موانع پیش رو در جهت راه اندازی مجدد پرداخت و اعلام کرد: بازگشت 
واحدهای راکد و غیرفعال استان کرمان به ریل تولید از اولویت های اساسی 
شرکت شهرک های صنعتی کرمان است و با پیگیری های انجام شده اتفاقات 

امیدوارکننده ای در این حوزه رقم خواهد خورد .
او افزود: مسائلی نظیر تحریم های ظالمانه دشمنان، کمبود یا نبود مواد اولیه، 
فرسودگی ماشین آلات و بروزرسانی نشدن آن ها، نوسانات نرخ ارز، بدهی های 
بانکی، مالیاتی و بدهی از جمله عمده مسائل و مشکلاتی بوده که موجب شده طی 
سالیان گذشته بخش قابل توجهی از ظرفیت های تولیدی کشور راکد یا نیمه فعال 
شوند که هم اکنون با عنایت پروردگار و همکاری سایر دستگاه های اجرایی استان 
فعال سازی دوباره این ظرفیت ها و بازگشت کارخانجات تعطیل به ریل تولید را 
شاهد خواهیم بود که می تواند ضمن اشتغال زایی قابل توجه برای جوانان، به 
استان  برای رسیدن به رونق و جهش تولید کمک شایانی کرده و منجر به شکوفایی 

اقتصادی میهن اسلامی شود.
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی کرمان با تشکیل کمیته راه اندازی مجدد 
واحدهای غیرفعال و  راکد شهرک های صنعتی این امر مهم را در اولویت کار این 

شرکت قرار داده است .

وضعیت نامناسب
 »کاروانسرای هجیب« قزوین

کاروان سـرای هجیب )حجیب( یکـی از زیباترین 
کاروان سـراهای تاریخی ایران اسـت. ایـن بنا در 
مجاورت روسـتایی بـه همین نـام در شهرسـتان 
بوییـن زهـرا، اسـتان قزویـن قـرار دارد. آن طور 
کـه شـاردن، جهانگـرد فرانسـوی نوشـته، ایـن 
کاروان سـرا توسـط عمه شـاه عباس صفـوی اول 
به نـام »زینب بیگم« سـاخته شـده و سـاخت آن 
حـدود چهارهـزار تومـان هزینه داشـته اسـت. 
این بنـا در اثـر زلزله سـال ۱۳4۱ آسـیب فراوانی 
دیـده و ایـن تخریـب بیشـتر در اضلاع شـرقی و 

شـمالی هنوز هم مشـهود اسـت.
کاروان سـرای هجیب با شـماره ۱۱8۷ سال ۱۳۵4 

در فهرسـت آثار ملی ثبت شـده اسـت.

استاندار کرمان عنوان کرد

لزوم ارزیابی برنامه دستگاه های 
اجرایی استان کرمان در زمینه 

تحقق بهره وری

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان خبر داد

تسهیلات ساخت و ودیعه مسکن در بافت های فرسوده

انتقاد امام جمعه موقت قلعه گنج از ایجاد صف های طولانی 
در جایگاه های سوخت شهرستان

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی کرمان:
اولویت راه اندازی واحدهای غیرفعال

شهرک های صنعتی است

خبر

دادستان کرمان گفت: یک بیمارستان خصوصی به دلیل 
تحریم ها و وضعیت اقتصادی با مشکلاتی روبرو شده بود 

که دستگاه قضا برای حل مشکل اقدام کرد.
دادخدا سالاری  با اشاره به این مطلب که بیمارستان 
قائم جیرفت علاوه بر ارائه خدمات درمانی و بهداشتی به 
مردم ۹ شهرستان جنوبی استان، پاسخگوی مراجعات 
بیماران از شمال غرب بلوچستان و برخی از نواحی 
هرمزگان است، افزود: مشکلات این مجموعه درمانی در 
حوزه های بانکی و بیمه ای بوده است که با تدبیر قضایی، 

راهکار های حل آن ها اندیشیده شده است.
او مداخلات و پیگیری های حقوقی و قضایی به منظور 
حل مشکلات واحد های تولیدی را در راستای اجرای 
فرامین حکومتی رهبر معظم انقلاب اسلامی دانست 
و تاکید کرد: دستگاه قضایی در مسیر حمایت از تولید 

و اشتغال با هرگونه ترک فعل مدیران و مانع تراشی 
در مسیر تولید و خدمت، از باب عدم اجرای دستور 
حکومتی مقام معظم رهبری با قاطعیت و بدون اغماض 

برخورد خواهد کرد.
مدعی العموم در استان کرمان اظهارداشت: همه باید به 
این باور برسیم که در شرایط جنگ اقتصادی، حمایت از 
افسران اقتصاد و اشتغال، یک الزام است و بر این مبنا باید 
به صورت جهادی و انقلابی در راستای رفع موانع از مسیر 

سرمایه گذاری، تولید و اشتغال گام برداریم.
کلی  اجرای  استانی  ستاد  تصریح کرد:  سالاری 
سیاست های اقتصاد مقاومتی در ابعاد حقوقی و قضایی 
دادگستری کل استان کرمان تاکنون توانسته کارنامه 
درخشانی در زمینه حمایت از تولید را به انجام رسانده و 
این اقدامات بنا به دستور رهبر معظم انقلاب اسلامی و 

بر اساس تاکیدات ریاست قوه قضاییه تا رسیدن به نقطه 
مطلوب در حوزه تولید و اشتغال ادامه خواهد یافت.

او گفت: کارکنان فعال در بخش های درمانی از جمله در 
بیمارستان قائم جیرفت در زمان شیوع کرونا جهادگونه 
در این عرصه خدمات کرده اند و حمایت از این قشر یک 

اولویت و الزام اساسی به شمار می رود.
او تاکید کرد: از تمامی ابزار های قانونی قضایی در جهت 
حمایت از تولید و اشتغال استفاده خواهیم نمود و اجازه 
نخواهیم داد مدیر و مسئولی بر خلاف نظرات لازم 
الاجرای مقام معظم رهبری )حفظ الله تعالی( در امر 
تولید و اشتغال، نه تنها به تکالیف خود در خصوص رفع 
موانع تولید عمل ننماید، بلکه خدای نخواسته عالمانه 
و عامدانه برای اشتغال بهانه تراشی نموده و مانع ایجاد 

نماید و این امر خط قرمز دستگاه قضایی است.

جلوگیری از بیکار شدن 2۰۰ نفر از کارکنان بیمارستانی در جیرفت

عنوان کتاب: شب های روشن
انتشارات: ماهی 

نویسنده: فئودور داستایفسکی 
مترجم :سروش حبیبی

 کتاب شب های روشن با عنوان اصلی Belye Nochi یک 
داستان عاشقانه از خاطرات یک رویاپرداز است. داستان این رمان 
کوتاه هم مانند بیشتر داستان های داستایفسکی از زندگی خود 
او مایه گرفته است. داستانی که اگر زندگی نامه داستایفسکی را 

خوانده باشید، می دانید به نحوی زندگی اش کرده است.
عنوان کتاب به یک پدیده فیزیکی اشاره دارد. در تابستان، در 
نواحی شمالی کره زمین نزدیک به قطب شمال، به علت زیادی 
عرض جغرافیایی شب تا صبح هوا مثل آغاز غروب روشن است.

شعر  المللی  بین  جایزه  فراخوان 
Rattle 2۰2۳ منتشر شد

مهلت: 2۵ دی ۱4۰۱

این رقابت توسط Rattle، یک مجله شعر آمریکایی، برگزار 
می شود. سازمان Rattle یک سازمان غیرانتفاعی مستقل 
سازمان  هیچ  به  و  است  ترویج شعر  آن  ماموریت  که  است 

دیگری وابسته نیست.
هزینه ثبت نام:

)یا   Rattle انتشارات  در  سالانه  اشتراک  بابت  دلار   ۲۵
تمدید یک ساله برای مشترکین(.

* جوایز:
سه برنده، ۵۰۰۰ دلار و ۵۰۰ نویسنده، نسخه چاپی کتاب 

خود را دریافت خواهند کرد.
آثار برای همه ی بیش از ۷ هزار مشترک نشریه در یکی از 

شماره های آینده ارسال خواهد شد.
* لینک ها و دانلودها:

۲۰۲3 Rattle وبسایت جایزه بین المللی شعر

کتاب

فراخوان 

متاسـفانه دوقطبی سـازی هایی که امروزه به سـهو یا به عمد در بین زنان ایجاد شـده 
و بعضـا بـه برخوردهـای تند میـان دو سـر طیف منجر شـده، هشـداری جدی اسـت 
نسـبت به بروز و ظهور یک بحـران اجتماعـی خطرنـاک و ایجاد نوعـی نفـاق ورزی در 
میان زنـان. چنیـن برخوردهایی در سـطوح مختلفـی وقـوع می یابد، از کلیشـه های 
رفتاری و فرهنگی میان مادرشـوهر و عروس گرفته تا مادرانی که به کودک همسـری 
دخترانشـان تـن می دهنـد، و نیـز زنانـی کـه وارد زندگـی زنـان دیگر می شـوند. شـکل 
جدید، سـازمان یافته و در عیـن حال خطرناکـی از ایـن برخوردهـا را امـروزه می توان 
میان زنـان طرفدار حجـاب حداکثـری و مخالفـان حجاب اجبـاری دید. شـهروندانی 
کـه فـارغ از تفاوت هـای فـی مابیـن بایـد در فضـای شـهر و برخـوردار از امکانـات آن 
زیست مسالمت آمیزی داشته باشـند، به مثابه کارگزاران کارزاری نمایانده می شوند 
کـه برابـر یکدیگـر صف آرایـی کـرده کـه در نهایـت زنـدان نصیـب یکـی و پسـت های 
افتخاری نصیب دیگـری می شـود. به نظر می رسـد کـه دوقطبی سـازی زنـان برگرفته 
از کهن الگوهـای سـنتی و در عیـن حـال، ناشـی از تـرس از حضـور حداکثری زنـان در 
عرصه هـای مختلفی اسـت که چـه بسـا عرصـه را بـر یکه تـازی مردانـه در آن حوزه ها 
تنگ کند. روندهای فکری و عملی در جهان معاصر نویدبخش بروز تحولات سیاسی 
و اجتماعی برآمـده از دامن زنان اسـت؛ امری که تنها در سـایه وحـدت و همپارچگی 
زنان ممکن خواهد بود. شاید دور از ذهن نباشد چنانچه فکر کنیم ایجاد نفاق میان 
زنان سـاده ترین و کم هزینه ترین راه حـل از دید طرفداران حفظ وضع موجود اسـت. 
شـاید تعبیـری کـه روزی دکتـر علی شـریعتی تحـت عنـوان »مذهب علیـه مذهب« 
برای بازنمایـی سیاسـت های اسـتعماری بـه کار می گرفـت، امـروزه در قالـب راهبرد 
 »زنـان علیـه زنـان« توسـط مدافعـان فرهنـگ مردسـالار در حـال بـه کارگیری اسـت.
بی شـک هوشـیاری زنان در این بزنگاه مهـم تاریخی، سرنوشت سـاز اسـت. زنان باید 
بیاموزند و تمریـن کنند که به جـای رقابت بـا یکدیگر، بـر ارزش ها و منافع مشـترک 
خود تمرکز کنند و شبکه  ارتباطی کارآمد در کنار هم و برای هم بسازند. آنها باید بدانند 
و آگاه باشـند که قابلیت های ذاتی زنان و اتحاد با یکدیگر آینده بهتری را رقم خواهد 
زد. شـاید در پایان اشـاره به این گفته متیو آرنولد خالی از لطف نباشـد که: »اگر زمانی 
فرا برسـد که همـه زنـان، فقـط و فقـط در جهت تامیـن مصالح بشـری با هـم متحد 
شـوند، چنان قدرتی به منصه ظهور می رسـد کـه دنیا تاکنون بـه خود ندیده اسـت«.


